
P R O T O K Ó Ł N R XVTI/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

odbytej 28 czerwca 2012 roku,, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
w Węgorzynie 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1400 a zakończyło o godz. 183S 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dzień dobry otwieram X V I I sesje Rady Miejskiej w 
Węgorzynie witam przybyłych gości, witam Starostę Powiatu Łobeskiego, witam od razu radnego 
powiatu, witam gości z zewnątrz którzy przygotowali zmianę projektu do studium Pana Ciaputę 
jest przedstawiciel 

Pan P a w e ł W n ę k — Paweł Wnęk przedstawiciel 

Przewodniczący Rady Miejskiej — Panowie są w podwójnym składzie, witam przedstawiciela 
R — X X I Pana Bielidę, witam Panią Dyrektor Gimnazjum, Dyrektor Biblioteki, Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej z zastępcą, witam Panią Burmistrz z pracownikami, wiram sołtysów 
i Was radnych witam, witam gości, którzy są obecni na naszej sesji, bo sesja jest otwarta i witam 
prasę i biuro. Rozpoczynamy nasze obrady stwierdzam, że na podstawie listy obecności na 15 
radnych wszyscy są obecni. Stwierdzam, że obrady będą prawomocne i wszelkie podejmowane 
uchwały będą prawomocne. (Jista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu, lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu, lista 
obecności gości stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej — porządek sesji został dostarczony radnym i sołtysom, czy są 
uwagi do porządku dzisiejszej sesji, jeżeli nie widzę zmian do porządku sesji, nie ma zmian do 
porządku sesji stwierdzam, że porządek sesji będzie brzmiał tak jak jest podany w zaproszeniu. 

P O R Z Ą D E K O B R A D 
X V I I sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

zwołanej na czwartek 28 czerwca 2012 roku na godzinę 14:00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie 

I. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum 
b) przedstawienie porządku sesji 
c) przyjęcie protokołu z posiedzenia X V I sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 31 maja 2012 

roku 

a) informacja z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Węgorzynie za rok 2011 — druk 
nr 1 

b) informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie w 2011 roku — druk 
nr 2 

c) informacja z działalności Urzędu Miejskiego w Węgorzynie za 2011 r. — druk nr 3 
d) informacja o przygotowaniu Gminy Węgorzyno do sezonu letniego 2012 r. druk nr 4 
e) informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 
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I V . P o d j ę c i e u c h w a ł w sprawie: 
1. w sprawie zmiany Suidium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta i gminy Węgorzyno — druk nr 5 
2. zaopiniowania projektu uchwały Zgromadzenia Celowego Związku G m i n R- X X I z 

siedzibą w Nowogardzie w sprawie: zmiany statutu Celowego Związku G m i n R — X X I w 
Nowogardzie - druk nr 6 

3. zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2012 — druk nr 7 
4. zmiany Uchwały N r XLIII/507/2010 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 30 czerwca 

2010 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 
Węgorzyno — druk nr 8 

5. wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych w obrębie 
ewidencyjnym nr 3 miasta Węgorzyno — druk nr 9 

6. wyrażenia zgody na nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie prawa 
własności 1 lokalu mieszkalnego położonego w obrębie ewidencyjnym Połchowo w 
miejscowości Runowo Pomorskie, wraz z udziałem w gruncie stanowiącym prawo 
użytkowania wieczystego — druk nr 10 

7. zmiany uchwały N r XLII/512/2010 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 30 czerwca 
2010 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest z terenu Gminy Węgorzyno na lata 2009-2013 z perspektywą do 2032 r." — druk 
nr 11 

V . 1. Rozpatrzenie Sprawozdania Burmistrza Węgorzyna z wykonania B u d ż e t u G m i n y 
W ę g o r z y n o za rok 2011 (Sprawozdanie R a d n i otrzymali w terminie w c z e ś n i e j s z y m ) 

a) przedstawienie Uchwały N r LI/171/2012 Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Węgorzyna sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 rok — druk nr 12 

b) przedstawienie opinii stałych Komisj i Rady Miejskiej - druk nr 13 - opinia Komisj i Rewizyjnej, 
c) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 rok — druk nr 14 

2. Absolutor ium dla Burmistrza W ę g o r z y n a z ty tułu wykonania b u d ż e t u za 2011 r. 

a) przedstawienie wniosku Komis j i Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
Węgorzyna - druk nr 15 

b) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku 
Komisj i Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Węgorzyna z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok — druk nr 16 

c) absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2011 - druk nr 17 

V I . Odpowiedzi na wniosk i i zapytania radnych oraz na interpelacje z g ł o s z o n e na 
poprzednich sesjach 

V I I . Informacje P r z e w o d n i c z ą c e g o Rady o d z i a ł a n i a c h p o d j ę t y c h w okresie 
m i ę d z y s e syjnym 

V I I I . Wolne wniosk i i komunikaty 

I X . Z a k o ń c z e n i e obrad 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - przyjęcie protokołu z X V I sesji Rady Miejskiej w 
Węgorzynie z 31 maja protokół był wyłożony w biurze rady i na nośnikach elektronicznych, był 
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na bip- ie zamieszczony czy są uwagi do protokołu, czy ktoś coś chce wnieść czy wszystkie uwagi 
zostały ujęte czy zadnia. Nie widzę uwag do protokołu z poprzedniej sesji w związku z tym 
przejdę do głosowania, kto jest za przyjęciem protokołu z posiedzenia X V I sesji Rady Miejskiej w 
Węgorzynie z 31 maja 2012 roku, kto jest za przyjęciem protokołu? 
N a ogólną l iczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Z a -15 
Przeciw - 0 
W s t r z y m a ł o s ię — 0 
P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskiej — protokół został przyjęty 

Przewodniczący Rady Miejskiej — interpelacje, wnioski i zapytania radnych, proszę radnych o 
składanie interpelacji i zapytań, proszę radny Gwóźdź 

Pan Radny G w ó ź d ź 
1. Wysoka Rado, Szanowni Państwo zastanawiałem się czy te pytania skierować do Pani 

Burmistrz, ale jest Pan Starosta a chodzi mi o sprawy związane z ulicą, Runowską wiec 
może Pan Starosta-odpowie mi na to ta ulica-w--zeszłym-roku-była - remontowana i 
dostałem takie głosy od mieszkańców, że pojawiają się kałuże a więc gdzieś są jakieś 
pochyłości, nierówności szczególnie po dużych opadach deszczu i one są duże te kałuże. 
Następna sprawa odnosi się studzienek na tej samej ulicy, są niektóre, które jak samochód 
najedzie strasznie podskakują i oddają różne odgłosy, że ludzie, którzy . . . po stronie ulicy 
musieli przestawić jakby na druga stronę i chyba najważniejsza rzecz, jeżeli chodzi o 
bezpieczeństwo, chodzi o prędkość na tej ulicy. Jeżdżą tam samochody z taką prędkością, 
mimo że są postawione znaki o kontroli radarowej nic wiem czy taka już była czy będzie, 
ale czy nie można by było pomyśleć o jakiś progach zwalniających jeden przy aptece drugi 
przy przychodni, bo prędkości, jakie i na motocyklach i samochodach nie są takie jak 
powinny obowiązywać to jest jedna sprawa 

2. Druga sprawa już bardziej przyjemna i dotyczy się jakby Pani Burmistrz w imieniu wielu 
mieszkańców chciałbym podziękować, że od dzisiaj mamy w końcu upragniony nasz 
supermarket zresztą byłem rano widziałem ludzi, jakie zainteresowanie i niedawno też 
przejeżdżałem także wielu mieszkańców za moim pośrednictwem jakby chciało 
podziękować za to, że wiem dzięki dużemu zaangażowaniu .. . i dzięki Pani Burmistrz 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje radnemu Gwoździowi oczekuje interpelacji i pytań 
radnych, radna Pietrusz 

Pani Radna Pietrusz — 
1. ja mam pytanie i jednocześnie prośbę do Pani Burmistrz z uwagi na to, że w ostatniej 

inwestycji budowa i przebudowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Węgorzynie 
było szereg uwag nawet mieliśmy informację na sesji z wykonawcami była to inwestycja 
na ponad 5 min złotych a moje pytanie i prośba jest taka żeby nie powtórzyło się to, co 
było przy wykonaniu kanalizy na ulicy Podgórnej to jest inwestycja o wartości 7 min 
złotych budowa infrastruktury transmisji danych dla miast i gminy Węgorzyno ja mam 
prośbę do Pani Burmistrz żeby na następnej sesji po wakacjach przedstawić jak wygląda 
realizacja tej 7 min. inwestycji wykonawca już jest wyłoniony, ponieważ mieszkańcy nie 
wszyscy są zorientowani, co to za inwestycja, czemu ona ma służyć, jakie przyniesie 
korzyści dla mieszkańców i o taką informację po wakacjach proszę, dziękuje bardzo 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje radnej, proszę radna Sławska 

Pani Radna Sławska -
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1. Sołtys jak mi wiadomo ja już wcześniej pytałam o to nie może dostać diety radnego i 
sołtysa, więc, na jakiej podstawie zastępca przewodniczącego dostaje dietę 
wiceprzewodniczącego i dietę radnego, bo taką informację mam 

2. i jeszcze jest tutaj Pan z Tygodnika Łobeskiego może jest ja bym bardzo prosiła proszę 
Państwa jest w prasie ukazało się to tak przy okazji ukazała się informacja o dietach 
radnych i tam jest mylnie podane, że ja za 2011 rok otrzymałam 4.350 ja dostałam 1.350 
to jest duża różnica i ja bym prosiła o sprostowanie tego nie wiem skąd Państwo tą 
informacje macie na pewno nie było tego na stronie urzędu, bo tam sprawdzałam i tam 
jest napisane 1.350. 3 tys. różnicy to jest dużo i ja proszę o sprostowanie 

3. teraz Proszę Państwa jeszcze mam tutaj interpelacje na piśmie, którą odczytam. W 
rmieniu mieszkańców Runowa Pomorskiego składam wniosek w sprawie świetlicy i 
proszę o sporządzenie projektu do C I W w Łobzie na dofinansowanie dokończenia 
remontu i wyposażenia świetlicy w Runowie Pomorskim. Wniosek uzasadniam tym, że 
świetlica aktualnie po termomodernizacji wymaga dalszych prac, konieczne są prace 
związane z wymianą instalacji, podłóg na piętrze oraz wyposażenie w niezbędny sprzęt, 
bo ta świetlica jest, ale nie mamy sprzętu. Mieszkańcy zwracają uwagę, że świetlica jest -
ale nieprzygotowana do działalności, brak wyposażenia, nie ma świetliczanld, w zimie jest 
nieogrzewana. Pieniądze na świetlice można pozyskać z różnych funduszy, np. C I W 
Lider. Gmina jest członkiem stowarzyszenia C I W Lider i może występować o pieniądze, 
a pracownik urzędu może przygotować wniosek we współpracy z Radą Sołecką. Z tego, 
co m i wiadomo, to aktualnie jest ogłoszony konkurs, teirnin składania wniosków jest do 
15 lipca. W związku z powyższym w imieniu mieszkańców proszę o przygotowanie 
wniosku na świetlicę w Runowie Pomorskim, dziękuje 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - dziękuje, czy są następne interpelacje radnych, proszę radny 
Cierpisz 

P a n Radny Cierpisz — 
1. Ja do Pani Burmistrz czy jest znana sprawa wody mieszkańców, zaopatrzenia w wodę 

mieszkańców Kowal tam jest problem tego typu, że ta woda nie nadaje się w ogóle do 
spożycia, mimo że to spożywa zwierzęcie, nawet zimą jak nie mają wody to oni nie mogą 
w centralnym palić ogrzewać ja bym tutaj prosił jeszcze sołtysa do pomocy, bo on ten 
temat zna na bieżąco, żeby naświetlił dla Pani Burmistrz, o co tam chodzi, bo z tego, co 
wiem to się pokazali, ale ta woda w dalszym ciągu nie będzie się nadawała do spożycia, 
więc proszę w tym temacie coś robić żeby tam jest 3 rodziny i 4 by się przyłączyła, jeśli 
woda nadawałaby się do spożycia, bo sołtys ma tam owce i też potrzebna woda i nie 
wyobrażam sobie zimą żeby dowozić wodę czy przy 20 ° jest to nie możliwe 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - dziękuje radnemu radny Nowacki proszę 

P a n Radny N o w a c k i — 
1. Pani Burmistrz moja interpelacja dotyczy takiej kwestii jak niepokojące zjawisko się 

pojawiło i korzystając z okazji, że często bywam na boisku zaobserwowałem, że wokół 
gimnazjum, szkoły podstawowej, wokół orlika są jakieś wyścigi nie wiem samochodowe 
rozgrywane tzw. „palenie gumy" prosiłbym tutaj Panią Burmistrz, aby w porozumieniu 
nie wiem może z naszym Posterunkiem Policji czy z Komendą Powiatową Policji trzeba 
po prostu zrobić patrole częstsze, bo w tej okolicy w ogóle nie widać a zjawisko z biegiem 
czasu jest coraz bardziej silniejsze, dziękuje bardzo 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dziękuje radnemu, proszę o interpelacje i zapytania radnych, 

rada Górniak 
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P a n i Radna G ó r n i a k — 
1. Nie wiem, w jaki sposób oświadczenia majątkowe, przekazywane są prasie, ale u mnie 

także wkradł się błąd zamiast 1 powstała 7 posiadam bardzo duże gospodarstwo rokie 
chciałabym takie mieć, ale niestety nie mam także też są błędy i bardzo bym prosiła, jeżeli 
są przekazywane oświadczenia majątkowe radnych prasie to żeby po prostu rzetelnie to 
przekazywać 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje radnej, proszę 

P a n i Radna Pietrusz — 
1. Ja przepraszam bardzo, że drugi raz zajmuje głos, ale mam pytanie Pani bunnistrz od 

dwóch dni i dwóch nocy nie palą się lampy oświetienia na zatorzu nie wiem czy to jakaś 
awaria czy to specjalnie wyłączone, Kościuszki też nie ma przynajmniej tak jak nazywam 
tą swoją dzielnicę zatorze nie wiem, co jest przyczyną 

P r z e w o d n i c z ą c y ' R a d y "Miejskiej - dziękuje' radnej' proszę' 'następm'''rad'nl,'''pr'osZę' sołtysów,' 
sołtys 

Pan Stępkowski Sołtys Sarnikierza — 
1. ja nawiązuje do tej wody tam dzisiaj się pokazała hydraulika z Wodociągów jak byłem się 

pytałem to powiedzieli, że ta woda nie będzie zdatna do picia będzie tylko do toalety do 
uzupełnienia centralnego w razie zimy, ale praktycznie powiedzieli, że gestia jest gminy, 
jeżeli chodzi o filtry itd. oni nie będą inwestować w gminny sprzęt ja też bym chciał tą 
wodę, bo wożę przez cały czas z Podlipiec dla owiec, też bym chętnie pobierał tą wodę 
na miejscu i inne kwestie tak samo na pewno zimową porą tam nikt nie będzie woził, bo 
jak będzie 20 ° mrozu jak będzie dwa dni na dworze stała taka beczka to ona jest dwa dni 
do zużycia i nikt z tej beczki wody nie pobierze a ta woda praktycznie nie od dziś, już 
kupę łat jest bardzo dużo metanu w tej wodzie 

2. Teraz druga sprawa jeszcze chodzi o te dziury, które są na gminnej drodze do Dłuska, bo 
są coraz gorsze te dziury, tych drzew do Dłuska bardzo dużo korzenie wywijają te drogę 
jest coraz gorsza ta droga tym bardziej, że las wywozi z stamtąd drzewo ta droga jest 
praktycznie tylko do 10 t, a tam wjeżdżają i biorą drzewo, wywożą stamtąd drzewo 
rozbijają tą drogę, to od Podlipiec do samego Dłuska do skrzyżowania to jest nasza droga 
gminna później przez Dłusko jest powiatowa to do Dłuska z Winniki jest robiona ta 
droga, ale tam mieliśmy z powiatem uzgodnioną, że tą drogę tą kamionkę, że będzie 
zrobiona, ale to tylko, jeśli nikt jej nie robi 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskiej — dziękuje sołtysowi, proszę następnych sołtysów, proszę 
sołtys z Kraśnika 

Pani Wierzchowska Sołtys Kraśnika — 
1. Ja chciałabym zgłosić, bo mieszkańcy m i powiedzieli, że żółta woda we wsi ja nie wiem, 

czemu co to za przyczyna jest, bo z Wodociągów mówią, że nic nie da się z tym zrobić, 
po prostu stoi przegotowana woda w dzbanku i ona jest kolor żółty po prostu ma i nie 
wiem, dlaczego 

2. i druga sprawa, kiedy studnia będzie u nas uruchomiona, bo zaczęli robić i dalej nic się nie 
dzieje w tej kwestii czy będzie w ogóle naprawiona czy nie, dziękuje 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje Pani Sołtys, proszę sołtysów o następne pytania 
czy są jeszcze jakieś interpelacje i zapytania radnych i sołtysów, jeżeli nie widzę kończymy punkt 
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interpelacje i zapytania radnych. Przechodzimy do punktu III informacje, informacji z 
działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Węgorzynie za rok 2011 informację radni otrzymali 
na druku nr 1, proszę o dyskusję w temacie. Wiem, że na komisji były pytania i były składane 
wyjaśnienia na temat funkcjonowania wiejskich Biblioteki Publicznej w Węgorzynie na temat 
zamiarów, co daje z biblioteką ta dyskusja się już odbyła i myślę, że tego materiału, który mamy 
gdyby były jeszcze pytania może ktoś by chciał się zapytać?. Jeżeli nie widzę pytań to stwierdzam, 
że radni z informacją z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Węgorzynie za 2011 rok się 
zapoznali. Przechodzimy do drugiej informacji, informacja z działalności Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Węgorzynie ta informacja jest na druku nr 2 na komisji praktycznie Pani Kierownik 
i Pani Zastępca składały obszerne wyjaśnienia, bo informacja jest obszerna i praktycznie o całej 
działalności mówi, ale czy jeszcze jakieś są pytania i dopytania do tej informacji, proszę o pytania 
na komisji było dużo pytań wszysuko wyjaśnione może sołtysi coś mają w terenie na temat w 
zakresie działalności Ośrodka Pomocy Społecznej, może zdarzają się rodziny, które nie są objęte 
ochroną czy wymagają takiej opieki, bo jak znamy życie to część mieszkańców jest bardzo 
honorowa i naprawdę z tej opieki nie chce skorzystać i mimo że czasami się oferuje to i tak nie 
korzystają, ale czasami są takie przypadki żeby podpowiedzieć pracownikom ośrodka, proszę 
sołtysie 

P a n Korcz Sołtys M i e l n a — ja nie znam takich osób, ale znam osoby, które biorą a które nie 
powinny brać znam taki przypadek jeden tylko podam ktoś, kto nigdy w życiu nie pracował, w tej 
chwili choruje, przepił całe życie i ma opłacone leki i tym podobne leczenie gdybym ja teraz 
zachorował musiałbym się przekręcić, bo i tak się nie należy nic, chociaż przepracowałem masę 
lat i trzeba dobrze weryfikować osoby, którym się daje te zapomogi, bo do pracy młodzi ludzie 
do pracy niech idą a nie stoją ...(wulgarne słowo) po zapomogi, ale jest niesprawiedhwie 
rozdawane i koniec 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - sołtys Kraśnika proszę 

P a n i Wierzchowska Sołtys Kraśnika — bo ja od razu chciałabym zgłosić u nas taki Pan Dziapa 
Kazimierz on nie ma żadnego źródła dochodu ja już rozmawiałam z Panią z opieki na wywiad 
mieli być ale jakoś nie zajechali do dzisiaj 

P a n Korcz Sołtys M i e l n a — za stary jest 

P a n i Wierzchowska Sołtys Kraśnika - nie za satry, ale taki człowiek trochę niepełnosprawny, 
to nie alkoholik przepraszam proszę 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — ja bym chciał zanim Panie zaczną odpowiadać na te uwagi 
sołtysów, chciałbym żeby Panie doprecyzowały te świadczenia pielęgnacyjne, które w 2009 roku 
wynosiły 23 tylko osoby teraz jest tego 56 to jest liczba osób z przyznanymi świadczeniami 
pielęgnacyjnymi to jest naprawdę taki przypadek na czasie, który stwarza takich różnych 
podtekstów wytłumaczcie Panie publicznie jak to się staje 

P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w Węgorzynie — odnośnie 
świadczeń pielęgnacyjnych to ja wytłumaczę, o co chodzi, to jest świadczenie przysługujące 
osobie w rodzinie, krewnemu w linii prostej, czyli matka na dziecko, albo dziecko pełnoletnie ma 
matkę czy na ojca tutaj chodzi o obowiązek alimentacyjny i to świadczenie przysługuje tak ta 
osobie, która wymaga opieki musi być pełnoletnia, musi mieć znaczny stopień 
niepełnosprawności, czyli całkowicie niezdolna do samodzielnej egzystencji lub jeżeli chodzi o 
dziecko to orzeczenie o niepełnosprawności ze wskazaniami takie orzeczenia my orzekamy, a 
osoba sprawująca opiekę oczywiście krewni w linii prostej i ta osoba, która sprawuje, chce 
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sprawować tą opiekę, czyli składa wniosek o świadczenie musi być osobą zdolną do pracy i albo 
rezygnuje z zatrudnienia, jeżeli gdzieś pracuje albo nie podejmuje tego zatrudnienia ze względu na 
konieczność sprawowania tej opieki. I tutaj krąg tych osób ulega poszerzeniu, ponieważ trzy lata 
temu, dwa lata temu okres sprawozdawczy wówczas to świadczenie dotyczyło tylko rodzica 
sprawującego opiekę nad niepełnosprawnym dzieckiem, czyli nad dzieckiem z orzeczeniem ze 
wskazaniami wymagającymi tej opieki ze względu na stan zdrowia. W zeszłym roku, ale to już 
sejm ustawodawca stworzył taką możliwość skorzystania z tego świadczenia pełnoletnim 
członkom rodziny na niepełnosprawnych rodziców, czyli syn na matkę czy ojca, córka na matkę 
czy ojca. Są też talde, że jeżeli ten krewny w linii prostej zstępni syn czy córka nie może, bo 
pracuje to wtedy, jeżeli opiekę sprawuje wnuk czy wnuczka to też jest możliwość skorzystania z 
tego świadczenia, j a powiem z doświadczenia o tyle jest korzystne tak społecznie, ponieważ 
zwalnia znowu gminę, a więc tutaj załatwiają to ośrodki pomocy z konieczności świadczenia 
usługi, bo już ten członek rodziny sprawuje tą opiekę tak, czyli powinien tą opiekę sprawować, 
ale jednocześnie państwo daje mu taką możliwość, że ma z tego jakieś profity, bo świadczenie 
wynosi 520 jest projekt, że ma być o 100 zł wyższe i składki społeczne są opłacane, świadczenie 
do ręki ta kwota 520 zł .. . czyli ten okres sprawowania opieki liczy się ten okres sprawowania 
opieki, jako okres zatrudnienia. Także jest to korzystnea-skąd ten wzrost, ponieważ poszerzył się -
krąg osób uprawionych do świadczeń, to tyle, co do świadczeń 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — co zrobić z osobami, które powinny powiedzmy świadczyć 
tą pomoc mamie, tacie otrzymuje pieniądze z Ośrodka Pomocy Społeczne zgodnie z decyzją i nie 
świadczy tej pomocy bierze pieniądze i idzie do sklepu wydaje 

Pan B i a ł e k Sołtys Lesięcina - ale musi zrezygnować z pracy 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie — albo 
rezygnuje z pracy 

Pan Białek Sołtys Lesięcina — ale są tacy, którzy pracują to oni muszą rzucić pracę i co to co to 
jest za pomoc 

Pani Halina J a g i e ł k a Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie - ale to jest 
świadczenie na wniosek, czyli wybór należy do wnioskodawcy 

Pan Białek Sołtys Lesięcina — ten, co pracuje to, co ma rzucić pracę i się matką nie opiekować 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie — ten, co 
pracuje składa wniosek, jeżeli nie ma wnuka, jeżeli nie ma zstępnych w dalszej kolejności, którzy 
by mogli korzystać a jeżeli nikt nie może, bo pracują i nie chcą rezygnować z tej pracy, bo to jest 
źródło utrzymania każdego to wtedy jest możliwość 

Przewodniczący Rady Miejskiej — powoli będę udzielał głosu 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie - więc 
mówię, że wtedy to będzie wniosek o usługi opiekuńcze na opiekę nad tym pełnoletnim 

Przewodniczący Rady Miejskiej - mam pytanie czy Ośrodek Pomocy Społecznej ma takie 
instrumenty żeby takie osoby pozbawić tych zasiłków, kto może stwierdzić, że on nie świadczy 
tej pomocy? bo może te pieniądze by świadczyła osoba spoza rodziny, jeżeli wymaga ta osoba tej 
pomocy a my wiemy, że z reguły rodzice powiedzą, że syn sprawuje opiekę, bo kto powie na 
syna, że nie sprawuje opieki. Wy Ośrodek Pomocy Społecznej, w jaki sposób? 
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P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w W ę g o r z y n i e - powiem jak 
to wygląda oczywiście jest sygnał najczęściej to powinna pielęgniarka środowiskowa to zgłosić, 
bo ona powinna tą osobę nad którą sprawowana jest opieka nadzorować, co jakiś czas albo 
sąsiedzi C i sąsiedzi to są wszędzie proszeni o te sygnały i tutaj też, jeżeli otrzymujemy taki sygnał 
oczywiście wtedy jest wyjazd w teren pracownik socjalny z pielęgniarką środowiskową ... 
rozpytują środowisko i podejmuje się działania te działania przede wszystkim polegają na 
weryfikacji na oświadczeniach wiadomo, że osoba sprawująca opiekę powie że ona tą opiekę 
sprawuje a wiadomo że matka czy ten ojciec powie że tak syn się opiekuję, ale te oświadczenia 
złożone pod odpowiedzialnością karną są dowodem 100%, i w zasadzie jak nikt tego nie 
podważy ani pielęgniarka środowiskowa ani lekarz, że na przykład ta opieka jest niewłaściwie 
sprawowana, albo na przykład ta osoba, nad którą jest opieka, że ta opieka była nieprawidłowo 
sprawowana i w takiej sytuacji, bo taką sytuację mieliśmy było świadczenie zabrane, ale tak jak 
mówię muszą być niezbite dowody na to, że tak ja mówię, bo jeżeli matka nad którą ta opieka jest 
sprawowana zaprzeczy, że jest źle czyli powie że jest dobrze, super, wspaniale pielęgniarka to 
potwierdzi że nie ma zastrzeżeń to świadczenie funkcjonuje dalej tak to wygląda 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Pani z Kraśnika o kogo pytała? 

P a n i Wierzchowska Sołtys Kraśn ika — o Pana Dziapę 

P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w W ę g o r z y n i e — ale tą 

sprawę 

P a n i Wierzchowska Sołtys Kraśn ika — bo nikt u mego nie był, więc mówię zapytam od razu 

P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w W ę g o r z y n i e — ale ta 
sprawa jest monitowana 
P a n i Wierzchowska Sołtys Kraśnika — jest monitowana to dobrze 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — dziękuje Pani Kierownik czy są jeszcze dopytania do tej 
informacji? 

P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w W ę g o r z y n i e — chciałabym 
sołtysowi z Mielna odpowiedzieć na pytanie 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — proszę 

P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w W ę g o r z y n i e - ja 
rozumiem Pana stan emocjonalny, ale Pan nie mógłby pracować w opiece 

P a n Korcz Sołtys M i e l n a — ale duże pieniądze byłyby zaoszczędzone 

P a n i H a l i n a J a g i e ł k a Kierownik O ś r o d k a Pomocy S p o ł e c z n e j w W ę g o r z y n i e - . . . ale to 
dokładnie wygląda tak, że jeżeli ktoś całe życie pracował na to że właśnie to swoje zdrowie 
doprowadził do takiego stanu że już jest ta niepełnosprawność w stopniu umiarkowanym czy 
znacznym taka osoba nigdy nie zapracowała sobie na rentę ani emeryturę w przyszłości na 
pewno bo ciągle pod kioskiem czy gdzieś ale tej osoby zdrowie doszło do takiego stanu że 
rzeczywiście coś tam nie funkcjonuje i te narządy wysiadają trzeba skierować na komisję bo to 
jest pomoc tej osobie a jak staje na komisje i dostaje orzeczenie o niepełnosprawności w stopniu 
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umiarkowanym i ma święte prawo na podstawie ustawy do zasiłku stałego, który jest dla osoby 
zamożnej, bezrobotnej wynosi 443 zł tyle, co miesiąc nie pracował całe życie i dostaje to jest 
zabezpieczenie państwa na osoby można. Ja chcę podziękować Pani Barbarze, że z nami 
współpracuje w ten sposób ze prowadzi i rozlicza projekt ile nasi klienci biorą w formie bonów 
żeby później zebrać i fakturę wystawić to tak przy okazji 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dziękuje w dyskusji na temat informacji Pani Radna Pietrusz 

P a n i Radna Pietrusz — ja jeszcze do Pani Kierownik, bardzo mi miło ale ja musze te 
podziękowania były skierowane do moich dziewczyn bo to jest udręka to nie jest żadna 
przyjemność z Panem Januszko czy z Panem Plewińskim dobrze że wyglądam tak jak wyglądam 
wezmę ich za chabety i wyprowadzę ja w ogóle nikomu bym nic nie dała to jest moje ostatnie 
słowo 

P a n Korcz Sołtys M i e l n a — wie Pani co jest bulwersujące to, że on się śmieje z tych co pracują 
to jest najbardziej denerwujące chodzi i prosto w oczy się śmieje jak się zaproponuje jakąś robotę 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - działalność Ośrodka Pomocy Społecznej dla osób, które 
naprawdę nie mogą sobie w życiu pomóc społecznie to częściowo odbierane jest że niektórzy 
nadużywają tego Ośrodka Pomocy Społecznej nie splamią się pracą żeby normalnie zrobić 

P a n Radny Sadurek — jeszcze pomogę tylko Panu, bo Pan zwracał się z pytaniem do Pani 
Iderownik proszę jeszcze raz powtórzyć 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna — bo to chodzi o to czy osoba niepełnosprawna 
przypuśćmy jak ja z pierwszej grupy niewidomy czy tak samo może na tym wniosku polegać? nie 
ze względu na jaką kwotę otrzymuje 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie — na wniosku 
świadczenie pielęgnacyjne? 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna - chodzi mi o kwotę, którą otrzymuje na rękę 
przypuśćmy 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie — tak Pański 
dochód w tej chwili nie wpływa do tego świadczenia, ale musi być osoba 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna — już rozumiem, o co chodzi, już wiem o co 
chodzi 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Węgorzynie - w tej chwili 
to jest bez względu na dochód, są projekty żeby to jakoś ograniczyć ale w tej chwili to jest bez 
względu i stąd też tak dużo tych świadczeń, bez względu na dochód było przyznawane 
świadczenie 

Przewodniczący Rady Miejskiej — wydawane zgodnie z wytycznymi czy zaleceniami w ramach 
prawa, czy są jeszcze pytania do tej informacji to mamy w opinii, że komisje się z tym zapoznały. 
W związku z tym stwierdzam, że radni tą informację przyjęli. Przechodzimy do punktu 
informacje z działalności Urzędu Miejskiego w Węgorzynie za rok 2011 ta informacja jest 
zamieszczona na druku nr 3 na komisjach informacja była omawiana, proszę o pytania widzę nie 
ma pytań informacja została odczytana, jeżeli nie widzę lasu rąk to stwierdzam, że radni z 
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informacją się zapoznali. Informacja na druku nr 4 informacja o przygotowaniu Gminy 
Węgorzyno do sezonu letniego rok 2012, proszę o pytania ta informacja jest w materiałach w 
razie, czego ktoś może doczyta radni stwierdzam, że z tą informacją się zapoznali, informację 
mamy już przyjęte. Informacja z działalności Burmistrza między sesjami Burmistrz składa ustnie, 
proszę Pani burmistrz 

P a n i Burmistrz — poprzednia sesja miała miejsce 31 maja 2012 roku w tym dniu mięliśmy 
jeszcze przyjemność świętować w Gimnazjum 10 — lecie nadania imienia dla naszego gimnazjum 
po tej uroczystości w gimnazjum, później była msza w Brzeźnicy i dalsze uroczystości mamy 
również forto relację. Przejdę dalej 5 czerwca odbył się koncert przy placu przy kościele naszym 
parafialnym w Węgorzynie. 5 czerwca brałam również udział w uroczystości otwarcia aktu 
erekcyjnego w Slajsinie pod budowę zakładu gospodarkę odpadami. W tej chwili mamy 
przypomnienie, bo większość z nas brała udział w uroczystości w gimnazjum. Zaszczycił nas 
również swoją obecnością arcybiskup, koleje zdjęcie to uroczyste wmurowanie aktu erekcyjnego 
w Słajsinie pod budowę zakładu gospodarki odpadami, który jest budowany w ramach Celowego 
Związku gmin R — X X I . Nie miałam możliwości być jest to święto wznowienia tradycji święcenia 
pól, które odbyło się w Sielsku inicjatorem tego święta jest Radna Barbara Pietrusz wraz ze 
stowarzyszeniem , przepraszam Barbara Górniak przejęzyczenie również 11 czerwca gimnazjum 
wraz Pani Dyrektor uroczystości 25 — lecia Jana Pawła II w Bazylice Archikatedralnej. 16 
czerwca samorządowcy mieli letnie Igrzyska ZS w Płotach nasza gmina też reprezentowała już 
po raz TI reprezentowaliśmy kilka medali nawet złotych, ogólnie w podsumowanie zajęliśmy III 
miejsce z naszego powiatu byliśmy najlepsi. Z foto relacji to już wszystko kolejne rzeczy, które 
miały miejące uczestniczyłam w Walnych Zgromadzeniach Stowarzyszeń, w których Gmina jest, 
11 czerwca L O T , 15 czerwca Stowarzyszenie Sieja w Marianowie, 26 czerwca Unia Dorzecza 
Regi. 12 czerwca odbyła się w pracowni kulturalno przy girnnazjum spotkanie z Doktorem na 
temat profilaktyki nowotworów poprzez dietę. 15 czerwca podpisałam umowę partnerską, 
porozumienie o współpracy partnerstwa razem podpisane pomiędzy naszą gminą a 
stowarzyszeniem CIS gminami pozostałymi naszego powiatu . 16 czerwca również odbywały się 
przy leśniczówce w Ginawie zawody wędkarskie organizowane przez klub .. . w Łobzie. 18 
czerwca podpisałam dwie umowy pożyczki dla naszych gminnych Stowarzyszeń, Stowarzyszenia 
z Sielska „Kuropatniki" i „Nasza Kraina Sielsko" na realizację projektów z dofinansowania 
unijnego. 19 i 20 czerwca odbyły się bezpłatne badania monograficzne dla kobiet zorganizowane 
przy współpracy centrum onkologii. 19 czerwca odbyło się również spotkanie organizacyjne 
przedstawicieli T P D z rodzicami uczęszczającymi do Punktów Przedszkolnych w Mieszewie i w 
Sielsku dotyczącego nowego roku szkolnego. 20 czerwca odnośnie ustawy śmieciowej w 
pracowni kulturalnej przy Gimnazjum odbyła się prelekcja, 25 czerwca w poniedziałek Telewizja 
Szczecin nagrywała w naszej gminie audycję w tych euro wieś place zabaw zrealizowane z 
funduszy unijnych również świetlice po termomodernizacji odwiedziłam wraz z ekipą telewizyjną 
plac zabaw i świetlice wiejskie w miejscowości Mielno i dzisiejszy dzień od rana od godziny 7 
odbyło się otwarcie Biedronki. Korzystając z tego, że jestem przy sprawozdaniu z działalności 
mojej międzysesyjnej chciałabym jeszcze poinformować Państwa, że w związku z tym, iż 
obowiązywało zarządzenie w sprawie opłat za wynajem świetlic wiejskich stanowiących mienie 
gminy dotyczyło świetlic po termomodernizacji w związku z tym, że wiele kontrowersji 
wzbudzało mieszkańcy przestraszeni wieloma mformacjami nawet nie zwracali się z prośbą o ich 
wynajem był tylko jeden taki przypadek w związku z tym postanowiłam uchylam to zarządzenie i 
tak w sumie zastanowiłam się i przyznaje racje, że w celu ponoszenia kosztów utrzymania świetlic 
mamy do wykorzystania fundusze sołeckie, które mieszkańcy będą przeznaczać na 
funkcjonowanie tych świetlic i chciałabym powiedzieć że w dniu dzisiejszym dokonano zwrotu 
tej jednej opłaty, która miała miejsce, dziękuje 

(wyświetlona prezentacja zdjęć stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 
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P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dziękuje Pani Burmistrz czy są dopytania do informacji Pani 
Burmistrz, proszę Radna Górniak 

Pani Radna G ó r n i a k — Pani Burmistrz powiedziała, że to z inicjatywy mojej to było w ramach 
projektu „ Zbieranie wspomnień byłych i obecnych mieszkańców Kuropatnik" oraz organizacja 
zjazdu „Powrót do korzeni" współudziałowcem tego jest także gmina i powiat, Starostwo 
Powiatowe w Łobzie kojarzy się, że to ja inicjatorem ja koordynuje ten projekt, dlatego też siłą 
rzeczy jestem widoczna a nie było by to tak a przeszło wszelkie oczekiwania te wznowienie 
tradycji święcenia pól, dziękuje wszystkim, którzy byli na tym święceniu pól i tylko momencik bo 
święcenie pól by się nie odbyło a proszę Państwa naprawdę uważam, że to jest coś, co przeszło 
moje najśmielsze oczekiwania nie było by to możliwe bez obecności naszej parafii i Sołtys 
Sielska, który naprawdę zrobił wspaniałą sprawę dziękuje wszystkim którzy pomagali 

Przewodniczący Rady Mie jsk ie j — dziękuje radnej w tym momencie jest informacja Pani 
Burmistrz z działalności między sesjami, ale w związku z tym, że później przejdziemy do bloku 
podejmowania uchwał ja w tym momencie w informacji Pani burmistrz chce dopowiedzieć, że w 
związku- z tym, -że -Pam -Burmistrz • miała • pilne-spotkanie w sprawach bezpieczeństwa tak to 
określę i nie mogła uczestniczyć w szkole w zakończeniu roku szkolnego w Gimnazjum w 
zastępstwie była tam Pani Sekretarz, ja byłem i chciałbym do Pani Burmistrz na sesji powiedzieć 
a jest Pani z Gimnazjum to szczególnie na Pani ręce chce powiedzieć, bo widzę, że Dyrektorzy 
również otrzymują zaproszenia, dyrektorzy również będą jutro w Szkole Podstawowej powiem 
mam przed sobą w tej chwili wyniki egzaminów Gimnazjalnych i miło mi tu wszystkim 
publicznie powiedzieć, że nasze Gimnazjum w powiecie wypadło bardzo dobrze a są też części 
jak część humanistyczna język polski najlepiej w skali okręgu to nie tylko w całym województwie 
ale w skali okręgu i te średnie powiatu powiedzmy jest: historia średnia szkoły 58, średnia 
powiatu język polski 60 , szkoły 65, część matematyczna: powiat 39, gimnazjum nasze 42, 
geografia powiat 46, szkoła 50, trochę słabiej mamy w języku angielskim kadry nam trochę na 
języki potrzeba, bo na razie mamy poniżej powiatu bo powiat 52,87 to mamy 51,44, ale ogólnie 
tak jak mówiłem w gimnazjum te nasze orły nie mają się czego wstydzić z wyników. Ten egzamin 
był robiony w nowej formie i te podliczenia wskazują, że praca w Gimnazjum odbywa się w 
dobrym kierunku mimo że są uczniowie krnąbrni nie wszyscy chcą się uczyć nie wierzę, że te 
wyniki to są dobre, bo niektórzy to są odporni na wiedzę ale za to co zrobiliście i za ten wynik w 
tyj roku gratuluje i proszę to nauczycielom przekazać Pani Dyrektor brakuje tego wyniku w 
powiecie możecie chodzić z zadartą głową i dalej też i to publicznie wszystkim mówię 
wszystkiego dobrego Pani Dyrektor gratuluję 
- wszyscy zgromadzeni zaczęli bić bra wa -

Przewodniczący Rady Miejskiej — mogłaby się Pani się pochwalić tym uczniem, który 100% 
otrzymał, bo ja bym chciał po wystąpieniu Pani Dyrektor ogłosić przerwę i ten blok byśmy 
zakończyli, więc jakbyś Pani miała coś dodać, bo nie wiem jak to utrzymać w przyszłym roku, bo 
teraz nie wiem jakich Pani utrzyma orłów nowych jakich Panie Dyrektor przekażą z 
podstawówki, bo tam też są odporni na wiedzę w podstawówce jak będzie w przyszłym roku 

Pani Elżbieta Gębka Dyrektor Gimnazjum w Węgorzynie — jak będzie w przyszłym roku nie 
wiem faktycznie tak jak Pan Przewodniczący wspomniał egzamin gimnazjalny po raz pierwszy 
odbył się w nowej formule, ponieważ właśnie trzecie klasy tegoroczne doszły do egzaminu mogę 
powiedzieć, że była to mała matura dla nas bo było to pięć egzaminów bardzo trudnych gdzie 
nawet nie można było korzystać z żadnej pomocy a dla porównania maturzysta ma ten sam wzór 
matematyczny do wykorzystania i zdarzyło się tak, że faktycznie te wyniki są bardzo fajne, bardzo 
dobre, wysokie możemy śmiało się porównywać do ośrodków wielkomiejskich i zaistniał tutaj 
taki przypadek że uczeń faktycznie osiągnął maksimum punktów 100% także został sprawdzony 
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zweryfikowany przez Okręgową. Kornisję w Poznaniu i nie zdarza się to proszę Państwa często 
sukces tym większy, że to dotyczy naszego, niewielkiego ośrodka i jest to dowód na to, że 
również z takiego ośrodka można takie sukcesy osiągać. Myślę, że dopowiem dzisiaj również 
odbyło się takie rozdanie nagród dla uczniów, którzy osiągnęli bardzo wysokie wyniki w 
konkursach, zawodach i to jest na szczeblu wojewódzkich gdzie jesteśmy znani gdzie te sukcesy 
powtarzamy, co roku, więc to nie znaczy, że mały ośrodek to nic nie można, można wiele i nawet 
z tą młodzieżą krnąbrną też chociaż wymaga to wiele wysiłku i wiele zaangażowania i tez to 
będziemy w przyszłym roku pewnie robić i podnosić średnią tak. Korzystając z chwili dziękuje 
bardzo serdecznie za wszelkie wsparcie dla rady miejskiej, bo zawsze mogę liczyć, że Państwo 
uczestniczycie w naszym życiu gimnazjalnym, wspieracie nas i zawsze mogę wszystko to, co 
trzeba uzyskać i to również na głowę Pani Burmistrz wszystko musimy dopiąć i mam nadzieję, że 
te orły będą fruwać 

P a n Radny Szymko — ale my chcemy znać nazwisko tego ucznia najlepszego? 

P a n i E l ż b i e t a G ę b k a Dyrektor G i m n a z j u m w W ę g o r z y n i e — to znaczy 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j - nazwisko tego najlepszego ucznia, który 100% punktów 
uzyskał 

P a n i E l ż b i e t a G ę b k a Dyrektor G i m n a z j u m w W ę g o r z y n i e - ja myślę, że tutaj ani rodzic ani 
uczeń się nie obrazi, bo jest to coś zaszczytnego to jest Radosław Gwóźdź 
- wszyscy zgromadzeni zaczęli bić brawa — 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j — na tym zakończeniu dzisiejszego roku szkolnego w 
Gimnazjum zostały wręczone nagrody Pani Burmistrz ufundowała a my wręczyliśmy z Panią 
Sekretarz żeby C i uczniowie pamiętali jak wyfruną, myślę, że ten punkt zakończymy ogłaszam w 
tej chwili 10 minut przerwy 

- 10 minut przerwy — 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j — przystępujemy do realizacji naszego porządku obrad 
jesteśmy w punkcie podjęcie uchwał w sprawie tych uchwał będzie kilka pierwsza uchwała, która 
będzie rozpatrywana to jest w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno, projekt uchwały jest na druku nr 
5 wiem, że radni dzisiaj otrzymah poprawione studium poprawiony projekt zmiany studium czy 
Pani Burmistrz chce coś dodać? Pani Burmistrz proszę 

P a n i Burmistrz — Szanowni Państwo mamy dzisiaj za zadanie uchwalenie studium, jeśli taka 
będzie wola Państwa Radnych. Firma projektowa przygotowując studium kilka błędów się 
wkradło w to opracowanie mniej lub bardziej istotnych na komisji tym radnym, którzy są 
członkami komisji została już rozdana autopoprawka Burmistrza, która koryguje te różne 
rozbieżności i błędy, jakie się wkradły firma projektowa próbując już tą autopoprawkę nanieść i 
Państwu przedstawić już poprawioną wersję w tym pospiechu jeszcze tam literowe błędy się 
błędy numeracji kolejnej itd. to już są bardzo mało istotne. Jedyna może bardziej ważna to jest 
to, że liczba mieszkańców miała być poprawiona na 2.943 osoby a wyszło 29.431 ale to w 
momencie przegłosowania autopoprawki i przyjęcia projektu uchwały wraz z autopoprawką te 
błędy skoryguje i zostanie podjęta uchwała w takiej wersji jak się należy 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j — dziękuje bardzo może bym jeszcze poprosił Panów od tego 
projekt zmian a w duchu, bo większość radnych jest nowych i większość sołtysów też jest 
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nowych a jakbyś Pan ten projekt cały omówił, bo to praktycznie jest ważne przed przyjęciem 
tego studium 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - to w takim razie będę się starał żeby 
Państwa nie zanudzać pewnie część radnych ten temat zna a jeżeli nie to powinni się z nim 
zapoznać przynajmniej żeby z całą świadomością ta uchwała była podjęta. Proszę Państwa firma 
Vogeł nabyła w sąsiedztwie miasta Węgorzyno pokaże ten obszar, o taki obszar i w tym obszarze 
zamierza zrealizować zabudowę mieszkaniową domków jednorodzinnych 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ile hektarów? 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - w sumie 48 hektarów i w tym 
obszarze pragnie zrealizować zabudowę rekreacyjną i mieszkaniową temat jest otwarty on 
dopiero w planie miejscowym jakby w sposób ostateczny zostanie rozgraniczony, które 
dokładnie obszary będą w zakresie rekreacji popytowej a które obszary będą przeznaczone do 
zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Ogólne dostępne tereny sportu i rekreacji: skatepark, 

• altana-do grillowania jest tam obszar -sadów- -te- sady iruały"-zostać""Utrzymane-przy -tej- drogi •od -
wschodu jest taki pasek żółty tam oddzielać mają ten zespół mieszkaniowy od tej drogi taki pas 
ogrodów działkowych natomiast tutaj bezpośrednio na połączeniu z drogą krajową 20 to jest ta 
krajówka, która biegnie ze Szczecina do Węgorzyna planuje się stacje paliw z myjnią i obiekty 
handlowo - hotelowy ogólnie rzecz biorąc a oprócz tego jeszcze tutaj w tym rejonie przy jeziorku 
tutaj w tym obszarze na takim terenie z tym czerwonym paseczkiem i zieloną plamą w środku 
proponuje się lokalizację żłobko - przedszkola. Będzie to obiekt niepubliczny tak żeby gmina nie 
była obciążana jakimiś konsekwencjami uchwalenia tego studium, ale na pewno stworzy 
możliwości zaspokajania potrzeb kwestia opłat itd. jest oczywiście w rękach realizującego i 
operatora tego obiektu. Wiadomo, że ceny trzeba będzie ustalić na takim poziomie, bo nikt ze 
Szczecina dziecka tu wozić nie będzie to jest rzecz jasna, ale chciałbym powiedzieć tak to 
uchwalenie tego studium daje swobodę do opracowania dokończenia opracowania, bo uchwała 
też została już podjęta w tym celu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i ten 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego jest podstawą do sporządzenia projektów 
budowlanych i uzyskiwania pozwoleń na budowę. N a komisji padały pytania do Pana Ciaputy, 
który jest właścicielem firmy Vogel ogólnie rzecz biorąc czy to się spina czy to jest realne 
przedsięwzięcie itd. powiem tak Pan Ciaputa tutaj bardzo enigmatycznie odpowiadał, ale to jest 
człowiek jak go znam nie wyrzuca pieniędzy w błoto wiec, jeżeli kontynuujemy ten projekt to 
znaczy, że ten projekt ma racje bytu i zarówno możliwości uzyskania kredytu na obsługę tego 
terenu na realizację układu drogowego i infrastruktury technicznej, bo bez tego nikt po prostu 
nie wejdzie musi być woda musi być kanalizacji musi być energia elektryczna żeby działki 
znalazły nabywców i żeby zaczęły powstawać w postaci obiektów. Ten kredyt jest do uzyskania 
za chwilę jak tylko uchwalimy to studium firma będzie mogła finalizować te rozmowy z bankiem 
jest szansa żebyś stworzyć to osiedle jak Państwo widzicie to jest osiedle o nie małej powierzchni 
tych mieszkańców potencjalnie będzie sporo w zależności od tego na jakim poziomie 
kształtować się będą ceny działek ewentualnie czy firma będzie budowała obiekty, bo też były 
takie zamierzenia żeby w takim lekki budownictwie drewnianym ładnym takim z dużą ilością 
zieleni realizować te domy więc może mieszkańcy gminy, niektórzy mieszkańcy miasta C i którzy 
mają niezaspokojone te swoje potrzeby mieszkaniowe będą też mogli z tego skorzystać ale 
oczywiście liczy inwestor na to, że będą ludzie z zewnątrz. O n i będą generowali tutaj pewne 
potrzeby wiadomo, że będą kupowali w sklepie, będą starali się korzystać z różnych usług itd. 
może powstaną usługi, które dzisiaj jakby nie mają pewnego zapotrzebowania i dlatego nie są 
realizowane i cała masa takich różnych pozytywnych objawów łącznie z podatkiem nie rolnym 
tak tylko podatkiem od nieruchomości, który będzie zasilał kasę gminy. Wszystkie te rzeczy jakby 
będą mogły oddziaływać pozytywnie na rozwój gminy, jeżeli projekt otoczy się rozsądnie, 
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szybko i bez zakłóceń to pokażemy, że gminę stać na to żeby pomoc inwestorom i więcej takich 
inwestorów będzie się pojawiało Pan Caputa był pytany jak ten projekt jest realizowany jak się 
tu wychodzi i czy warto jest w Węgorzynie inwestować na razie jak najlepsze zdanie o tych 
możliwościach, które gmina stwarza inwestorowi zawsze były z naszej strony były jakby 
emitowane. Ja jestem tutaj od tego żeby odpowiedzieć ewentualnie na pytania Państwa, jeżeli 
chcecie Państwo cos więcej na temat tego projektu usłyszeć albo zapytać się o samą 
dokumentacje, która została przez Panią Burmistrz wszystkim radnym przed sesją dostarczona 
to proszę uprzejmie. Generalnie powiem tak w obszarze studium tu jest studium obowiązujące 
jeszcze w tej chwili za chwilę jak Państwo podejmiecie uchwałę mam nadzieje, że to się stanie 
będzie obowiązywał tamten rysunek i ten poprawiony tekst studium, więc powiem tak, że oprócz 
tego obszaru, którego tu nie ma a tam jest te rysunki niczym się nie różnią tekst studium również 
po tych poprawkach powiem szczerze, że ja nie jestem w stanie przyjąć na siebie 
odpowiedzialności za to, co się stało chyba na nie ostatecznym i starym tekście pracowałem stąd 
wiele tych nieporozumień a poza tym śmieszna sytuacja np. komputer nie chce przyjąć do 
wiadomości, że istnieje coś takiego jak Ginawa bez przerwy wywala na Sinawę i jest trudno może 
generalnie się przyjęło w każdym bądź razie sądzę, że i to jest również przyczyną to w tej 
numeracji, bo ta numeracja jest pomylona tylko i wyłącznie w spisie treści w tekście jest wszystko 
ładnie po kolei może, dlatego że mamy Runowo i Runowo Pomorskie i jakiś tam przeskok 
nastąpił komputer tego nie odnotował w trakcie a powiem ze w pośpiechu to żeśmy poprawiali, 
bo komisja, kiedy była wiemy i wczoraj już to wszystko było naszykowane wydrukowane i 
przywiezione tutaj, więc powiem tak to co ulega zmianie w obowiązującym, przyjętym przez 
Rade Gminy studium to jest to, co jest wytłuszczonym i pochyłym drukiem w tym tekście trzeba 
się mocno nagimnastykować żeby te poprawki znaleźć. Te poprawki dotyczą tylko i wyłącznie 
tego terenu otwierają szansę na realizację tego przedsięwzięcia mrrastruktury technicznej, 
inżynieryjnej dostępności do drogi. Projekt studium uzyskał wszelkie niezbędne zaświadczenia 
począwszy od A B W , Policji itd. i tak skoczywszy na nieszczęsnym Regionalnym Dyrektorze 
Ochrony Środowiska, który w tej chwili jak Państwo wiecie jest najważniejszy. Więc wszystkie te 
organy były pytane i to dwukrotnie, bo studium mieliśmy uchwalać już wcześniej, ale jak mówię 
poprzez tamte wszystkie animozje z aktualnością dokumentu, na którym pracowałem, procedura 
uzgadniania wyłożenia do publicznego wglądu była powtórzona. W trakcie okresu wyłożenia do 
wglądu, który zgodnie z ustawą trwał 21 dni i Burmistrz Miasta informował o tym ogłoszeniu 
prasowym na tablicy ogłoszeń, odbyła się również publiczna dyskusja nad rozwiązaniami 
przyjętymi w studium powiem, że albo wszyscy mieszkańcy akceptują te rozwiązania, które w 
tym studium są albo zainteresowanie jest niewielkie ani na jedna dyskusję ani na druga dyskusję 
nikt się nie zgłosił w związku z tym załącznik nr 3 do uchwały, który mówi, że rada rozstrzyga o 
przyjęciu lub odrzuceniu uwag ma taki dosyć zabawny kształt, że jest to informacja Burmistrza, 
że nikt się nie zjawił nie ma czego przyjmować i nie ma czego odrzucać, proszę bardzo czy są 
jakieś pytania? 

P a n Rady G w ó ź d ź - może ja 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — proszę radny 

P a n Rady G w ó ź d ź — mam takie pytanie na komisji jeden z Panów wspomniał, że 
współpracujecie z 50 gminami o ile dobrze sobie przypominam 

P a n M a c i e j Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - z 5 - oma 

P a n Radny G w ó ź d ź — czy już firma Vogel na ten projekt coś gdzieś już takiego wybudowaliście 
ja bym chętnie chciał zobaczyć? 
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P a n P a w e ł W n ę k P. H . U . „Vogel" - to może ja zabiorę głos drodzy Państwo spoglądacie na 
mnie na liście był Pan Janusz Ciaputa, ja jestem Paweł Wnęk jestem pomocnikiem Pana Janusza 
natomiast ja prowadzę te inwestycje ja je przygotowuje i nadzoruje od początku do samego 
końca. Jeśli chodzi o przeprowadzane inwestycje przez firmę Vogel to jakby jedną i najbardziej 
rezultacyjną była inwestycja w gminie ościennej Szczecina w Dobrej Szczecińskiej. To było 
osiedle przygotowane dla klienta bardzo wysokiej półki i na zasadzie jakby bardzo 
komfortowych sypialni szczecińskich, to osiedle jest wybudowane jest możliwość żeby podjechać 
można podpytać tam dokładnie ta sama zasada my żeśmy przygotowywali wraz z gmina plan 
zagospodarowania negocjowane warunki, jeżeli chodzi o powierzchnie dziełek o te standardowe 
parametry, które są. Oczywiście tak samo jak tutaj w przypadku Państwa grniny, czy gminy 
Wybuchowa, która jest powiedzmy w połowie drogi między tym, co jest w Grzebnicy a tym, co 
mają Państwo, bo tam jest teren przygotowany my przygotowujemy mfrastrukturę, my ustalamy, 
jeżeli chodzi o Państwa sytuację rozmowy są prowadzone z dwoma dostarczycielami macie 
innego admimstratora sieci, jeżeli chodzi o kanalizację natomiast wykonawców jest kilku my to 
omawiamy. W połowie drogi jest inwestycja w Kłodowie jest to inwestycja przy trasie Krajnik 
Dolny w gminie Widuchowa można się zapoznać z taką inwestycją ta inwestycja jest już 

-przygotowana-, jeśli chodzi o praee -zmienne drogi- są- przygotowane-,- -jest przygotowane 
oświedenie, czyli te parametry mamy już przygotowane tam studium jest uchwalone od września 
poprzedniego roku teren jest ogrodzony jest ochrona także te elementy ustalane z naszej strony 

P a n Radny G w ó ź d ź - a załóżmy gdyby potoczyło się wszystko pozytywnie z Państwa myślami 
w jakim czasie byście to wybudowali, jaki termin jest tego 

P a n P a w e ł W n ę k P.H.U. „VogeI" - termin oddania, jeżeli chodzi tu o media, o jeżeli chodzi 
o przygotowanie inwestycji, prace ziemne zajmują w granicach od 12 do 14 miesięcy tutaj teren 
jest określony, że jest 48 hektarów nie pojmujcie tego Państwo w ten sposób, że to jest 48 
hektarów domków, działek z domkami, terenów zielonych na tą inwestycje jest bardzo dużo, bo 
prawie ćwierć terenu 12 hektarów to są drogi plus części wspólne bardzo dużo terenu zielonego 
zabudowy jest dużo mniej w porównaniu z innymi inwestycjami, jeżeli chodzi o terniin oddania 
osiedla będziemy go oddawać I V etapami, jeżeli wejdziemy teraz i drogi są w momencie 
wytyczenia geodezyjnego te drogi rolnicze jeżeli wejdziemy teraz to pierwszy etap zamknie się do 
końca roku w sytuacji ustalenia na tą chwile warunków finansowania i wykonania inwestycji 
wodociągowej po rozmowie z firmą, która poprzednio była operatorem u Państwa bądź również 
z firmą, która obecnie, aktualnie jest zakładam, że inwestycja wodociągowa, projektowanie 
będzie zamknięta do listopada. Natomiast wykonanie, jeżeli warunki będą spełnione warunki, bo 
obecny administrator rzucił nam mocne obwarowania, i jest obwarowanie żeby znaleźć u 
Państwa w gminie rurę O 250 , która jest chyba z tego, co mi podano chyb koło parafii i teraz 
przeciągnięcie takiej inwestycji kilometr to są wysokie koszta bardzo duża inwestycja i bardzo 
długo trwa. Finalnie zamkniecie całości inwestycji, czyli oddanie I V etapów, bo jest to 
podzielone na I V etapy zakładam zamkniecie na koniec 2014 roku 

P a n Radny G w ó ź d ź - to może ostatnie pytanie i ja już będę miał na tyle czy to będzie 
wyglądało w ten sposób, że najpierw Państwo wybudujecie i ewentualnie będziecie sprzedawać 
czy najpierw będziecie czekać aż ludzie powpłacają pieniądze i dopiero wtedy będziecie budować 

P a n P a w e ł W n ę k P . H . U . „Vogel" - założenie jest dwojakie, jeżeli szybko uda się 
przygotować plan zagospodarowania fizycznie będziemy oddawać działki gotowe do zabudowy 
to większość klientów ta, z którymi już teraz rozmawiałem chce abyśmy sprzedawali od razu 
podpisywali umowy deweloperskie na przygotowanie budynku my będziemy przygotowywać 
działki włącznie już z wybudowanymi domami, dlatego istotne jest dla nas przygotowanie 
infrastruktury, bo woda i prąc są elementami najbardziej istotnymi, jeżeli chodzi o gaz to 
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możemy poczekać, jeżeli chodzi o kanalizację to jakieś rozwiązania tak zwane doraźne, bo tak się 
ujmuje w studium planie zagospodarowania zawsze finalnie określamy, że chcemy się wpiąć do 
instalacji kanalizacyjnej natomiast rozwiązaniem doraźnym jest BioAmp albo szambo szczelne 
chcielibyśmy już oddawać przynajmniej w pierwszym etapie budynki wybudowane na działkach 
czy tak będzie wszystko kwestie terminów ustalonych przez zmianę studium zagospodarowania 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Pani Radna Górniak 

P a n i Radna G ó r n i a k — ja jestem nową radną wiec wielu rzeczy pewnie nie wiem może dla 
Państwa jest to znane, ale ja wole po prostu zapytać, kto to jest firma Vogel, jaki to jest kapitał, 
bo tutaj pisze sp. z o .o. i nic poza tym nic 

P a n M a c i e j Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — już mówię, jeżeh chodzi o firmę 
Vogel jest jednoosobowa działalność gospodarcza pełna nazwa to jest P. PI. U . Janusz Ciaputa, 
kapitał jest w 100% polski w rękach jednej osoby, siedziba Zdrojowa 2 Szczecin, nie jest to 
kapitał ani w 1 % takie jest pytanie jedna osobowa działalność, jeżeli chodzi o P K D czyli profit 
prowadzenia działalności to jest po prostu handel nieruchomościami na własny rachunek firma 
sama z siebie przygotowuje takie inwestycje, jeżeli chodzi o przygotowanie to mamy tak: 
Grzebnica już mówię to jest osiedle zamknięte od ponad 4 lat ponad jest inwestycja w Kłodowie 
jest inwestycja u Państwa i jest w gminie ościennej przygotowywana w Gminie Ińsko dodatkowo 
bardzo często był to zakup lokali biurowych lub handlowych w Szczecinie to jest taki profil jak 
powiedziałem, czyli działalności typowo związana z nieruchomościami oprócz tego dodatkowo 
firma zajmuje się przykładowo oświetleniem ledowym tutaj kiedyś tutaj prowadziliśmy rozmowy 
odnośnie tego oświetlenia gminy często wchodzą w takie inwestycje natomiast ze względu na 
polskie prawo i przetargi publiczne jest to inwestycja, która bardzo często nie pozwala na 
podjecie takiej decyzji 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — proszę jeszcze dalej radna 

P a n i Radna G ó r n i a k — to ja będę dalej kontynuowała, czyli rozumie ze jest firma Vogel zajmuje 
się nieruchomościami Państwo zakupiliście ten teren i teraz jak przyjmiemy ten projekt możecie 
też podzielić to wszystko i posprzedawać 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" - ten teren już jest podzielony 

P a n i Radna G ó r n i a k — to po zmianie tego planu możecie rozpoczynać sprzedaż 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" - tak teoretycznie tak, natomiast generalnie naszym 
założeniem jest to żeby teren sprzedawany nie wyglądał jak szczere pole 

P a n i Radna G ó r n i a k — nie oczywiście, ale można to też w ten sposób podzielić i sprzedać 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" - można podzielić i sprzedać 

P a n i Radna G ó r n i a k — ja nie mówię, że Państwo nie zrealizujecie tego, co zakładacie tylko jak 
to jest w taki fizyczny sposób 

P a n P a w e ł W n ę k P. H . U . „ V o g e l " — bardzo często jest tak, że osoby prowadzące działalność 
gospodarczą w mniejszym pokroju po prostu przygotowują, dzielą go i sprzedają i na tym ich 
zadanie się kończy generalnie tak. Natomiast, jeżeh robi się to efektem skali tak jak my jeszcze raz 
zaznaczam to nie jest 48 hektarów czystych działek z domami to i m większe nakłady tym większe 
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jest prawdopodobieństwo sprzedaży i atrakcyjność terenu, na co można po prostu ściągnąć ludzi 
nie zakładamy, że wszyscy ludzie, którzy sprowadzą się będą to ludzie stacjonarni część ludzi na 
pewno wykorzysta to w celach rekreacyjnych 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - jako drugie domy 

Pan Paweł Wnęk P. H . U. „ V o g e F - jako drugie domy 

Pani Radna Pietrusz - czy to nie jest tak, że to jest dla klienta z górnej półki? 

P a n Paweł Wnęk P. H . U. „Vogel" - to jest dla klienta z przeciętnej półki powiem szczerze 

Pani Radna Pietrusz — bo wie Pan pewnie, że pięknie by było gdyby takie coś powstało gdyby 
były to domy tak jak żeście Państwo pokazywali wcześniej . . . gdyby nastąpiła sprzedaż byli by 
chętni, bo Pana szew mówił że tych chętnych na dzień dzisiejszy tak bardzo nie ma nie pchają się 
drzwiami i oknami 

Pan Paweł Wnęk P. H . U. „Vogel" - to znaczy generalnie kwestia pewności ze strony klienta, 
jeżeh ja przyprowadzam Mienta i rozmawiam z nim to klient na piękne oczy nie uwierzy mi bez 
studium i bez planu zagospodarowania 

Pani Radna Pietrusz - dobrze ma Pan studium, ma Pan wizję z ago spodarowania 48 hektarów, i 
w ślad za tym Pan musi mieć jakiegoś klienta, bo Pan generuje zagospodarowanie itd. bo ja 
uważam, że to będzie osiedle zamknięte tak mi się bynajmniej kojarzy 

Pan Paweł Wnęk P. H . U. „Vogel" -założenie jest takie 

Pani Radna Pietrusz - założenia, że to będzie osiedle zamknięte dla klientów z górnej półki 

Pan P a w e ł Wnęk P. H . U. „Vogel" - nie niezamknięte dla klienta z górnej półki nie 

Pani Radna Pietrusz — osiedle zamknięte a klienci z górnej półki w ten sposób, bo wie pan nie 

wieżę w to żeby to było dla klasy i warstwy średniej takiej na przykład, że możemy sobie 
pozwolić na kupno działki z takim domem niech mi Pan powie koszt orientacyjny takiej 
działeczki z wybudowanym domem jak Państwo już macie takie coś oddawane do użyteczności, 
ile to kosztuje? orientacyjnie ja nie chcę ceny 

Pan P a w e ł W n ę k P. H . U . „Vogel" - jeżeli ktoś później będzie chciał możecie sobie wejść i 
wpiszecie dom Kłodowo tam jest dom za 220 tys. wybudowany na pięknie przygotowanej tys. 
metrowej działce to jest dom 2+2 

Pani Radna Pietrusz - o jakiej powierzchni? 

Pan Paweł Wnęk P. H . U. „Vogel" - 100 metrów, parterowy piękny 

Pani Radna Pietrusz — z własnością gruntu? 

Pan Paweł Wnęk P. H . U . „Vogel" - z pełną własnością z księgą wieczystą dom jest 
przygotowany i w pełni wyposażony. Tam nie ma żadnych dzierżaw my się nie bawimy w żadne 
dzierżaw}' my sprzedajemy klientowi, który jest odbiorcą i dla niego jest zakładana księga 
wieczysta jakbym miał określić klienta docelowego dla Państwa osiedla dla tej inwestycji to ja bym 
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go posadził na tej samym poziomie, co klienta w Kłodowie, osiedle w Kłodowie jest sprzedane w 
70% i tam w większości klienci są to klienci ze Szczecina może ze 3 - 4 klientów jest z Gryfina. 
Jest to naprawdę tak między średnią a 

P a n i Radna Pietrusz - dla klienta z zewnątrz, bo na pewno tylko i wyłącznie dla klienta z 
zewnątrz w większości, bo uważam, że tam u nas takich 

Pan Paweł Wnęk P. H . U . „Vogel" — wie Pani, co robiliśmy dwa lata temu robiliśmy badania i 
puściliśmy ofertę na Poznań, jeżeh chodzi o bazy wypadowe to Poznań jest bardzo dobrze 
postrzegany oni poszukują czegoś tutaj, klient z Poznania jest specyficzny on musi mieć osiedle 
przygotowane, droga ma być utwardzona mają być krawężniki to ludzie bardzo powolni do 
ingerencji długo myślą nad inwestycją, ale wybierają tylko te rzeczy, które są w pełni 
przygotowane ani nie kupują szczerego pola to trzeba nałożyć dużo pieniędzy żeby ten klient się 
zdecydował oni kupili 

P a n i Radna Pietrusz - klient z Berlina 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" — jest do przyjęcia z tego względu studium, bo jest inwestycja 
przygotowana pod mieszkaniówkę 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — może ja dodam, bo kolega powiedział 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — proszę 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — warianty jak spogląda się na te temat a 
więc tak na dobrą sprawę mówił tylko jeden powiem jest sytuacja taka rzeczywiście żeby to 
osiedle dla potencjalnego inwestora było atrakcyjne to ten teren musi spełniać warunki osiedla, 
drogi, sieci, wydzielone działki, przyłącza, szafy energetyczne i wtedy wiadomo budujemy i teraz 
tak są dwa warianty albo firm zbiera oferty i ma odpowiednia ilość tych oferentów i budują dla 
nich te domki i kupują i oni je zasiedlają, ale podejrzewam, że tak jak wszędzie, że będą takie 
jakieś enklawy gdzie inwestor będzie nabywał działkę i będzie chciał realizować obiekt swój 
według indywidualnego projektu a nie według oferty, którą tutaj ma firma i Pani się pyta o stawki 
i to jest tutaj to rozwiązanie jak klient będzie chciał typowy budynek postawić w wyższym 
standardzie to może to zrobić inaczej będzie ta relacja wyglądała 

P a n i Radna Pietrusz - ale to jest zgodne z jakimś projektem, bo nie uważam że na zezwolenie 
jeden wystawi sobie jakąś budkę a . . . 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - dzisiaj uchwalamy studium znaczy się 
dzisiaj studium stoi do uchwalenia, po uchwaleniu studium już jest właściwie gotowy, bo nie 
możemy zamknięć uzgodnień, bo nie mamy studium, plan miejscowy zagospodarowania 
przestrzennego w planie zagospodarowania przestrzennego zgodnie z ustawą jest określana 
wielkość działki, szerokość miriimalna, szerokość frontu jest powiedziane ile kondygnacji może 
mieć obiekt maksymalnie, jaki ma kształt dachu w planie miejscowym nawet można napisać, że 
domy przy tej ulicy mają być pomarańczowe, bo się nazywa Pomarańczowa a przy tej żółta 
oczywiście takich rzeczy się nie robi, bo akurat by nie było chętnych na pomarańczowe czy żółte 
budynki. Natomiast bardzo precyzyjnie rozpisany jest stosunek powierzchni obiektu do 
powierzchni terenu ilość powierzchni drogi, czyli tego, co nie może być zabudowane ... itd. to 
wszystko precyzyjnie, bo tak ustawa karze, bo tak w planie jest określane i na ten temat będziemy 
dyskutowali tutaj na jakiejś tam sesji, kiedy będzie wszystko 
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Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę Pani randa 

Pani Radna G ó r n i a k - następne pytanie do Państwa nie wiem czy do Panów jest skierowane 
czy do kogoś innego, lecz ja sobie jednak przeleciałam ten plan zagospodarowania 
przestrzennego i mam takie pytanie czy to, co zostało tutaj opracowane np. w poszczególnych 
miejscowościach dajmy na to jest str. 89 na przykład Runowo, Runowo Pomorskie są wszystkie 
miejscowości a mówi się zestawienie wymogów wartości kulturowych poszczególnych 
miejscowości czy Państwo żeście tutaj coś zrnieniah 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - to jest to, co Wysoka Rada uchwaliła i co 
funkcjonuje, jako dokument 

Pani Radna Górniak - to ja mam pytanie do Wysokiej Rady cz to nie wiem, do kogo kiedy to 
zostało uchwalone? 

Pani Burmistrz — w 2008 

Pani Radna Górniak - to teraz jest następne pytanie chodzi mi o Sielsko, ponieważ jest coś 
takiego „wnioskuje się zewidencjonowanie pomnika nagrobnego z okresu I wojny światowej" i 
bardzo dobrze, bo jest takowy, ale nie rozumiem, dlaczego nie ma zewidencjonowanie poinnika, 
który został tu postawiony. Jest to pomnik pomników gdzie przewieziona został urna z ziemią z 
Kuropatnik i tutaj na tych ziemiach próbujemy tworzyć ta tożsamość nie można te pomniki koło 
siebie stoją nie można ich nie zauważyć jest jeden i drugi, więc ja proponuję, jeśli można by było 
zrobić tą zmianę czy nie można, a jeżeli nie można to dlaczego Państwo wtedy nie zwróciliście na 
tak ważną rzecz uwagi zwłaszcza, że na wszystkie uroczystości i poświęcenia tego pomnika 
poświecenia i przywiezienia urny Urząd Miejski był zawsze zapraszany i zawsze była delegacja 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli to ja 
odpowiem 

Przewodniczący Rady Mie jsk ie j — dobrze proszę 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - jest tak na tej komisji po pierwsze Pam 
akurat na tej komisji, która tutaj dwa dni temu funkcjonowała nie zasiada, więc nie doszła do Pani 
ta informacja, którą sztywno zaprezentowała Pani Burmistrz umocowania Wysokiej Rady do 
wprowadzenia zmiany w studium sprowadzało się do pracy na określonym terenie te rzeczy, 
które ja tam próbowałem wyczyścić w oparciu o te zmiany ustawowe wycofaliśmy ok. nie ma 
tematu natomiast chcę powiedzieć Pani tak w obronie jakby stanowisko kolegów z firmy 
I N P L U S z Olsztyna, którzy robili zmianę uchwaloną w 2008 roku całą działalność w obszarze 
grniny odbywa się w dwóch poziomach. Pierwszy poziom to jest poziom obowiązku ustawowego 
drugi to jest poziom potrzeb intelektualnych, kulturowych mieszkańców te zagadnienia, które są 
zapisane w studium wynikają z obowiązku ustawowego, co to oznacza tego pomnika, który jest 
tam zapisany Wojewódzki Konserwator Zabytków złożył wniosek macie to wpisać, więc to 
zostało wpisane i to jest to trzymanie, kiedy potem się przekłada do planu miejscowego nie 
wolno wbrew organu, który ma to w rejestrze zabytków nie można tego niszczyć należy o to dbać 
itd. Natomiast tak jak w każdej gminie jak w każdej innej miejscowości jest szereg innych 
pomników, które społeczność lokalna, które ustawiła, o które dba, pielęgnuje itd. i to wynika z 
waszych potrzeb ideowych jakby czy kulturowych i nie musi być zapisane, jako obowiązek może 
być zapisane, jeżeh taki wniosek zostanie złożony. I powiem tak była uchwała o przystąpieniu do 
sporządzenia studium było zawiadomieni na tablicach i w prasie i wszelkiego rodzaju wnioski do 
tego studium mogły się pojawić również wniosek, o którym Pani teraz mówi on byłby 
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rozpatrzony, ponieważ burmistrz akurat poprzedniczka kwalifikowała, ponieważ taka jest 
procedura na wnioski, ale również nie burmistrz uważa czy te wnioski powinny się znaleźć w 
Studium wiecie Państwo różne wnioski bywają, bo i różni są wnioskodawcy są ludzie, którzy 
ćwiczą pewne zagadnienia to trwa tak oporowo, spornie ktoś komuś chce dokopać przepraszam, 
że tak mówię, ale znamy życie to jest Polska. W związku z tym burmistrz kwalifikuje te wnioski 
projektant dostaje taką popisaną listę te wnioski są do ujęcia tutaj akurat nie wpłynęły żadne 
wnioski prawda jedynie te, które organy obowiązane ustawowo złożyły, bo ustawowo musiały i 
one zostały przyjęte w 100% wszystkie wnioski, które zostały do tej zmiany studium przyjęte. Nie 
wiem czy Panią zadawala ta odpowiedz, ale taki jest system 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — dziękuje w tej chwili mamy przyjąć uchwałę o zmianie tego 
studium mam pytanie po przyjęciu tego studium przez radnych jaka jest rola gminy w następnym 
etapie, czego Państwo oczekujecie ze strony gminy, bo tak słowo pomoc, pomoc to może być 
duchowa i inna do czego to się sprowadza Państwo żeście wspominali o: kanalizacji, wodzie, 
świetle, gazie jest miejsce gminy w tym temacie co gmina ma przewidzieć w następnych okresach 
czy ma szykować kasiorę czy Państwo sobie poradzicie sami? 

P a n i Radna Sławska — a co z tego gmina będzie miała? 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — podatki i nic więcej 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" — wykonawstwo instalacji jest po naszej stronie gmina nie 
partycypuje chyba, że jest sytuacja także, że Państwo chcecie ująć, co kol wiek ująć w projekcie to 
my przygotowujemy, bo na przykład, jeżeh idziemy ulica Strzelecką i trzeba na przykład 
rozbudować i gmina by chciała 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - podłączyć to tutaj jest rozmowa z tym 
kimś albo gminą, jeżeh chce kogoś 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „VogeI" — jeżeli ja mam na przykład przygotować rurę O 160 od tego 
miejsca dalej a na przykład Państwo macie 3 domostwa, które musielibyście dozbrajać w kwestii 
informacji ja tutaj zostawię tutaj trójniki będą zaprojektowane wy Państwo jako gmina żebyście 
nie musieli tego robić i tak na pewno byście musieli robić przetarg kosztorys, projekt itd. jeżeh 
chodzi o te elementy to nic jakby zasada współpracy jest jak najbardziej zachowana mówię 
spotkania organizowane rzez urząd przez Panią Burmistrz odnośnie różnych kwestii nurtujących 
nas jak gdyby warunki gruntowe tego terenu nie są idealne tak jest bardzo 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — są miejsca podmokłe 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" — tak są miejsca podmokłe, więc jest to bardzo nietypowy 
teren o usytuowanie cieków wodnych jak było założenie, że my bardzie przygotujemy te cieki 
wodne natomiast tutaj Pan Nadleśniczy nie pamiętam już teraz tego Nadleśnictwa 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Łobez 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „VogeI" — wskazał nam rzeczy, które dyskwalifikują przetwarzania 
zbiornika wody albo uregulowanie gospodarki wody, także, jeżeh chodzi o rolę gminy to na 
pewno chciehbyśmy reklamować gminę nie wiem chodzi o promowanie była nawet rozmowa z 
Paniami ja nie pamiętam dokładnej instytucji z Łobza, jeżeh chodzi o materiały reklamowe jest 
możliwość np. współfinansowania gdyby Pani, gmina przygotowuje swoje materiały reklamowe, 
jeżeh chodzi o tereny Państwo się przygotowujecie do sezonów letnich, bo też turystyka jest 

Strona 20 z 58 



jednym z profili można w tym partycypować. Generalnie nakłady z Państwa strony my nie 
oczekujemy ze względu tak jak mamy inwestycje to zawsze infrastruktura, która jest najbardziej 
kapitało chłonna jest zawsze po naszej stronie 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — jeżeh można powiedzieć to tak wsparcie 
emocjonalne jest zawsze mile widziane 

Przewodniczący Rady Miejskiej — to możemy zagwarantować 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — ale ja chcę powiedzieć dalej dwa słowa w 
sensie proceduralnym, bo ja nie chcę zanudzać ale chcę żeby radni wiedzieli gdzie się będziemy 
dalej spotykać i dlaczego po uchwaleniu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego otwiera możliwość sporządzenia planu miejscowego plan miejscowy. To jest ten 
dokument na podstawie, którego wydaje się pozwolenia na budowę. Więc ten plan szczegółowo 
będzie opisywał ten teren i to jest kolejny problem, który mamy do rozwiązania wspólnie znaczy 
się my przygotowujemy ten plan przeprowadzamy procedurę uzgodnień itd. i z gotową uchwałą 
pojawiamy się w grninie: Pani B u m ^ 
dokładnie i ustalimy treść ostateczną i ostateczny kształt i z tym pojawimy się tutaj na kolejnej 
sesji rady i jak Państwo będziecie łaskawi po przyjęciu tego stadium przyjąć ten plan wtedy 
otworzą się naprawdę szerokie wrota dla inwestora, bo wcześniej jest ciężko dostać pozwolenia 
na budowę na cokolwiek 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ja jeszcze będę dopytywał w temacie, bo jak 
podejmowaliśmy temat firmy Vogel o tym terenie to w poprzedniej kadencji mówiłem, że jak 
powiemy a to nie możemy się już wycofać i radni muszą mieć tą świadomość my zgodziliśmy się 
tam żeby państwo zaczęło swoją inwestycję, ale my mamy przypadki w gminie, że C i potencjalni 
inwestorzy czy C i , co mają teren upominają się od gminy położenia tej infrastruktury, proszę nam 
położyć wodę, proszę nam położyć kanalizacje, bo my tam chcemy postawić dom to są 
odległości różne my w tej chwili jesteśmy na etapie kanalizacji wodno — ściekowej ja prosiłem 
poprzedniczkę żeby do planów wnieść plan przynajmniej jak pociągnąć te ścieki w kierunku 
Państwa działki to będą odległości niemałe i chodzi mi o ten odcinek do działki 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „VogeI" — to ja powiem generalnie w momencie podpisywania umowy z 
poprzednią Panią Burmistrz było to wszystko ustalone, że część partycypacji w kosztach, jeżeh 
chodzi o uzbrojenie jest po Państwa stronie a my w zamian miehśmy przygotować inwestycję 
rekreacyjną czy sportową, czyli obiekt sportowy zostało to anektowane zostało to wyzerowany 
po Państwa stronie nie ma jakiejkolwiek partycypacji w kosztach infrasU-uktury z tego względu, że 
my wychodzimy z założenia, że administrator, który tu u Państwa jest będzie zainteresowana tym 
żeby tą mfrastrukturę od nas na pewno odkupić wiec bezsensu było by żeby utrzymywać 
jakiekolwiek kwestie, że Państwo robicie wielki przetarg wchodzicie tylko po to żeby dojść i 
jeszcze dodatkowo macie zwrot, że nakładacie na nas opłatę adiacencką. Natomiast my wolimy 
to wyłożyć to z własnej kieszeni i administratora sieci, bo to głównie chodzi o inwestycje wodno 
— kanalizacyjne i administrator sieci na pewno jest zainteresowany odsprzedażą kwestia tylko 
negocjacji 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - ale poza gminą się to odbywa 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" - to jest poza gminą 

Pani Radna Pietrusz — i oni się stają właścicielem tego odcinka 
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Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" — tak stają się właścicielem i nakładają sobie stawki natomiast 
wy Państwo, jako gmina nie musicie partycypować w tych kosztach to jest kwestia taka ja będę 
musiał wyłożyć 1 min złotych na odciek X to jest moja kwestia negocjacyjna za ile dany 
administrator wykupi ode mnie ten odcinka 

Pani R a d n a Pietrusz - to on będzie miał zwrot przez użytkowników, jeżeh to się będzie 
ciągnęło przez 10 lat to on sobie wykupi od Państwa tą sieć to niestety mając taką sieć będzie 
musiał rozłożyć na innych użytkowników 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — a może nie wykupi 

P a n i Radna Pietrusz — a jak nie wykupi to, co? 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" — ja dam Pani jeden prosty przykład wcale nie jest to 
adekwatne, że macie administratora w postaci Wodociągów Goleniów wcale nie oni muszą kupić 
sieć, więc nie jest to jakby przymus 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " sieci są E N E A a w Internecie widzimy, że 
ciągle są oferenci 

P a n i Radna Pietrusz — każdy chce taniej 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — proszę niech dopytują radni ja dopytuje się o swoje, bo to są 
takie kroki milowe w naszej gminie 

Pan Paweł Wnęk P . H . U . „Vogel" — cieć jest zakładu, sieć gazowa jest...tutaj kwestia kanalizacji, 
jeżeh chodzi o inwestycję 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — czy są pytania, niejasności proszę pytać Pani Burmistrz 
przejdziemy do głosowania autopoprawki projektu. Czy są jeszcze pytania?, w związku z tym, że 
więcej pytań nie ma zamykam dyskusję w tym temacie, ale musimy przystąpić do głosowania i 
teraz mamy stare studium nowe studium, mamy autopoprawkę Burmistrza i mamy uchwałę i 
mamy stanowisko komisji to ja może najpierw zapytam o stanowisko komisji 

P a n Jan Szymko P r z e w o d n i c z ą c y K o m i s j i B u d ż e t o w o — Gospodarczej - Komisje na 
wspólnym posiedzeniu przyjęły autopoprawkę Burmistrza Węgorzyno do projektu zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla miast i gminy 
Węgorzyno. Natomiast komisje nie opiniowały projektu uchwały 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Panie mecenasie jak ta kolejność teraz powinna wyglądać 
mamy tekst jednolity w tej chwili podany i mamy wcześniejszą autopoprawkę 

Pani Burmistrz — ale tekst jednolity nie uwzględnia wszystkich zapisów autopoprawki, dlatego 
mówię że bezpieczniej jest przyjąć autopoprawkę i pierwotny tekst jednolity wraz z autopoprawką 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Panie mecenasie, proszę wytłumaczyć jak należy zrobić żeby 
to było prawidłowo 

P a n T o m a s z Werenicz radca prawny — proszę Państwa żeby to prawo, które rada ma za 
chwilę rozstrzygnąć podjąć decyzje czy zostanie przyjęte czy też nie. Natomiast nie ma takiej 
procedury legislacyjnej wskazanej właśnie postąpić tak jak mówiła Pani Burmistrz żeby skorzystać 
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z tej autopoprawki do tekstu pierwotnego z pominięciem tekstu jednolitego, czyli potraktować 
autopoprawkę, jako wniosek o rezygnację z debatowania tekstu jednolitego 

F a n i Radna Pietrusz — ja nie rozumiem Pani mecenasie 

Pani Burmistrz — tekst jednolity mieliśmy również rozesłany tylko rozesłana była pierwsza 
wersja o autopoprawkę miała być uzupełniona rozdana została druga wersja tekstu jednolitego, 
która też nie ma wszystkich zapisów z autopoprawki, więc mówię najbezpieczniej jest 
przegłosować autopoprawkę i później projekt uchwały w pierwszej wersji tekstu jednohtego wraz 
z autopoprawką. 

P a n Tomasz Werenicz radca prawny — właśnie, bo ja zrozumiałem, że to chodzi o pierwszą 
wersję tekstu jednohtego, wersja tekstu jednohtego, bo ja nie jestem radnym i nie dostaje 
materiałów sesyjnych 

Pani Radna Pietrusz - czyli rozumiem, że to, co dostaliśmy dzisiaj możemy wyrzucić do kosza 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskie j - jeżeh Pani Burmistrz stwierdza, że są tam nienaniesione 

Pani Radna Pietrusz — ale przepraszam Pani Burmistrz czy w tej autopoprawce to jest wszystko 
tak do tamtego tekstu poprzedniego wszystko jest tak zamknięte na guzik 

P a n i Burmistrz — Szanowni Państwo to może ja powiem ten tekst jednolity, który Państwo 
dzisiaj otrzymah, który powinien uwzględniać wszystkie zapisy autopoprawki ja powiem, w 
których miejscach jeszcze jednak są rozbieżności proszę otworzyć na stronie trzeciej spis treści. 
W części pierwszej punkt pierwszy punkt 9 dokładnie 9.5.5 i tutaj są wymienione nasze sołectwa 
proszę zauważyć, że jest 9.5.10 Sołectwo Runowo Pomorskie następne powinno być 11 i jest 
Połchowo następne powinno być 12 Sołectwo Runowo jest ponownie 10 to są takie drobne 
błędy to jest jedno po prostu kolejność nie jest zachowana przez omyłkę 9, 10 i później znowu 
jest przepraszam jest 10,11 i ponownie wraca do 10 a powinno polecieć dalej ja proponuję sobie 
Szanowni Państwo napisać na górze tak jak i bo przecież ja też muszę się jakoś w tym orientować 
wersja z dnia takiego i takiego wersja z dnia takiego i takiego tak, bo jak patrzeć bez tych zapisów 
to wygląda taka samo 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskie j - myślę, że powiem jedną myśl chyba wszyscy radni mają 
intencję żeby to studium przyjąć i nie Państwu inwestowania, bo chciałoby się żeby w naszej 
gminie było inwestowane i te autopoprawki Burmistrz to może tak jak Pan mecenas mówi 
przyjmijmy, żeby Państwo już mieli uchwałę gotową o przyjęciu studium a te autopoprawki 
Państwo naniesiecie 

Pani Radna Pietrusz — i czy oprócz tej numeracji coś jeszcze jest w tym tekście? 

Pani Burmistrz - tak jest jeszcze około 5, 6 ale one takiej samej wagi są także, czyli gdzieś 
niezachowana numeracja przez pomyłkę lub poprawiając liczbę mieszkańców na stronie 11 to 
tutaj można powiedzieć, że jest większej wagi w punkcie 3 duży punkt 3.5 i później podpunkt 3 
pierwsza kropka 1 miasto Węgorzyno obszar itd. druga linijka skupia powinno być 2.943 przy 
poprawce nie wydelejtowano 1 jest 29.431 ale my żeśmy to wyłapali i mówię to są tego typu 
popraweczki naprawdę 
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Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " — przepraszam, ale w autopoprawce tego nie 
było 

P a n i Burmistrz — było autopoprawka ja już pokazuję na stronie 3 autopoprawki jest mowa 
punkt 7 strona m i l podpunkt a punkt 3 w pozycji 1 zmienia się liczbę 3.031 na 2.943 i państwo i 
Państwo te 3.031 poprawiając ostatniej cyfry nie wydelejtowali wpisując nowe jest. ja proponuję 
naprawdę przyjąć autopoprawkę i później wraz z autopoprawką pierwszą wersję tekstu 
jednohtego, bo taka była w porządku obrad rozesłana do Państwa wszystkich 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j - dobrze przechodzimy do głosowania, bo intencja i cel 
osiągniemy tylko trochę zawiłą drogą mamy w tej chwili wniosek czy stanowisko komisji, która 
wnioskuje o przyjęcie autopoprawki Pani Burmistrz będziemy glosować teraz, kto jest za 
przyjęciem autopoprawki Pani Burmistrz do wersji podstawowej studium, kto jest za przyjęciem 
autopoprawki 
N a ogólną l iczbę obecnych na sali obrad 15 radnych g ł o s o w a ł o : 
Z a - 1 4 
Przeciw -1 
W s t r z y m a ł o się —0 
P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j - dziękuje stwierdzam, że autopoprawka została przyjęta 
jednogłośnie 

P a n i Radna G ó r n i a k — nie została przyjęta jednogłośnie 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j — a przepraszam Pani Radna, 14 głosów za przy 1 głosie 
przeciw. W związku z tym, że autopoprawka była do pierwszego projektu studium przechodzimy 
do głosowania projektu uchwały. Uchwała na druku nr 5 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 28 
czerwca 2012 roku w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno. N a podstawie tych artykułów, paragrafów o 
samorządzie gminnym Rada Miejska w Węgorzynie uchwala, co następuje § 1. Zgodnie z 
uchwałą N r XXVII/269/2009 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 29 stycznia 2009r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno, zmienia się „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno", stanowiące załącznik do Uchwały N r 
XXI/183/2008 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 3 lipca 2008 roku w sprawie przyjęcia 
zaktualizowanego studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i 
gminy Węgorzyno. § 2. Integralnymi częściami niniejszej uchwały są: 

1) Załącznik N r 1 — tekst jednolity „Studium, uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno". 

2) Załącznik nr 2a - część graficzna w skali 1:10 000 „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno. Uwarunkowania 
zagospodarowania przestrzennego ", 

3) Załącznik nr 2b - część graficzna w skali 1:10 000 „Studium uwarunkowali i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno. Kierunki rozwoju struktury 
funkcjonalno-przestrzennej ". 

4) Załącznik Nr 3 - rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do 

projektu zmiany studium. 
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Węgorzyna. § 4. Uchwała wchodzi w życie z 
dniem podjęcia. I tutaj powinniśmy dodać wraz z przyjętą autopoprawką Pani Burmistrz 
integralnymi częściami niniejszej uchwały są będzie punkt piąty autopoprawka Pani Burmistrz, 
która została przed chwilą przyjęta, Panie mecenasie tak? 
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Pani Sekretarz - nie 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - jeżeli można studium wraz z 
autopoprawką przyjętą uchwalą N r bo ja rozumiem, że to będzie osobna uchwała 

Pani Burmistrz — nie 

Przewodniczący Rady Miejskiej — nie to razem 

Pani Burmistrz — autopoprawki się nie dopisuje autopoprawkę po przegłosowaniu należy 
traktować, jako wprowadzenie przeze mnie kosmetycznych zmian do tego, co już dostahście 
Państwo te zmiany autopoprawki dot. załącznika N r 1 tekstu jednohtego mowa o autopoprawce 
nie powinna znaleźć odzwierciedlenia w treści samej uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dobrze §3 wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 
Węgorzyna. §4 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, kto jest za podjęciem uchwały z 

• brzmieniu jakna-dru-ku-nT"--5? 
N a ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za-14 
Przeciw -1 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XVII/163/2012 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Węgorzyno 

(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje najważniejszy punkt studium, żeśmy przegłosowah 
i studium zostało przyjęte życzę powodzenia i działań w budowie 

Pan Maciej Cehak Biuro Projektowe „ A R C H I C O N " - cóż Szanowny Panie 
Przewodniczący, Pani Burmistrz, Wysoka Rado dziękujemy mamy nadzieje, że we wspólnym 
interesie naszym jak i Państwa to studium będzie się sprawdzało daje ono podstawę do 
sporządzenia miejscowego planu, jeszcze raz będziemy się spotykali i wiele bardziej szczegółowo 
rozważali zagadnienia dotyczące wielkości, kształtu, ilości itd. dziękujemy bardzo serdecznie 

Pani Burmistrz — będziemy trzymać kciuki 

Przewodniczący Rady Miejskiej — niech Państwu się uda, trzymamy kciuki 

Pani Radna Pietrusz - 2014 rok ja widziałam tam te kołki z tymi chorągiewkami to przed 
głosowaniem było życzymy szczęścia i powodzenia 

Przewo dnicz ący Rady Miejskiej - dziękuje, bardzo 
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P a n Radny G w ó ź d ź - to znaczy, co bez zmian 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — przechodzimy do punktu również ważnego do projektu 
uchwały na druku m ó w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Zgromadzenia Celowego 
Związku G m i n R- X X I z siedzibą w Nowogardzie w sprawie: zmiany statutu Celowego Związku 
Gmin R — XXI w Nowogardzie, mamy tu przedstawiciela tego związku to zabierze pierwszy głos 
Pani Burmistrz czy Pan, Pani Burmistrz proszę 

P a n i Burmistrz — Szanowni Państwo w związku z tym, że w życie weszła nowelizacja przepisów 
i nakłada na gminę tak ogólnie mówiąc podatek śmieciowy uchwalenie, podatek, egzekucję itd. 
zrodził się pomysł, że gmina wraz z innymi 26 gminami jesteśmy członkiem Celowego Związku 
G m i n R — X X I zrodził się pomysł żebyśmy scedowali te zadania, obowiązki i uprawnienia z całą 
konsekwencją tego wszystkiego żebyśmy scedowah na związek żeby związek kompleksowo 
zajmował się i wybudował ten zakład gospodarki odpadami, przyjmował te nasze śmieci, ale 
również żeby zajął się tą ustawą śmieciową i przejął od nas te obowiązki. Żeby tak się stało musi 
być uaktualniony statut związku muszą być wprowadzone pewne zmiany ja mówię te zmiany są z 
całą konsekwencją tych wszystkich uprawnień i obowiązków żeby to zadziałało po podjęciu 
uchwały przez Zgromadzenie Celowe Związku taka uchwała musi być również podjęta przez 
wszystkie rady gmin, które wchodzą w skład tego związku, żeby nie było jakiś problemów, bo 
wszystkie gminy musza podjąć taką samą uchwałę wystarczy, że jedna gmina jej nie podejmie i nie 
będzie można tego zrealizować. W związku z tym kolejny pomysł był taki żeby każda z rad gmin 
najpierw zaopiniowała taki pomysł takie zmiany w statucie w momencie, kiedy zaopiniują 
pozytywnie to znaczy, że tego gminy chcą i wtedy dopiero związek podejmie uchwałę o zmianie 
zapisów w statucie. I dlatego na dzisiejsza sesje przygotowałam taki projekt uchwały, w którym 
Państwo radni wyrażą swoją opinię na temat tego pomysłu tego scedowania tych praw i 
obowiązków na związek. Niemniej jednak Pan mecenas zaopiniował w tej chwili przed sesją 
zaopiniował projekt uchwały czy opiniował zauważył, że w podstawie prawnej jest za dużo tych 
przepisów, bo również wkradły się przepisy o finansach publicznych a tutaj nie mają 
zastosowania w związku z tym bardzo bym prosiła przyjąć autopoprawką w podstawie prawnej 
od momentu oraz art. 271 Anetko, jeśli możesz znaleźć szybko kursorem, niżej od tego momentu 
oraz artykuł do miejsca poprzedzającego rada miejska za tym nawiasem. 1707 przed tym 
nawiasem to wszystko bym prosiła o wyrzucenie, ale to już pokazane jest, od którego miejsca 
tylko takie zmiany bym prosiła wprowadzić 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskiej — autopoprawka Pani Burmistrz o wykreślenie tych wyrazów i 
liter, proszę przedstawiciela R — X X I zanim poproszę o stanowisko komisji, do czego to jest 
potrzebne Państwu 

P a n A n t o n i Bielida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I — Pani Burmistrz, 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni jak Pani wspomniała w miesiącu grudniu poprzedniego 
roku w trakcie Walnego Zgromadzenia Celowego Związku G m i n R — X X I gminy zaleciły żebym 
przygotował stosowny projekt uchwały zmieniający statut w celu przekazania części obowiązków 
wynikających z ustawy o ochronie środowiska i ustawy o gospodarce odpadami. Intencją 
wnioskodawców było to żeby związek został powołany to oprócz tego, że buduje zakład i będzie 
prowadzić przyjmowania odpadów gospodarki komunalne również zajął się częścią 
administracyjną, dlaczego to wynika my żeśmy przy przygotowywaniu statutu nie znamy jeszcze 
tej ustawy, która nakład na gminy tak poważne obowiązki. W związku z tym, nie można było 
wcześniej tego ująć w statucie a związek może tylko działać i realizować zadania te, które ma w 
statucie w związku z tym zarząd przygotował stosowny projekt uchwały, który przedstawił na 
walnym zgromadzeniu w maju na którym odbyła się wstępna dyskusja zaproponowano żeby ten 
projekt uchwały rozesłać do poszczególnych gmin w celu zaopiniowani czy wola gminy jest żeby 
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związek przejmował te kompetencje od gminy. W zasadzie jednolitego stanowiska walne 
zgromadzenie nie wypracowało o ile te gminy tak jak Państwa mniejsze bardzo mocno naciskają 
żeby to związek przejął, ponieważ prowadzenie tego całego systemu gospodarki odpadami jest 
ustawodawca to tak skomplikował, że trzeba zatrudnić, co najmniej w waszej gminie, dwie osoby 
żeby prowadziły cały system gospodarki odpadami. Jest wiele obowiązków nałożonych, których 
Państwo oczywiście z tej ustawy oczywiście Państwo tej ustawy nie musicie znać, ale jest 
naprawdę szereg obowiązków nałożonych. Wyszliśmy z takiego założenia, że jeżeh by związek 
przejął całość tych zadań zmniejszyłyby się koszty funkcjonowania tej ustawy, bo wszystkie 
opłaty może tak wszystkie koszty wynikające z obsługi tego systemu muszą gminy, zatrudnienie 
dwóch osób, które Pani Burmistrz zatrudni cały system administrowania tym systemem musi być 
wkalkulowane w cenę odpadów. W związku z tym jak byśmy prowadzili na szczeblu związku w 
trzeba będzie tych ludzi mniej, bo było by to zgromadzone 27 gmin to u Państwa, jeżeh 2 osoby 
to w takim Świnoujściu już trzeba 6 osób zatmdnić tak wynika z tego systemu. Więc jest to 
ogromna rzesza, która będzie musiała pracować w tym zakresie, jakie podstawowe zadanie do 
realizacji oczywiście nie wszystkie, bo z ustawy o gospodarce odpadami z ustawy o ochronie 
środowiska jest szereg zadań, które związek nie przejmuje, ale w zasadzie zarząd związku pełniłby 
rolę burmistrza w stosunku do 260 tys. mieszkańców i około 20 tys. podmiotów gospodarczych 
na terenie związku gdzie wydałoby stosowne decyzje, zbierałby stosowne oświadczenia i w 
stosunku do każdego mieszkańca pełniłyby rolę burmistrza. To znaczy, jeżeh Pani Burmistrz ma 
w tej chwili uprawnienia do wydawania decyzji w tych sprawach to w tym momencie te decyzje w 
zakresie gospodarki odpadami w określone w statucie związku realizowane by były przez zarząd 
związku. Jest jeszcze wiele niezbędnych spraw, które w tej ustawie są zapisane, ponieważ nie ma 
rozporządzeń wykonawczych. M y tą uchwałę, jeżeh będzie pozytywna opinia, co najmniej 80 % 
gmin żeby związek szedł w tym kierunku to zarząd związku będzie próbował te pozostałe gminy 
będzie prowadził negocjacje i próbował przekonać, bo muszą wszystkie gminy uchwały i 
wszystkie się zgodzić do tego przedsięwzięcia, jeżeh się jedna nie zgodzi to nie ma sensu dalej to 
prowadzić. Jeżeh nawet jedna gmina zmieni zdanie to nie będzie sensu prowadzić a ustawa 
określa jednoznacznie, że wszystkie gminy 100% gmin to znaczy te 27 gmin musi podjąć te 
działania ze względu na szeroką ... dotyczącą tego zagadnienia i gospodarki odpadami nie 
chciałbym tutaj Państwu tego rozwijać. Natomiast pytania zazwyczaj są takie na wprost jaka 
będzie cena za odpady, ile będziemy płacić jak ten system zostanie zorganizowany, kto będzie te 
odpady odbierał itd. N a dzień dzisiejszy w tym stanie prawnym bez zmiany statutu będzie 
sytuacja następująca Celowy Związek G m i n podejmie uchwałę w miesiącu wrześniu i okreśh 
stawki dla przyjęcia odpadów w wybudowanym zakładzie w Słajsinie. Gmina ogłosi przetarg na 
zbiórkę i dostarczenie tych odpadów od mieszkańców do Słajsina te dwie sumy, które wynikają w 
wyniku przetargu przeprowadzonego przez gminy i w wyniku tej ceny, które będą przyjmowały 
zakłady będą stanowiły globalną cenę, która będzie podzielona i przydzielona mieszkańcom w 
zakresie opłaty śmieciowej będzie jedna stawka. Natomiast ze względu na to, że są dwie części 
składowe, o której jednej mogę już wstępnie powiedzieć o ile miej więcej będą przyjmowane 
odpady komunalne, jedna tona odpadów komunalnych w Słajsinie natomiast ciężko powiedzieć 
ile będzie wynegocjowana czy wygrana w przetargu wycena za jedną tonę zbiórki odpadów na 
terenie gminy i dostarczenie jej do Słajsina, bo, każda gmina w związku ma swoje odległości itd. i 
te ceny będą w każdej gminie będą różne. Natomiast te dwie składowe będą rzutowały 
bezpośrednio na mieszkańca ile będzie mieszkaniec płacił i to tej starej wersji statutu tak by to 
wyglądało w dniu dzisiejszym. Z pełną świadomością muszę Państwu powiedzieć, że to zostanie 
wprowadzone w ten sposób, ponieważ nawet, jeżeh wszystkie gminy by się zgodziły na zmianę 
statutu żeby związek przejął to fizycznie będzie niemożliwe żebyśmy to zrealizowali w terminie 
założonym przez ustawodawcę, bo za krótki termin żeby dokonać zmianę statutu a wiemy, że 
zmiana statutu trwa około roku w naszym związku jest dzisiaj lipiec to lipiec przyszłego roku 
byłby uchwalony statut, zmiana statutu i dopiero to jest dokument prawny do rozpoczęcia 
przejmowania od gmin tych kompetencji. W związku z tym i tak nas czeka ten okres pierwszy 
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przygotowawczy do prowadzenia przez gminy także niestety tak to wszystko wygląda i inaczej 
tego wszystkiego najprawdopodobniej tego zrobić się nie uda. W związku z tym, że mam 
przydzielony głos przez Pana Przewodniczącego chciałbym Państwa poinformować, że parę 
miesięcy temu, kiedy zwracałem się do Państwa o poręczenie pożyczki z przykrością, że 
negatywną odpowiedz uzyskałam od Państwa, ale też tutaj powiedziałem, że związek sobie 
poradzi. W związku z tym gminy nie poręczyły mi 17 min poręczyły mi 14 ,5 min złotych 
związek musiał zaciągnąć pewne zobowiązania żeby uzupełnić tą pożyczkę do wysokości 
przydzielonych środków unijnych finansowany program został zamknięty. W tej chwili stan 
zaawansowania robót jest następujący w miesiącu czerwcu przejmujemy już gotową bazę 
przeładunkową w Świnoujściu w Kamieniu Pomorskim i w Drawsku Pomorskim te bazy do 
których będą dowożone odpady Państwa gmina podporządkowana będzie bezpośrednio pod 
zakład w Słajsinie. Zakład w Słajsinie byhśmy z Panią Burmistrz na Wmurowaniu aktu 
erekcyjnego, stan zaawansowania robót na dzień dzisiejszy ok. 40 % w miesiącu wrześniu 
rozpoczynamy rozwój zakładu na zimno później jak to mówią na gorąco żeby dojść do pewnego 
procesu technologicznego do końca roku z dniem 1 stycznia będzie już zakład w pełni 
funkcjonował. Trzeba powiedzieć proszę Państwa bez złotówki udziału gminy w tej inwestycji, 
bo gminy nic nie dołożyły do tej inwestycji ona powstała na razie nikt nic nie zarabia 

P a n i Jadwiga K a m i ń s k a — ale gmina już przez kilka lat wpłaca na wasze konto pieniążki jakąś 
składkę płacimy 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I — proszę panią nie 
chciałbym dyskutować na temat składki 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — proszę kontynuować 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I — proszę Państwa 
powstaje to inwestycja za 110 min złotych i jak byśmy proporcjonalnie to każda gmina ma 
pewnego majątku gminy, bo to będzie majątek własny wszystkich gmin w tym i Gminy 
Węgorzyno także dzięki roztropności i mądrości Burmistrzów tych gmin, dzięki nim taki zakład 
powstał i powinniśmy się z tego cieszyć, ponieważ jest to jeden zakład w województwie 
zachodniopomorskim kompleksowo rozwiązujący problemy gospodarki odpadami. Nikt nam nie 
nałoży kar za gospodarkę odpadami, nikt nas nie obciąży dodatkową opłatą marszałkowską, 
ponieważ jesteśmy tymi gminami, które ten problem mają załatwiony, jakie będą inne reperkusje 
do innych gmin poczekamy i zobaczycie Państwo, bo nie wszyscy dokładnie są zapoznani z tymi, 
jakie w przyszłości będą opłaty marszałkowskie za składowanie odpadów w instalacjach 
nieprzygotowanych do tego celów. O d października w Polsce będziemy płacić 67 tys. euro 
dziennie kar za niewywiązanie się z postanowień podpisanych z Unią Europejską skala problemu 
jest ogromna oczywiście decyzja w sprawie tej propozycji należy do Państwa my, jako zarząd 
oczywiście jesteśmy projektantem tej uchwały bardzo Państwa prosimy o podjęcie tej uchwały 
mogę powiedzieć tak, że dzisiaj jest wiele nieznanych rzeczy, ale kierunek sobie obrał i walne 
zgromadzenie postawiło mu kryteria i zadania w dobrym celu i proszę przyjąć to, jako pewien 
wskaźnik, że działamy wszyscy w interesie naszych mieszkańców. Ja kilkanaście lat temu 
mówiłem, że cena odpadów w związku będzie o tyle niższa o ile będziemy budować ten zakład ze 
środków pomocowych i tak będzie. Dziś tylko jedna jednostka w województwie 
zachodniopomorskim została sfinansowana Celowy Związek G m i n R — X X I gdzie otrzymał 
najwyższą dotację 85% zwrotu ze środków unijnych, dziękuje bardzo i bardzo proszę o przyjęcie 
i pozytywne zaopiniowanie tejże uchwały 
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P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskie j — proszę o dyskusję radnych w tym temacie, materia 
skomplikowana nieuchronna, mieliśmy spotkanie z firmą konsultingową tak bym to nazwał, która 
omawiała te tematy, proszę radna Górniak 

P a n i Radna G ó r n i a k — ja chciałabym usłyszeć opinię Pani Burmistrz, bo w końcu to jej 
kompetencje zostaną zabrane Pani Burmistrz jak Pani to widzi 

P a n i Burmistrz — to me moje Państwa również 

Pani Radna Górniak - oczywiście 

Pani Burmistrz - ponieważ uchwalanie podatku należy do kompetencji wyłącznie radnych a 
tutaj tą kompetencje w sytuacji, kiedy chcemy przekazać te obowiązki przejmie Zgromadzenie 
Związku. Ja mam mnóstwo obaw i wątpliwości, ale dotyczących w ogóle tematu jest to nowy 
temat i wszystkiego jeszcze nikt nie wie, ciągle słyszy się, że prawnicy debatują ciągle są nowe 
stanowiska w tej sprawie, dlatego ja mam mnóstwo obaw i wątpliwości, co do funkcjonowania 

-całości: -Natomiast jeśli mogę to "chciałabym -tez -zadać-pytanie "Panu--Przewodniczącemuze 
względu na to, że usłyszałam że statut przyjmuje się przez rok czyh po roku czasu czyh w lipcu 
2013 będzie można mówić że zostały przejęte kompetencje ale to czy to nie jest za późno 
ponieważ od 1 lipca 2013 roku już musi być pobierany ten podatek, jeśli ten statut zafunkcjonuje 
dopiero od przyszłego roku to co z tymi obowiązkami że do końca tego roku mają być podjęte 
uchwały w sprawie wysokości podatku 

Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - proszę Państwa 
kalendarz jest taki, jaki jest ani się nie wydłuży ani się nie skróci jest taki stan prawny, że na dzień 
dzisiejszy mamy koniec czerwca jest lipiec mamy procedurę pani burmistrz też wie, że każda 
gmina podejmuje uchwały niektóre gminy sprężają się już trzy gminy, które nie dały żadnego 
oświadczenia ani opinii tylko od razu podjęły takie uchwały i przysłały już takie uchwały. Są 
gminy, które nad daną uchwałą debatują przez pół roku, procedura na wniosek Związku Gmin w 
ogóle związków w ministerstwie została troszkę przyspieszona i ten termin już jak składamy 
dokumenty do wojewody do jego oceny prawnej i później do ministerstwa cyfryzacji już jest 
trochę skrócony przedtem też tam długa ścieżka była czekało się bardzo długo. Jest 27 gmin 
zarząd nie ma wpływu na to może tylko prosić o przyspieszenie, jeżeh ta uchwała byłaby podjęta 
w normalnym zgromadzeniu to dzisiaj już byśmy rozmawiali o treści merytorycznej tej uchwały 
czy ewentualnie jakieś zmiany. Natomiast teraz mamy tak do końca czerwca wszystkie gminy 
zobowiązały się, że prześlą tą opinię proszę Państwa nawet jeszcze 20% nie mamy tych opinii do 
końca czerwca. Nie wiemy, jakie te opinie przyjdą po zborze tych wszystkich opinii dopiero 
przygotujemy ostateczną wersję projektu uchwały, którą podejmie w miesiącu wrześniu Walne 
Zgromadzenie ta uchwała, która podjęta zostanie w walnym zgromadzeniu będzie odesłana do 
gmin o przyjęcie w związku z tym podejrzewamy, że też trzy miesiące będzie trwała do końca 
roku, jeżeh nam by się udało żebyśmy przyjęli te uchwały wszystkie wszystkich gmin to być może 
do lipca przyszłego roku udałoby się nam jeszcze zmieścić, ale niemniej kalendarz ustawodawcy 
zakłada, że gminy muszą w pewnych tenninach podejmować uchwały my, jako związek 
przygotowaliśmy dla wszystkich gmin taki jednolity tekst uchwał, które grriina ma obowiązek 
przyjąć bez względu na to czy ten statut zmienimy czy nie. Teraz Państwo dostaniecie ją 
najprawdopodobniej w połowie lipca także Państwo żebyście nie robili jakiś przedsięwzięć 
związanych ze zlecaniem czy przygotowaniem, ponieważ firma Kodeks została wyłoniona i ona 
przygotuje dla wszystkich gmin taki projekt uchwał i zalecenia ewentualnie wskazówki jak 
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należało podejmować decyzje w sptawie tej opłaty, że tak powiem śmieciowej kalendarz jest taki, 
jaki jest 

P a n Radny G w ó ź d ź - może ja mam jeszcze jedno pytanie 

Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę 

P a n Radny G w ó ź d ź — Panie Przewodniczący wspomniał Pan o przesortowaniach w 
Świnoujściu, Kamień Pomorski, Drawsko a my bezpośrednio pod Słajsino będziemy podlegać 
nie wiem dokładnie Pani Burmistrz, ale czy do Drawska nie jest nam bliżej w tej kwestii 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I — chciałbym 
Państwu powiecie, że jeżeh będzie bliżej do Drawska to oczywiście, że tak najbliższy kierunek ja 
wskazałem Państwu ja musiałbym na tą mapkę spojrzeć, bo nie wiem czy tutaj Państwo będziecie 
mieli bliżej czy nie, ale jeżeh będzie bliżej do Drawska a ile do Drawska kilometrów jest? 

Pani Burmistrz — 20 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I — to będziecie 
Państwo wozić do Drawska, bo bliżej macie chodzi o to, że Państwo wskażecie podejmowanie 
rozstrzygniecie przetargu, w które miejsce ma przewoźnik i wy wskażecie Drawsko Pomorskie, 
jako stacje przeładunkową 

P a n i Marta Banasik Sekretarz Gminy- kto będzie ogłaszał przetarg na przewoźnika? 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - X X I — na przewoźnika 
w tym aktualnym stanie statutu gmina 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — a jeżeh będzie statut zmieniony? 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - X X I — jeżeh będzie 
zmieniony statut to wówczas będzie ogłaszał przetarg związek i w planie związku jest żeby 
podzielić gminy, jako rejony i w tych ogłosić przetarg dla całego związku. T wówczas w każdej 
gminie będzie inny przewoźnik i inna cena za odpady, bo oczywiście od Państwa odpady ten, 
który wygra przetarg skalkuluje, że do Drawska będzie miał 20 kilometrów natomiast odpady, 
które będą wożone 30 kilometrów tak jakby wskazać i m Słajsino będą o tą odległość będą z tym 
związane koszty większe także tak to będzie wyglądało 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy - czyh będzie to podzielone na jak gdyby odrębne 
zadania, że osoba przystępująca do przetargu nie będzie musiała brać na siebie obsługę całości 
obszaru związku będzie mogła, dzielimy obszary związku na pięć czy sześć i przystępując do 
przetargu nie muszę przystępować do pięciu obszarów tylko przystępuje do jednego tak? 

P a n A n t o n i Bielida Przewodniczący Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I — jeżeh ogłosimy 
przetarg, albo Państwo ogłoszą przetarg to do przetargu może stanąć 20 przewoźników Państwo 
wybierzecie tego, który przedstawi najkorzystniejsze warunki my wybierzemy tych przewoźników 
którzy nam przedstawią najkorzystniejsze warunki w stosunku do tych gmin, przedstawiciel 
gminy będzie w komisji przetargowej i żeby miał jasną sytuację w jakiej cenie będzie. Dzisiaj 
ustawodawca określił, że gminy powyżej 10 tys. mieszkańców, jeżeh dobrze pamiętam mogą 
podzielić gminę też na rejony i niektóre duże g^iiny też dzielą sobie na wiejskie i same miasto, bo 
inna cena jest za zbiórki odpadów z terenu wiejskiego, bo to jest rozproszony obszar i koszty są 
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większe rozbiórki transportu do wykorzystania niż w gminie skoncentrowanej, bo w mieście jest 
to spójne blisko odbiera Pani i tak to będzie funkcjonowało w przyszłości spada z Państwa 
obowiązek Burmistrza i rady przy tym, że te podatki musicie Państwo w tej chwili uchwalać 
podatek śmieciowy sami, jako gmina w przyszłości będzie to uchwalał związek 

P a n i Radna Kamińska — ale jednocześnie nie mamy wpływu na to co się wydarzy tak? 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I — jak nie macie, 
macie Państwo 

P a n i Radna Kamińska - będziecie Państwo przesyłać nam uchwałę, w której wy już 
zaproponujecie jakąś stawkę 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Z w i ą z k u Gmin R - XXI — my to znaczy 

Pani Radna Kamińska — związek 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - ja i Pani 
Burmistrz, bo Pani Burmistrz reprezentuje gminę w związku 

Pani Radna Kamińska - ale jest jedna na 25 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R — XXI — ale czy Pani 
uważa, że tych 25 gmin będzie działało inaczej na niekorzyść gminy 

Pani Radna Kamińska - są gminy, o których tu żeśmy wcześniej mówili jak Świnoujście to jest 
wiadomo, że jest i większa ilość osób i na pewno będzie taniej, bo jest to skupisko miasto gdzie 
jest generalnie inaczej a takie Węgorzyno to wybaczy Pan nie ma porównania 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - akurat myśli się 
Pani Świnoujście ma przeprawę promową 

Pani Radna Kamińska - mi tylko chodzi o ilość osób 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Z w i ą z k u Gmin R - XXI - proszę Państwa 
cena będzie jedna, która będzie ceną na składowisko odpadów i my w tej chwili daliśmy wstępny 
szacunek, że cena będzie 235 zł, druga cena będzie, która będzie za zbiórkę odpadów na terenie 
gminy i to będzie w ramach przetargu wybieranie najlepszej firmy, która przedłoży ofertę gdzie za 
1 tonę selektywną zbiórkę będzie pobierała taką i taką kwotę i te dwie kwoty wliczamy i później 
przelicza się na jednego mieszkańca ile będzie płacił za tonę odpadów 

Pani Radna Kamińska — a jeżeh Państwo przyjmiecie jedna stawkę ... 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - nie jedna stawka 
będzie dla całego związku z zakładzie za jedną tonę odpadów, która musi być oddana do 
utylizacji itd. natomiast za zbiórkę odpadów na terenie gminy każda gmina będzie miała inną cenę 
wynikającą z tego właśnie przetargu 

Pani Burmistrz — tutaj mówimy o kosztach tutaj na pewno radnych interesuje podatek, 
wysokość podatku 
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P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I — wysokość 
podatku to będzie 

P a n i Burmistrz — czy jeśli przystąpimy razem z innymi gmmami żeby związek za nas te 
wszystkie rzeczy robił to czy wtedy każda gmina będzie miała inną wysokość podatku czy taka 
sama w 27 gminach 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I - każda gmina 
będzie miała inną cenę 

P a n i Burmistrz — nie cenę 

P a n i Sekretarz — podatek śmieciowy 

P a n i Burmistrz - podatek 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I - podatek składa 
się z dwóch części, pierwsza cześć 

P a n i Burmistrz — ja rozumiem o kosztach 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I - każda gmina 
będzie miała inny podatek 

Pani Burmistrz — inaczej nam prelegent mówił 

P a n A n t o n i B i e l i d a P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R - X X I - to się mylił, to 
jest suwerenna sprawa związku. Związek może podjąć uchwałę, że wszystkie gminy 
proporcjonalnie płacą jednakową stawkę za odpady jest to trudne proszę m i teraz powiedzieć jak 
to zrobić załóżmy taką wersję wygrywa jeden przewoźnik zaczął przewozić od wszystkich gmin 
odpady to jest możhwe ujednolicenie stawki, ale w każdej gminie wygra inny przewoźnik ma inną 
cenę wtedy trzeba by było zrobić zbiorową cenę i na to Walne Zgromadzeni zgody nie wyda, bo 
Pani Burmistrz przypuśćmy powie tak ja przepraszam bardzo, bo w mojej gminie za tonę 
odpadów przewoźnik wygrał 10 zł a w Świnoujściu 30 zł to, dlaczego ja mam dopłacać do 
Świnoujścia tak nie możemy. Jeszcze raz powtórzę związek, jeżeh statut przejdzie to związek 
ogłasza jeden przetarg dla całości związku na przewóz odpadów z poszczególnych gmin, która 
każda gmina będzie regionem ten, który będzie startował to wyznaczy, że za jedna tonę odpadów 
zebranych w Węgorzynie będzie 10 zł, ale ten sam przedsiębiorcą w Nowogardzie weźmie 15 zł 
za tonę, ale jako przetarg będzie w całości związku ten przetarg, który wygra w tej gminie to 
najlepsza oferta będzie wliczona na tego mieszkańca 

P a n i Sekretarz — to zrozumiałe, ale to powoduje, że małe przedsiębiorstwa, które do tej pory 
działały nie będą miały szansę wejścia do przetargu i m ó c obsługiwać teren całego związku 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I — wkraczamy w 
całkiem inną materię 

P a n i Sekretarz — ale to jest taka materia małych społeczności i podmiotów, które działają na 
terenie 
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Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - to wracamy do 
ustawy, ustawodawca określił warunki na jakich przedsiębiorca może przystąpić do przetargu i 
wszystkie małe firmy takie jak w Węgorzynie w Dobrej Nowogardzkiej w Maszewie wylecą z 
rynku trzeba to sobie jasno powiedzieć, bo nie spełnią warunków przez ustawodawcę nałożonych 
że musi mieć przerwy że musi mieć taki i taki pojazd szczelny. Nie ma ja spotkałem się z 
przedsiębiorcami proszę Państwa dla spokoju sumienia 5 lat temu zaproponowałem żeby na 
ternie bo czytałem unijne wamnki i wiedziałem, co będzie się działo, ale oczywiście każdy 
sobie rzepkę skrobie łącznie z burmistrzami, którzy nie chcieli przyjąć tej wiadomości, bo nie 
chcieli żeby w tych spółkach tak podziałać, dzisiaj one wylecą z rynku, bo wejdzie ... on ma 
odpowiedni sprzęt, wejdzie SITA wejdą firmy, które są w dużych miastach jak Gryfice, Goleniów 
czy Świnoujście, bo oni mają po 4 samochody a trzeba mieć minimum 4 samochody a w jeśli w 
gminie są 2 pojazdy niespełniające jeszcze tych kryteriów, które nakłada na nie ustawa to nie 
może wystąpić w przetargu, bo taka jest brutalna rzeczywistość 

Pani Sekretarz — ale jest możliwość użyczania sprzętu na potrzeby przetargu do realizacji umów 
także nie wiem czy to faktycznie czy podmioty, które na terenie powiatu mogą robić sobie 
konsorcjum 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI — jeżeli spółka 
spełni takie kryterium to może wchłonąć Państwa potencjał tego zakładu 

Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz — to ja bym chciała takiego usystematyzowania, jeżeh pozytywna opinia będzie 
przystąpienia do wspólnego działania to do końca roku i tak nasza rada musi uchwahć wysokość 
podatku i tak musimy ogłosić przetarg, czyh 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - tak 

Pani Burmistrz - i tak musimy stworzyć całą bazę 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - tak 

Pani Burmistrz - czyh i tak musimy mieć pracowników, którzy tą czarną robotę zrobią 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI — niestety tak 

Pani Burmistrz — dziękuje 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskiej — związek musi mieć dane przecież związek nie ma bazy 
danych 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Celowego Związku Gmin R - XXI - nie mamy bazy 
danych w sytuacji, gdy zostanie podjęta decyzja i przeszło by to, to my musimy zatrudnić około 
40 pracowników administracyjnych do obsługi tego systemu i w ramach wszystkich gmin 
prawdopodobnie będzie to większa ilość tak jak wspomniałem na początku, ale trzeba każde 
stanowisko wyposażyć w fotel, bo trzeba wyposażyć w komputer biurko itd. my lokalu nawet nie 
mamy na ten cel, trzeba ten lokal wydzierżawić tam jest tylko pod cele te, które były założone 
pierwotnie także to są ogromne przedsięwzięcia uważam, że zarząd związku aż płonie do tego to 
rozbieżność widzę w tej kwestii 
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P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — proszę o pytania radnych, bo przyjdzie podejmowanie 
decyzji podatkowych, proszę radny Sadurek 

P a n Radny Sadurek - ja przysłuchując się temu stwierdzam, że na tym nic nie zyskujemy, bo 
musimy wszystko to przygotować całą to otoczkę formalną przygotować i dać do tego związku i 
za to, co mamy nic 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dziękuje bardzo, proszę następne głosy radnych proszę 
pytać, bo mówię to jest zawiła materia, proszę radny Szymko 

P a n Radny Szymko - Wysoka Rado Szanowni Państwo widzimy, że wiele jest niejasności a 
miało być tak pięknie, że tak powiem tak się składa, że z Panią Burmistrz Karpowicz z Panem 
Burmistrzem Konarskim i teraz jest Pani Burmistrz Kuźmińska i do tego związku jeżdżę, jako 
delegat i praktycznie przez te trzy kadencje powiem, że nie wiele się działo w sensie takim żeby to 
było widać optycznie, że tak powiem, była nawet taka jedna sesja, że jak przyjechali Panowie ze 
Szczecina z województwa to nie bardzo byli zorientowani, że taki związek istnieje. Dzisiaj 
jesteśmy w takim miejscu, że są pozyskane pieniądze ja sobie wyobrażałem, że wszystkie sprawy, 
które są związane powiem krótko ze śmieciami to będzie robił związek skoro ileś lat należymy 
płacimy składki to tam są ludzie, którzy powinni się na tym dokładnie znać tak sobie to 
wyobrażałem na komisji było wiele dyskusji niewiadomych nikt nie był w stanie powiedzieć 
dokładnie ile będą kosztować podatki naszych mieszkańców 10 zł czy 5 zł to trzeba powiedzieć 
konkrety podatek tylko nikt nie jest w stanie powiedzieć. I ja uważałem, że dla gminy będzie 
praktyczniej, jeżeli to zrobi związek na dzisiaj jak mamy ogłaszać przetarg, jako gmina i wozić 
śmieci do Słajsina i tam mamy płacić to nie wiem czy to jest ułatwienie czy jest to jakieś 
obciążenie jak tu powiedział radny Gwóźdź, że nam będzie może bliżej do Mielenka może bliżej, 
ale w skah związku jak zawieziemy te śmieci do Mielenka z później z Mielenka będziemy wozić 
do Słajsina, bo tam jest zakład żeby je przerabiać segregować nie wiem czy to będzie bardziej 
optymalne czy to będzie ekonomiczne na pewno przed tym dylematem ani Pani Burmistrz ani 
my, jako radni nie uciekniemy, ale ja byłem święcie przekonany, jeżeli jesteśmy w tym związku 
płacimy w skah roku nie małe składki to powinniśmy z tego związku jakoś korzystać. Związek 
buduje zakład pozyskał 110 min złotych z zewnętrznych pieniędzy wiem jak to się rodziło ciężko 
w górach i dzisiaj mamy się w to sami bawić to nie wiem czy w tym kierunku idziemy czy mamy 
w tym związku dalej być, bo jakie my mamy mieć korzyści wysypisko nasze w Kraśniku na dzień 
dzisiejszy jeszcze nie jest zrekultywowane liczyliśmy, że związek pomoże coś takie były ciche 
dyskusje na to liczyliśmy i dalej liczymy chyba, czyh jesteśmy po to żeby mieć jakieś korzyści ja 
będę głosował za tym, żeby tą uchwałę przyjąć 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I - jeżeh Pan 
Przewodniczący pozwoli, bo jest to bardzo szeroka materia 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — proszę 

P a n Radny Szymko — wiele niewiadomych 

P a n A n t o n i Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I — musielibyśmy 
przedyskutować wogółe jedną sesje albo komisję, proszę Państwa w tej chwili mamy stan prawny 
jak Państwo wiecie ustawodawca określił, że do końca lipca Urząd Marszałkowski musi określić 
regiony gospodarki odpadami. Sesje się odbyła dwa tygodnie temu niedoszli radni wojewódzcy do 
konsensusu i jeszcze takiej uchwały nie podjęli planowane były trzy regiony później 5 
kompromisowo jest 4. Wszystkie gminy zostaną przydzielone do tych regionów i jest region 
Celowego Związku G m i n R — X X I , gdzie jest Państwa gmina i trzeba mieć też tą świadomość 
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odpady po uchwaleniu tego planu nie będą mogły wyjeżdżać poza region przyjęty przez Urząd 
Marszałkowski, każdy samochód wywożący odpady będzie miał system kontrolingu, że jeżeh 
przekroczy jego pojazd tego wykonawcy, który wygra przetarg na przewóz odpadów w Celowym 
Związku G m i n R — X X I to grozi mu utrata licencji. Tutaj rygorystycznie unia europejska tego 
wymaga żeby uporządkować ten system także od 1 stycznia przyszłego roku praktycznie 
wszystkie składowiska zostają z mocy prawa zostają zamknięte. Tam gdzie nie ma instalacji także, 
jeżeli Państwo macie składowisko to już na nim składować nie możecie. Natomiast Pan 
wspomniał o rekultywacji tak związek przyjął program o rekultywacji wy żeście sami tego nie 
zrealizowali, bo to składowisko ma poniżej jednego hektara a poniżej jednego hektara nie ma 
dotacji na rekultywację my żeśmy kompromisowo uzgodnili, że bierzemy wszystkie składowiska 
w całym związku ma 36 hektarów składowych przygotowujemy jeden program na rekultywację 
tych składowisk i na takie jedno składowisko na hektar jest około 1 min złotych koszty na 
rekultywację. Także to związek będzie realizował i na koniec powiem tak ja bym nie chciał żeby 
Państwo upatrywali związek, jako organizacje, która występuje w stosunku do gmin, jako 
nadrzędna jakaś pozycja nie to jest suwerenna sprawa gmin, gminy chciały powołać związek i go 
powołały. Natomiast koszty wynikające z całości systemu są duże to jest pewne ułatwienie, bo z 

c z e g o ś t r z e b a b y ł o o r g a n i z o w a ć p o c z ą w s z y o d z m i a n y w p l a n i e p rzesirzennego'' 
zagospodarowania do dzisiaj budowy zakładu Państwo ja w hpcu przejąłem obowiązki zarządu 
dzisiaj jest lipiec i jesteśmy w zaawansowanej inwestycji jest szalone tempo i jedziemy do przodu, 
bo nie mamy innego wyboru. O d 1 stycznia będziemy ponosić kary za niewłaściwe 
gospodarowanie odpadów decyzja należy do Państwa, dziękuje bardzo 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskie j — proszę o Państwa głosy w dyskusji sołtysi w terenie też będą 
ten temat przerabiać odbiorą pierwsze głosy o kolejnym podatku a decyzje będą podejmować 
radni, jeszcze raz proszę 

P a n Radny Sadurek — jeszcze raz rozumiem z tego wszystkiego może się mylę Pan radca mnie 
wyprowadzi z błędu za podjęcie uchwały o pozytywnej opinh tych zmian nie oznacza 
przystąpienia do systemu 

Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę 

P a n Antoni Bie l ida P r z e w o d n i c z ą c y Celowego Z w i ą z k u G m i n R — X X I — opinia to jest 
Państwa opinia, czyh zarząd ma w tym kierunku zmierzać. M y mamy 27 gmin czy zarząd ma w 
tym kierunku iść, jeżeh Państwa opinia będzie pozytywna to uznajemy je, jeżeli przedstawimy 
ostateczną wersje uchwały w miesiącu wrześniu, którą Państwo już konsekwentnie tą uchwałę 
podejmiecie może nie w tej wersji, którą przesłaliśmy tylko w zmodyfikowanej wersji, bo 
składane są propozycje ale będzie to deklaracja dla zarządu związku, że w którym kierunku należy 
kontynuować pracę, jeżeh przyjdzie od Państwa opinia negatywna to my ją zakwalifikujemy do 
jednych z opinii negatywnych zobaczymy ile będzie tych opinh zarząd na zgromadzeniu we 
wrześniu powie, że wycofuje się ze zmiany statutu, ponieważ nie mamy odpowiedniego poparcia 
gmin. Natomiast projekt uchwały jeszcze raz będziecie dyskutowali w miesiącu wrześniu i też 
podobna procedura będzie przeprowadzona będziemy musieh dyskutować na ten temat. Także 
dzisiaj Państwo dajecie nam pewien sygnał i intencję Gminy Węgorzyno czy idziemy w tym 
kierunku czy nie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - żeby dyskusję może zakończyć ta decyzja o utworzeniu 
związku R — X X I kierunek jest prawidłowy i to nie możemy się tego wstydzić w dobra stronę 
idziemy, że tam będziemy wszyscy akurat wspólnie śmieci wozić i wspólnie się rozhezać to my 
mamy przykład na wodzie jedna stawka w tej chwili mieliśmy dwóch operatorów dwie stawki 
wody i ci na wiosce byh pokrzywdzeni, bo płacili więcej w mieście taniej. W tej chwili mamy 
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jedną stawkę w różnej formie to żeśmy wprowadzili, ale mieszkańcy płacą więcej, bo w mieście 
powinno być taniej myślę, że w dalszej wizji związek będzie miał jedną stawkę dla wszystkich 
gmin, bo praktycznie w jednej gminie więcej w drugiej mniej ten koszt transportu, co mówił tutaj 
radny Szymko my rozmawialiśmy jak my śmieci zawieziemy do Drawska związek je przywiezie do 
Słajsina i dc facto my jak gdyby zaoszczędzimy, ale koszty tego przerobienia w Słajsinie będą 
droższe w drugą stronę pojechaliśmy ze śmieciami to patrząc dalej. I myślę, że tych niejasności 
tych szkoleń to my tu będziemy siedzieć i tak nie będziemy wiedzieć. Ja ogłoszę 5 minut przerwy 
proszę porozmawiać radni między sobą żeby podjąć taką samodzielną decyzję, w którą stronę 
pójdziemy 

- 5 minut przerwy — 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — wznawiam obrady zapytam przed glosowaniem czy może 
się urodziły jakieś myśli jakieś wnioski w przerwie w dyskusji na roboczo czy wszyscy już tam 
podjęh jakąś myśl decyzję. Przechodzimy do głosowania, jest opinia komisji i proszę 
Przewodniczącego komisji o odczytanie 

Pan Jan Szymko Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje na 
wspólnym posiedzeniu projekt uchwały na druku nr 6 zaopiniowały negatywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękujemy przewodniczącemu komisji wiemy ta opinia była 
podjęta nie jednogłośnie, uchwała na druku nr 6 Rady Miejskiej z dnia 28 czerwca 2012 roku w 
sprawie zaopiniowania projektu uchwały Zgromadzenia Celowego Związku G m i n R - X X I z 
siedzibą w Nowogardzie w sprawie: zmiany statutu Celowego Związku G m i n R — X X I w 
Nowogardzie. N a podstawie tych wszelkich paragrafów o samorządzie gminnym autopoprawką 
końcówka wykreślona Rada Miejska Węgorzynie uchwala, co następuje: § 1. Opiniuje się 
pozytywnie przedstawiony projekt uchwały Zgromadzenia Celowego Związku Gmin R - X X I z 
siedzibą w Nowogardzie, w sprawie: zmiany statutu Celowego Związku G m i n R - X X I w 
Nowogardzie, który stanowi załącznik nr 1 do uchwały. § 2. Wykonanie uchwały powierza się 
Burmistrzowi Węgorzyna. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Będziemy głosować, 
kto jest za pozytywna opinią później będziemy głosować, kto jest przeciw albo przejdzie uchwała 
albo nie przejdzie, kto jest za pozytywną opinią do naszej uchwały, kto jest za opinią pozytywną 
N a ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych g ł o s o w a ł o : 
Za-10 
Przeciw - 4 
W s t r z y m a ł o się — 1 

Przewodniczący Rady Mie j sk ie j - stwierdzam, że uchwała otrzymała pozytywną opinię i taką 
pozytywną opinię przekaże ją do związku, dziękuję 

Uchwała Nr XVII/164/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Zgromadzenia Celowego Z w i ą z k u G m i n 
R - X X I z s iedzibą w Nowogardzie w sprawie: zmiany statutu Celowego Związku Gmin 
R - XXI w Nowogardzie 

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 
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Pan Antoni Bielida Przewodniczący Związku R - XXI w Nowogardzie - dziękuje Panie 
Przewodniczący, państwu radnym za pozytywną opinię to nam daje możliwość to tego żebyśmy 
w miesiącu wrześniu przygotowali już ostateczny projekt takiej uchwały i przedstawimy go 
Państwu do dalszej debaty i podjęcia uchwały, dziękuje za zaproszenie i życzę owocnych obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej - myślę, że nasi przedstawiciele gminy będący w Związku 
G m i n R — X X I będą w imieniu gminy czuwać, dziękuje za przybycie 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Związku R - XXI w Nowogardzie - Pani Burmistrz 
jest szczególnie wyczulona macie dobrą osobę w tej kwestii 

Przewodniczący Rady Miejskiej - do wspólnego działania dla dobra związku to trzeba 

dyskutować 

Pan Antoni Bielida Przewodniczący Związku R - XXI w Nowogardzie - dziękuje bardzo 

"Przewodniczący R a d y Miejskie j dziękujemy za przybycie dowidzenia; Jesteśmy przy-
projekcie uchwały na druku nr 7 uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 28 czerwca 2012 
roku w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2012, proszę o stanowisko komisji 

Pan Jan Szymko Prz ewo dnicz ący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 7 zaopiniowały pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - czy są pytania do projektu uchwały?. Przechodzimy do 
głosowania tak jak czytałem uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno w brzmieniu 
tak jak wszyscy radni otrzymah, kto jest za podjęciem tej uchwały? 
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za-15 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Prz ewo dnicz ący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2012 
(uchwała, stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do projektu uchwały na druku nr 8 w sprawie 
zmiany Uchwały N R XLIII/507/2010 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 30 czerwca 2010 r. 
w sprawie określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Węgorzyno, proszę o 
stanowisko komisji 

Pan Jan Szymko Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 8 zaopiniowały pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuje czy są pytania do projektu uchwały? nie widzę 
przechodzimy do głosowania, kto jest za przyjęciem uchwały w brzmieniu jak na druku nr 8? 
N a ogólną l iczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
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Z a - 1 5 
Przeciw - O 
W s t r z y m a ł o się — 0 
Przewodniczący Rady Mie j sk ie j - uchwała została podjęta 

U c h w a ł a Nr XVII /166/2012 
Rady Miejsk ie j w Węgorzynie 

z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie zmiany U c h w a ł y N R XLIII/507/2010 Rady Miejsk ie j w Węgorzynie z dnia 30 
czerwca 2010 r. w sprawie okreś lenia trybu prac nad projektem u c h w a ł y b u d ż e t o w e j 
G m i n y W ę g o r z y n o 

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Mie jsk ie j — projekt uchwały na druku nr 9 w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomości gruntowych położonych w obrębie ewidencyjnym nr 3 miasta 
Węgorzyno, proszę o stanowisko komisji 

Pan Jan Szymko Przewodniczący K o m i s j i Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 9 zaopiniowały pozytywnie 

Przewodniczący Rady Mie jsk ie j — proszę o pytania to zostało wyjaśnione, przechodzimy do 
głosowania, kto jest za przyjęciem uchwały, jaką radni otrzymah w projekcie na druku nr 9, kto 
jest za podjęciem tej uchwały? 
N a ogólną l iczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za-15 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XVII/167/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych 
w obrębie ewidencyjnym nr 3 miasta Węgorzyno 

(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej — projekt uchwały na druku nr 10 w sprawie wyrażenia zgody 
na nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie prawa własności 1 lokalu 
mieszkalnego położonego w obrębie ewidencyjnym Połchowo w miejscowości Runowo 
Pomorskie, wraz z udziałem w gruncie stanowiącym prawo użytkowania wieczystego, proszę o 
stanowisko komisji 

Pan Jan Szymko Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 10 zaopiniowały pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję 
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P a n i Burmistrz - ostatni z paragrafów 3 a nie 4 nie zostało poprawione przekreślono, ale nie 
dopisano 3 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskie j — jeżeli nie ma więcej uwag do projektu uchwały, 
przystępujemy do głosowania, kto jest za podjęciem uchwały w brzmieniu jak radni mają na 
druku nr 10, kto jest za podjęciem? 
N a ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za-15 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XVH/168/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. w Warszawie 
prawa własnośc i 1 lokalu mieszkalnego p o ł o ż o n e g o w obrębie ewidencyjnym Połchowo 
w miejscowości Runowo Pomorskie, wraz z udz iałem w gruncie stanowiącym prawo 
użytkowania wieczystego 

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do projektu uchwały na druku nr 11 w 
sprawie zmiany uchwały N r XLII/512/2010 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 30 czerwca 
2010 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Węgorzyno na lata 2009 — 2013 z perspektywą do 2032 r.", proszę o stanowisko 
komisji 

Pan Jan Szymko Przewodniczący K o m i s j i Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt 
uchwały na druku nr 11 zaopiniowały pozytywnie 

Prz ewo dnicz ący Rady Miejskiej — dziękuje czy są pytania do projektu uchwały? nie widzę, 
proszę Pani radna 

P a n i Radna Górniak — czy tutaj w tych wyuczeniach ilości metrów kwadratowych wzięto także 
azbest znajdujący się na dzikich wysypiskach śmieci, bo w Sielsku na przykład takowy jest 

Pan Radny Szymko — to jest wykonana inwentaryzacja jest to aktualny stan tego, co się znajduje 
na pokryciach a po wysypiskach to trudno by było nawet to okreśhć to jest aktualizacja na dzień 
dzisiejszy aktualny azbest naszej gminy 

Pani Radna Górniak — rozumiem, że na jakiś gospodarstwach obiektach a tam gdzie leży 

Pan Radny Szymko — a tam gdzie leży to nikt nie wie 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskiej - nie był inwentary z o wany 

Pani Radna Górniak — ale jeżeh na przykład wiemy gdzie to jest 
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P a n Radny Szymko — nikt nie zgłaszał Pani inspektor, która była na komisji tak nam to 
tłumaczyła, bo takie pytanie było 

P r z e w o d n i c z ą c y Radny Mie j sk ie j — ale ten azbest może być utylizowany, bo jest tak że 
występujemy o pieniądze do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska żeby dostać 
pieniądze na tą utylizację bo są mieszkańcy którzy zdjęh eternit z domów i eternit leży na paletach 
zabezpieczony sami to zrobili nie czekając na tą uchwałę i oni będą mogli mieć zutylizowany 
azbest z funduszy gminnych 

Pani R a d n a G ó r n i a k —czyściliśmy to dzikie wysypisko śmiecie ujęte jest tam azbest, jest 
protokół spisany 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - proszę Pani Burmistrz 

P a n i Burmistrz — może coś tutaj wyjaśnię, jeśh chodzi o azbest mamy dwie drogi, jedna droga to 
zwrócenie się do wojewody o datację na zdjęcie wywiezienie i zutylizowanie, czyh coś, co jeszcze 
jest na dachach wchodzi w grę. Drugi temat dotyczący azbestu to dotacje z budżetu gminy dla 
mieszkańców, którzy się zwrócą o dotację na zutylizowanie azbestu, czyh może już być zdjęty nie 
ma procedury i ścieżki dla azbestu, który jest niczyj, bo leży na wysypisku śmieci nie ma jeszcze 
takiej procedury 

P a n i Radna G ó r n i a k — czyh zasypać? 

Pani Burmistrz — nie trzeba szukać innych rozwiązań 

Pani Radna Górniak — został spisany protokół, zostały zrobione zdjęcia i było to przedstawione 
jak żeśmy robili to wysypisko 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — to jest sprawa do wyjaśnienia z nim trzeba zrobić porządek, 
stanowisko komisji znamy przystępujemy do głosowania tego projektu uchwały na druku nr 11. 
K t o jest za podjęciem uchwały, którą radni mają przed sobą ? 
N a ogólną l iczbę obecnych na sali obrad 15 radnych g ł o s o w a ł o : 
Z a - 1 5 
Przeciw - 0 
W s t r z y m a ł o się — 0 
P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - uchwała została podjęta 

U c h w a ł a N r XVII/169/2012 
Rady Mie j sk ie j w W ę g o r z y n i e 

z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie zmiany u c h w a ł y N r XLII/512/2010 R a d y Mie jsk ie j w Węgorzynie z dnia 30 
czerwca 2010 roku w sprawie przy jęc ia „ P r o g r a m u usuwania azbestu i w y r o b ó w 
z a w i e r a j ą c y c h azbest z terenu G m i n y W ę g o r z y n o na lata 2009 - 2013 z p e r s p e k t y w ą do 
2032 r." 

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — skończyliśmy blok podjęcia uchwał w sprawie 
przechodzimy do V Rozpatrzenie Sprawozdania Burmistrza Węgorzyna z wykonania Budżetu 
Gminy Węgorzyno za rok 2011, Sprawozdanie radni otrzymah przedstawię w tej chwili, radni 
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oczywiście też maja ja tylko przeczytam główne akapity Uchwały Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 23 kwietnia 2012 roku w sprawie wydania opinh o 
przedłożonym przez Burmistrza Węgorzyna Sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
Węgorzyno za 2011 rok. N a podstawie paragrafów o Regionalnych Izbach Obrachunkowych 
Skład Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie: Przewodnicząca Urszula G ł o d — van de 
Sanden, Członkowie; Anna Suprynowicz, Mieczysław Kus uchwala, co następuje:§ 1. pozytywnie 
opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 rok. § 2. Uzasadnienie 
stanowi integralną część uchwały. §3. O d niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w terrninie 14 dni od dnia doręczenia uchwały. Z 
uzasadnienia to, co jest głównym akapitem Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie opiniując powyższe sprawozdanie dokonał jego analizy oraz porównania z 
dokumentami źródłowymi będącymi w posiadaniu Izby, podpis Przewodniczącego Składu 
Orzekającego resztę treści radni wszyscy mają. Proszę w temacie sprawozdania proszę o opinię 
stałych komisji rady, opinia Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Komisj i 

Pan Marin Szostakiewicz Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
•Węgoizyme''-~a^ 
Gminy Węgorzyno za 2011 rok Komisja Rewizyjna obecna na posiedzeniu 21.05.2012 r. oraz 
12.06.2012 r. opiniowała wykonanie budżetu gminy za 2011 rok biorąc pod uwagę kryteria 
legalności, gospodarności, rzetelności i celowości działań organu wykonawczego gminy tj. 
Burmistrza Węgorzyna. Stwierdza, co następuje: Uchwalony przez Radę Miejską budżet, po 
uwzględnieniu zmian w ciągu roku, przewidywał realizację dochodów w kwocie 24.434.112,40 zł. 
Dochody wykonano w kwocie 23.659.777,38 z ł co stanowiło 96,83 % planu, w tym planowane 
dochody bieżące na kwotę 20.509.589,40 zł, wykonanie w kwocie 19.878.899,19 zł, co stanowi 
96,92 %. Uchwalony przez Radę Miejską plan wydatków budżetowych po zmianach dokonanych 
w ciągu roku przewidywał kwotę 28.537.138,54 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 
24.933.037,64 zł co stanowi 87,37 % ogółu planu. N a realizacje inwestycji zaplanowano w 
budżecie Gminy kwotę 8.431.010,00 zł co stanowi 29,54 % ogółu planu wydatków. 
Wydatkowano kwotę 5.697.457,11 zł, co stanowi 67,58 % planowanych wydatków na inwestycje 
a 22,85 % wykonanych wydatków ogółem i 24,08 % dochodów gminy ogółem. Wydatki bieżące 
budżetu zaplanowano na kwotę 20.106.128,54 zł, zrealizowano wydatki w kwocie 19.235.580,53 
co stanowi 95,67 % ogółu planu. N a 2011 rok zaplanowano deficyt budżetowy w wysokości 
4.103.026,14 zł, który został wykonany w wysokości 1.273.260,26 zł tj. w wysokości 31,03%. W 
rozhezeniu rocznym dochodów, przychodów, wydatków i rozchodów budżetowych 
wypracowano środki w wysokości 2.234.549,52 zł pozostające do wykorzystania w przyszłych 
latach budżetowych. Środki pieniężne na rachunku bankowym 133.550,14 zł. Środki pieniężne na 
rachunku bankowym na koniec roku wynosiły 2.540.276,90 zł., w tym: środki niewygasające: 
3000,00 zł.; subwencja oświaty na 2012 rok: 421,094,00 zł. Ze środków budżetu Gminy w roku 
2011 spłacono raty zaciągniętych kredytów w kwocie 4.571.484 zł. N a plan 4.571.484 zł. 
Zadłużenie gminy na koniec 2011 roku z tytułu zaciągniętych kredytów wyniosło 11.688.360,67 
zł. tj. 49,40% wykonanych dochodów budżetowych gminy. Gmina na 31 grudnia 2011 roku nie 
posiadała wymagalnych zobowiązań z tytułu dostaw towarów i usług. Ponadto komisja 
ustaliła: Mimo wykonania dochodów na poziomie 99,81 % w skah roku, dochody z tytułu 
podatków i opłat lokalnych były wyższe w porównaniu do roku 2010 o 82.296,18 zł. Dochody ze 
sprzedaży majątku gininy-zaplanowano w kwocie 290.000,00 zł. a wykonano sprzedaż na kwotę 
244.102.,25 zł. tj. 84,17%. W 2011 roku sprzedano w drodze przetargów 4 działki 
niezabudowane, w drodze bezprzetargowej, sprzedano 2 działki niezabudowane oraz sprzedano 
wieczyste użytkowanie na własność 4 działek na terenie miasta. Powodem tak niskiej sprzedaży 
jest brak nabywców na ogłaszane przez gminę w przetargach zbycie nieruchomości. Dochody z 
tytułu prawa przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności plan 6 000,00 zł 
wykonano 3 404,52 zł. W uchwale budżetowej na 2011 rok na wydatki majątkowe i zakupy 
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inwestycyjne zaplanowano kwotę 10.523.602,00 zł. W ciągu roku budżetowego uchwałami Rady 
Miejskiej oraz Zarządzeniami Burmistrza zmniejszone zostały nakłady na zadania inwestycyjne 
do wysokości 8.431.010,00 zł tj. o kwotę 2.092.592,00 zł. Wydatki majątkowe wykonane zostały 
na kwotę 5.697.457,11 zł. na poziomie 67,58% planu po zmianach, co stanowi 22,85% wydatków 
ogółem i 24,08% wykonanych dochodów gminy ogółem. Gmina nie posiada zobowiązań z tytułu 
dostaw i usług. Wydatki na adininistrację w porównaniu do 2010 roku (2.181.058,64 zł) 
zmniejszyły się o 171.724 zł, świadczy to, że Burmistrz Węgorzyna realizuje budżet w sposób 
oszczędny w gospodarowaniu środkami pubhcznymi. Należności wymagalne Gminy na 
31.12.2011 roku wynosiły - 3.141.521,98 zł . w porównaniu do roku 2010 wzrosły o 275.508,99 z ł 
z wyjaśnień Burmistrz wynika, że należności te spowodowane są m.in. wzrostem należności od 
dłużników alimentacyjnych, gdzie należności te w stosunku do roku 2010 wzrosły o 102.247,36, 
podatki 48. 733,35, brak wpływów z opłat czynszowych za lokale komunalne i socjalne -
40.480,28. W związku tym Burmistrz oraz Komisja mieszkaniowa podjęła czynności zmierzające 
do przeniesienia mieszkańców z bardzo wysokim zadłużeniem i zajmujących lokal o dużej 
powierzchni na lokale o mniejszej powierzchni użytkowej i niższym czynszu. 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dziękuje Przewodniczącemu Komisj i Rewizyjnej, proszę o 
opinię Komis j i Budżetowo - Gospodarczej 

P a n Jan Szymko P r z e w o d n i c z ą c y K o m i s j i B u d ż e t o w o - Gospodarczej — Opinia Komisj i 
Budżetowo — Gospodarczej z posiedzenia wspólnego z Komisją Społeczno — Oświatową 
z dnia 13 i 20 czerwca 2012 roku. W dniu 13 czerwca 2012 roku Komisja Budżetowo -
Gospodarcza: Jan Szymko — Przewodniczący Komisji, Barbara Pietrusz- członek, Mariusz 
Zieliński - członek, Heronim Cierpisz — członek, Krzysztof Gwóźdź — członek. Komisja 
Społeczno Oświatowa: Jadwiga Kamińska - Przewodnicząca Komisji, Ryszard Acman — członek, 
Sadurek Janusz - członek, Andrzej Raj - członek, Łukasz Nowacki — członek. W dniu 20 
czerwca 2012 roku: Jan Szymko - Przewodniczący Komisji, Barbara Pietrusz- członek, Mariusz 
Zieliński — członek, Heronim Cierpisz - członek, Krzysztof Gwóźdź — członek. Komisja 
Społeczno Oświatowa Jadwiga Kamińska — Przewodnicząca Komisji, Sadurek Janusz — członek, 
Łukasz Nowacki — członek, Kamila Madajczyk - członek. Komisja Społeczno - Oświatowa oraz 
Komisja Budżetowo — Gospodarcza zapoznały się ze Sprawozdaniem Burmistrza Węgorzyna z 
wykonania budżetu oraz planu finansowego instytucji i kultury za 2011 rok, który był uchwalony 
w dniu 30 grudnia 2011 roku. W trakcie roku budżetowego Rada Miejska 12 razy podejmowała 
zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2011. Dochody budżetowe zreahzowano w kwocie 
23.659.777,38 zł, co w stosunku do uchwalonego planu dochodów w kwocie 24.434.112,40 
złotych stanowi 96,83 % , dochody bieżące plan 20.509.589,40 zł, wykonanie 19.878.899,19 zł tj. 
96,92%, Dochody majątkowe plan 3.924.523,00 zł, wykonanie 3.780.878,19 zł tj. 96,34 %. 
Według zbiorczego zestawienia wykonania budżetu Gminy Węgorzyno wynika, że: Ogólnie 
wykonano: Podatki: leśny plan po zmianach 127.000,00, wykonanie 131.153,48 tj. 103,27%, od 
środków transportowych plan po zmianach 198.054,00, wykonanie 201.140,00 tj. 101,56%, od 
czynności cywilnoprawnych plan po zmianach 132.500,00 wykonanie 144.596,40 tj. 109,13%. 
Opłaty w tym: Produktowa plan po zmianach 1.659,00 wykonanie 2.209,91 tj. 133,21%. Udział 
we wpływach z podatku dochodowego stanowiącego dochód budżetu państwa plan po zmianach 
1 691 073,00 wykonanie 1 732 787,57 tj. 102,47%. O d osób prawnych plan po zmianach 25 000, 
00 wykonanie 38 309,57 tj. 153,24%. O d osób fizycznych plan po zmianach 1.666.073,00 
wykonanie 1.694.478,00 tj. 101,70%. Pozostałe dochody plan po zmianach 281.010,00 wykonanie 
298.050,61 tj. 106,06%. Dochody z oprocentowania środków budżetowych plan po zmianach 
5.019, 00, wykonanie 8.960,41 tj. 178,53%. Wpływy z gromadzenia środków z opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska plan po zmianach 51.000,00 wykonanie 54.086,26 tj. 106,05%. 
Wykonano w niskim procencie: Podatki: Opłacane w formie karty podatkowej od działalności 
gospodarczej osób fizycznych plan po zmianach 1.500,00 wykonanie 1.090,00 tj. 75,67%. 
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Dochody z mandatów plan po zmianach 22.106,00 wykonanie 8.458,04 tj. 38,26%. Środki na 
dofinansowanie własnych zadań bieżących i inwestycyjnych gmin pozyskane z innych źródeł 
plan po zmianach 124.928,00 wykonanie 26.391,69 tj. 21,13%. Gmina nie otrzymała środków od 
Stowarzyszenia G m i n Euroregionu Pomerania na dofinansowanie imprezy lokalnej „Lato z 
węgorzem" za rok 2010 - 55.000,00 zł i za rok 2011 - 43.536,00 zł. W strukturze wykonania 
dochodów za 2011 rok najwyższy udział stanowią m. in.: subwencje, które klasyfikowane są w 
dziale 758 różne rozliczenia i wynoszą 31,25% ogółem wykonanych dochodów, następnie 
dochody od osób prawnych i fizycznych, które wynoszą 24,10%), opieka społeczna 16,52%) 
dochodów ogółem. W niskim procencie wykonano: edukacja, opieka wychowawcza plan po 
zmianach na 31.12.2011 r. 290.466,00 wykonanie na 31.12.2011 r. 143.536,88 tj. 49,42%, pomoc 
materialna dla uczniów plan po zmianach 290.466,00 wykonanie 143.536,88 tj. 49,42%. 
Należności wymagalne gminy na 31.12.2011 r. wynosiły 3.141.521,64 w porównaniu do 2010 
roku wzrosły o 275.508,99 zł. Wydatków ogółem 28.537.138,54 wykonanie 24.933.037,64 zł tj. 
87,37% w tym: wydatki bieżące plan 20.106.128,54 zł wykonanie 19.235.580,53 zł tj. 95,65%, 
wydatki majątkowe plan 8.431.010,00 zł wykonanie 5.697.457,11 zł tj. 67.58% tj. wzrost w 
stosunku do pierwotnego planu o 548.909.54 zł, co stanowi 1,96% z tego; wydatki na zadania 

- własne 24.979.814,49' zł" wykonanie 21.402.313,78 zł tj. 85,68% a na"wydatki na zadania zlecone ' 
3.557.324,05 zł, wykonanie 3.530.723,86 zł tj. 99,25 %. Realizacja wydatków bielących: wydatki 
bieżące zostały zreahzowane w wysokości 19.235.580.53 zł tj. 96,67% planu po zmianach 
20.106.128,54, dział 710 Działalność usługowa: plan zagospodarowania przestrzennego plan 
21.987,00, wykonanie 13.827,70 zł tj. 62,89%, prace geodezyjne i kartograficzne pian 48.000,00 
zł, wykonanie 31.198,96 zł tj. 67,08%. Dział 750 Adrninistracja Pubhczna, rozdział 75023 Urzędy 
G m i n plan 2.163.442,00 zł, wykonanie 2.009.334,64 zł tj. 92,88% (wydatki na aclmhiistrację w 
porównaniu do 2010 roku zmniejszyły się o 171.724 zł, wynagrodzenia w porównaniu do 2010 r. 
(1.268.906,55) zmniejszyły się o 118.614,37 zł). Rozdział 75075 Promocja jednostek samorządu 
terytorialnego plan 10.000,00 zł, wykonanie 4.561,97 tj. 45,62% (wydatki bieżące związane z 
promocją gminy). Dział 754 Bezpieczeństwo pubhczne i ochrona przeciwpożarowa — rozdziału 
75412 Ochotnicze Straże Pożarne plan 187.899,00, wykonanie 181.014,49 zł tj. 96,34% w tym: 
zakup energii, wody i gazu do remizy w Zwierzynku - 27.195,39 zł. Dział 801 Oświata i 
Wychowanie Szkoły Podstawowe (wydatki bieżące) plan 3.713.783,00 zł, wykonanie 3.700.972,39 
zł tj. 99,66 % w tym m.in. wynagrodzenia osobowe i składki od nich naliczane — 2.952.245,37 zł., 
wydatki osobowe nie zaliczane do wynagrodzeń (dodatek mieszkaniowy dla nauczycieli, pomoc 
zdrowotna dla nauczycieli, dodatek wiejski dla nauczycieli, mleko dla palaczy, materiały bhp dla 
pracowników, - 204.838,09 zł. Dział 852 Pomoc społeczna wydatki z budżetu gminy do działu 
Pomocy społecznej wynoszą 745.184,25 co stanowi 3% wydatków ogółem. Dział 90015 
Oświetlenie ulic, placów i dróg plan 321.811,00 zł, wykonanie 304.314,04 zł tj. 94,56%(wydatki 
na utrzymanie oświetlenia ulicznego na terenie miasta i wsi w tym konserwacja punktów 
świetlnych 81.787,07 zł. Realizacja wydatków majątkowych: w uchwale budżetowej na 2011 rok 
na wydatki inwestycyjne i zakupy inwestycyjne zaplanowano kwotę 10.523.602 zł. W ciągu roku 
budżetowego uchwałami Rady Miejskiej oraz Zarządzeniami Burmistrza zmniejszone zostały 
nakłady na zadania inwestycyjne do wysokości 8.431.010 zł tj. o kwotę 2.092.592 zł. Wydatki 
majątkowe wykonane zostały na kwotę 5.697.457.11 zł, na poziomie 67,58% planu po zmianach, 
co stanowi 22,85% wydatków ogółem i 24,08% dokonanych dochodów ogółem gminy. 
Realizacja zadań na wieloletnie programy inwestycyjne (zadania wpisane do WPF). W najniższym 
procencie wykonane inwestycje: budowa sieci wodociągowej — przesyłowej w północno — 
wschodniej części Gminy Węgorzyno Runowo — Kraśnik, Lesięcin — Gardno plan po zmianach 
80.000,00 wykonanie 8.425,50 tj. 10,53 % (wykonano mapy do celów projektowych), 
modernizacja systemu grzewczego budowy instalacji gazowej wraz z przebudową kotłowni oraz 
wymianą wewnętrznej instalacji gazowej w budynku Urzędu Miejskiego w Węgorzynie plan po 
zmianach 30.000,00, wykoname 12.533,70 tj. 41,78%, budowa infrastruktury transmisji danych 
dla miasta i gminy Węgorzyno plan po zmianach 74.046,00, wykonanie 30.996,00 tj. 
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41,86%(wykonano studium wykonalności i koncepcje techniczne), budowa i przebudowa sieci 
wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w granicach Aglomeracji II Etap plan po zmianach 100.000, 
00 wykonanie 19.680,00 tj. 19,68(trwają prace projektowe). Razem plan po zmianach wynosił 
8.328.516,00 wykonanie 5.595.183,32 tj. 67,18%. Pozostałe zadania inwestycyjne plan po 
zmianach 102.494,00, wykonanie 102.273,79 tj. 99,79% czyh zaplanowane inwestycje praktycznie 
zostały wykonane w całości. Ogólnie plan po zmianach na realizację inwestycji wynosił 
8.431.010,00, wykonano 5.697.457,11 tj. 67,58%. Wykonanie budżetu przez jednostki budżetowe 
- oświata za 2011 rok: Szkoła Podstawowa Węgorzyno plan 2.337.948,00, Wykonanie ogółem 
2.336.103,25, Wykonanie w % 99,92%, Szkoła Podstawowa w Runowie Pomorskim plan 
1.735.201,00 Wykoname ogółem 1.720.270,01 Wykonanie w % 99,14%, Przedszkole plan 
624.137,00 wykonanie ogółem 617,336,54 wykonanie w %98,91%, Gimnazjum plan 1.929.953,00 
wykonanie ogółem 1.919.976,59 wykonanie w % 99,48%, Ogółem plan 6.627.239,00 wykonanie 
6.593.686,39 wykonanie w % 99,49%. Subwencja oświatowa na 2011 rok - 5.146.737 zł. 
Otrzymana subwencja oświatowa nie pokrywa nawet wynagrodzeń wraz z pochodnymi, w 
związku z czym gmina z dochodów własnych pokrywa wszystkie wydatki bieżące związane z 
funkcjonowaniem szkól, dodatkowo z budżetu gmina również pokrywa dowożenie uczniów do 
szkół (475.450,88 zł). Z dochodów Gmina dopłaciła do szkół - 550.507,12 zł, czyh więcej w 
porównaniu do roku 2010 o 27.216,61 zł. jest to 2 % wydatków ogółem. Wykonanie środków 
jednostek pomocniczych za 2011 rok; kwota do wykorzystania 210.285,00 zł, kwota 
wykorzystana 191.122,13 zł, kwota niewykorzystana 19. 162,87 zł co daje 9% niewykorzystanych 
środków w porównaniu do 2010 roku było 13% niewykorzystanych środków. Należności i 
zobowiązania Gminy na 31.12.2011 roku wynosiły 12.523.861,69 zł, w tym z tytułu : 
Zaciągniętych kredytów — 11.688.360,67 zł, należności wymagalne Gminy na dzień 31.12.2011 r. 
wynoszą 3.148.768,78 zł w tym: należności wymagalne - 2.730.782,57 zł, należności z tytułu 
odsetek od zaległości wymagalnych pozostałych (bez podatkowych — 977.761 zł)- 417.986,21 zł. 
Podsumowanie wskaźnik kwoty długu Gminy na dzień 31 grudnia 2011 roku do dochodów 
budżetowych wykonanych wynosi 49,69 %, a po odjęciu pożyczki zaciągniętej na wydatki 
inwestycyjne związane z realizacją projektów współfinansowanych z Uni i Europejskiej wynosi 
43,72 % i nie przekracza 60% wykonanych dochodów, co jest zgodne z ustawą o finansach 
pubhcznych. Stan środków na rachunku bankowym gminy na dzień 31 grudnia 2011 roku 
wynosił ogółem 2.540.276,90 zł w tym: środki na rachunku podstawowym gminy - 2.116.182,64 
zł, środki niewygasające - 3.000,26 zł, subwencja oświatowa na 2012 rok — 421.094,00 zł. 
Informacje dodaukowe dochód własny na 1 mieszkańca zameldowanego na pobyt stały w 
poszczególnych latach: 2011 rok - 961,75 zł (7298 osób), 2010 rok - 957,19 zł (7339 osób), 2009 
rok — 991,88 zł(7390 osób). Jednocześnie komisja zauważyła, że według danych ze sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Węgorzyno oraz planu finansowego instytucji i kultury za 2011 rok 
w porównaniu do 2010 roku dochód na jednego mieszkańca zwiększył się o 4,56 zł. W 
przeliczeniu hczby mieszkańców na dzień 31.12.2011 roku 7298 osób zadłużenie na jednego 
mieszkańca z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek wynosi 1.601,58 zł, wzrosło w 
porównaniu do 2010 roku o 468,71 zł. Komisja Budżetowo — Gospodarcza pozytywnie opiniuje 
Sprawozdanie Burmistrza Węgorzyna z wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — dziękuje Przewodniczącemu Komisj i Budżetowo — 
Gospodarczej proszę o dyskusję w temacie Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Węgorzyno, proszę o wypowiedzi książka jest gruba materiałów jest dużo, proszę radna 

P a n i Radna Pietrusz — w zasadzie by ktoś powiedział, że byłam na obydwóch komisjach nie 
powinnam dyskutować, ale muszę doinformować Państwa, o niektórych rzeczach, które mnie po 
prostu bolą w wykonaniu sprawozdania. W zasadzie Regionalna Izba Obrachunkowa wykonała 
budżet stwierdziła i zaopiniowała pozytywnie za 2011 rok i stwierdziła, że sprawozdanie było 
zgodne z prawem i nie ma do niego zastrzeżeń. Komisja Rewizyjna również oceniła, że Burmistrz 
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Węgorzyna realizując zadania związane z wykonaniem budżetu kierowała się zasadą celowości, 
legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi, ale ja jeszcze 
chciałam kilka zdań dodać do tego budżetu i swoich uwag. Wolne środki, które zostały do 
wykorzystania na 2012 rok w rozliczeniu za 2011 rok są w wysokości 2.234.549,00 Ja może nie 
będę analizowała tylko poszczególnie ustosunkuje się do pewnych kwestii zresztą powiedział to 
Przewodniczący, że gmina do szkół dopłaciła 550 tys. złotych, ale nie powiedział ile dopłaciła do 
poszczególnych szkół ja poinformuję Państwa do Szkoły Podstawowej w Węgorzynie nie 
dopłacono nie przedstawiono dodatkowej informacji zresztą na żądanie radnych na 
posiedzeniach komisji nic. D o Szkoły Podstawowej w Runowie w 2011 roku dopłacono 539.534 
zł Gimnazjum w Węgorzynie 30.602 tys. podam Państwu również, jaka jest liczba uczniów w 
poszczególnych szkołach otóż Szkoła Podstawowa w Węgorzynie ma 291 uczniów a liczba 
nauczycieli 28 i chyba 0, 5 etatu tak podane jest w tej informacji Szkoła Podstawowa Runowo 135 
uczniów liczba nauczycieli 17, 02, Gimnazjum 247 uczniów i etatów 22, 4 to tak 
doinformowałam Państwa. Moją uwagę w analizie sprawozdania za 2012 rok zwrócił dział 600 
transport i łączność to są drogi publiczne w wydatkach jest kwota 9.613,66 zł wykonano 
kruszenie po rozbiórce gruzu na moje zapytanie, co to jest padła odpowiedź, że to jest gruz z 

"-rozebranej - mleczami, - na" której dzisiaj stoi' Biedronka, od kiedy to gmina' na swój' ••]ro-S'Zt-"'kmsZy"' 
gruz z prywatnego obiektu i za to płaci?. T o są pieniądze wszystkich podatników a to każdy 
mieszkaniec gminy może sobie zażyczyć kruszenie i wywiezienie gruzu po co ma płacić pieniądze 
jak rozbiorę jakąś stodołę za wywózkę, za wywożenie na jakieś wysypisko śmieci na swój koszt. 
Gruz wywieziono zresztą byhśmy na komisjach na takim objeździe po terenie na drogę do 
Trzebawia wykonawcą tej inwestycji jest Pan Jóźwiakowski droga dojazdowa w Trzebawiu ponoć 
jest to droga gminna. Jest to droga, która prowadzi do działek rekreacyjnych, którą kiedyś 
sprzedali rolnicy indywidualnie nie sprzedała to gmina tylko rolnicy. Ja się długo zastanawiałam 
czy to jest droga polna czy to jest droga gminna okazało się, że przy jakimś przekwahfikowaniu 
jest to droga polna, ja nie mam nic przeciwko temu żeby remontować drogi tylko moje pytanie 
skoro się wydaje na drogę 62 tys. a plan był 100 tys. 61 tys. a na uhcę Węgorzyna ani grosza. M y 
też mamy samochody i też wysokiej klasy też ten sprzęt jadąc do naszych posesji czy jadąc do 
naszych domów też się psuje i trzeba powiedzieć, że padło 100 tys. po zmianach 62 tys. wydatki 
na tą drogę to 61. 649,60 zł, ale na tej drodze ja tam nie widziałam tylko gruz ja nie wiem, bo ja w 
tej chwili nie widzę w lasach i nie wiem czy jest zezwolenie na wywożenie gmzu na drogi leśne a 
prawdopodobnie nie. Miała gmina otrzymać na tą inwestycję, bo ona była planowana dotację tej 
dotacji nie otrzymano, ale pomimo to tą drogę zrobiono. Mocno w sprawozdaniu podkreślono 
wydatki na aairiinistrację faktycznie zmniejszyły się one w porównaniu do 2010 roku o 171 tys. w 
tym na wynagrodzenie o 118 tys. należy tu również podkreślić, bo z informacji na posiedzeniach 
wynikało, że zatrudnienie na koniec roku zmniejszyło się o 6 osób Burmistrz twierdzi, że to nie 
ma wpływu na obsługę mieszkańców Węgorzyna z opinh mieszkańców wynika, że tak do końca 
to nie jest prawda nie są zadowoleni z całej obsługi pracowników adrninistracji, ale należy 
również podkreślić, że średnie zarobki pracowników bez Burmistrz, Sekretarz i Skarbnik w 
Urzędzie Miasta i Gminy to 2.144, 00 zł gdzie średnia krajowa na koniec roku wyniosła ponad 
3.771, 00 zł ja mówię, jaka płaca taka praca. Natomiast średnia z Panią Bunnistrz, Sekretarz i 
Skarbnik to jest 2.670,00 zł ja również muszę podkreślić jeszcze jedną rzecz dochody majątkowe 
za ubiegły rok to tylko 244.000 bardzo ubolewam, że ani Komisja Budżetowa ani komisja 
Rewizyjna tych porównań miała może w dwóch kwestiach w spadku kosztów administracji i 
jeszcze jedno nie chcę teraz przesadzać teraz nikt nie porównał nikt się nie pokwapił żeby pewne 
wydatki i pewne dochody porównać do 2010 roku w analizach naszych na naszych komisjach 
tego nie było nie wiem, dlaczego tak się pracuje a nie inaczej może są takie zasady i zwyczaje. Ja 
kiedyś też byłam radną i Przewodniczącą Komisj i Budżetowej to zawsze była taka zasada, że 
wszystkie wydatki przynajmniej te w działach były porównywane do wykonania roku 
poprzedniego jest to jakaś analiza i przekrój tego, co w tej chwili nie ma. Komisja Rewizyjna 
również ustahła, że dochody z tytułu prawa przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 
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prawo własności na plan 6 tys. wykonano 3. 404 zł ja wracam jeszcze do sprawy proszę Państwa, 
jeżeli będziemy przekształcać prawo wieczyste we własność za 19 zł za m 2 w bardzo atrakcyjnych 
miejscach Węgorzyna to te dochody majątkowe będą wyglądały tak nie inaczej, dziękuje bardzo 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — dziękuje radnej Pietrusz proszę o dyskusję w temacie 
wykonania budżetu Gminy Węgorzyno, proszę danych o uwagi może po komisjach się nasunęły 
proszę się podziehć, nie widzę proszę Pani Burmistrz 

P a n i Burmistrz — chciałabym się odnieść do tego, co tutaj Państwo usłyszehście nie wiem czemu 
ma służyć takie przedstawienie pewnych kwestii. Ja to odebrałam, jako krytykę, ale nie słuszną, 
ponieważ jeśh zarzuca mi się gospodarność i oszczędność na przykładzie remontu drogi do 
Trzebawia to ja nie rozumiem, jakie jest podejście radnych i pilnowanie budżetu, remont drogi do 
Trzebawia zastałam jak zostałam Burmistrzem zastałam na etapie złożonego wniosku o 
dofinansowanie gdzie szacunkowy koszt remontu tej drogi opiewał na szacunkowy, czyh taki 
minimalny p i razy drzwi 211 tys. Z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych gmina miała na ten cel 
otrzymać 50 tys., 50 parę, ale ja już mówię na okrągło. W związku z tym ponad 150 tys. 
musiehbyśmy dołożyć swoich środków z budżetu, dlatego po przeanalizowaniu możliwości 
zadecydowałam, że ten remont drogi będziemy robić, realizować sposobem gospodarczym, bo 
nie stać nas na 150 tys. dlatego zrobiłam ten remont drogi tylko za kwotę taką jak tu Pani radna 
mówiła 60 tys. czy 60 parę. Z materiału, który udało mi się pozyskać za darmo z rozbiórki 
obiektu i nie prawda, że po tym obiekcie na miejscu tego obiektu stoi teraz Biedronka, Biedronka 
stoi na swoim terenie natomiast mleczarnia stoi na miejscu mleczarni Pani radna dobrze wie, ale 
mówi, co chce, dlatego bardzo mnie dziwi takie podejście i takie przedstawienie sprawy 

P a n i Radna Pietrusz — ja muszę Panie Przewodniczący 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — to proszę Pani radna 

P a n i R a d n a Pietrusz - ja nie wiem, dlaczego się Pani Burmistrz obraża ja mówiłam tylko że 
kruszenie gruzu było za pieniądze publiczne, czyh za moje, Pani i wszystkich po kolei na co ja 
jako mieszkaniec się nie godzę 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — proszę Pani Burmistrz 

P a n i Burmistrz — dokończę swoją wypowiedz, że ten materiał skruszony był wbudowany w 
drogę do Trzebawia i dlatego ta droga tak tanio nas wyniosła droga jest publiczna i pieniądze, 
które szły na kruszenie jest pubhczna, materiał, który dostałam ten materiał ten gruz już nie był 
prywatny ten gruz został przekazany, jako 

Pani Radna Pietrusz — darowizna 

P a n i Burmistrz — powiedzmy tak ja go za darmo pozyskałam to był darmowy materiał, ja go 
mogłam tylko skruszyć po to żeby wbudować w drogę i zrobić tą drogę nie za 150 tys. własnych, 
tylko za 60 tys. 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — dobra dziękuje Pani Burmistrz a wolne środki 
niewykorzystane 2.500.000,00 

P a n i Burmistrz — te 2.500.000,00 to może Państwo radni nie pamiętają, ale w tej kwocie jest 
zaciągnięty kredyt, ponieważ umowy kredytowe mieliśmy z określonym terminem my musieliśmy 
je zaciągnąć do końca roku, dlatego my żeby je zaciągnęli a one pod hasłem nadwyżki pojawiły 
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się do wykorzystania w tym roku, ale z dokładnie określonym celem, na co te środki mają iść to 
nie jest typowa nadwyżka, która została z niezrealizowania czegoś tam 

Pani Radna Pietrusz — to niech Pani powie ile wolnych środków zostało do wykorzystania 
po odliczeniu tych wszystkich 

P a n i Burmistrz — przykro mi nie będę strzelać me mam tutaj pomocy Pani Skarbnik dzisiaj jest 
nieobecna nie będę szczekała, bo to są za poważne tematy 

Pani Radna Pietrusz — bo coś zostało jeszcze tak? 

Pani Burmistrz — oczywiście ja mówię, że w większej mierze składa się ta nadwyżka z 
zaciągniętego kredytu 

Pani Radna Pietrusz — na komisjach Pani Skarbnik miała mi odpowiedzieć nie wiem może 
zapomniała 

Przewodniczący Rady Miejskiej — czy są jeszcze głosy w dyskusji?. Dobrze kończymy dyskusję 
w punkcie przedstawienie opinii stałych, opinia Komisji Rewizyjnej, Budżetowej i dyskusja nad 
wykonaniem budżetu Grniny Węgorzyno za 2011 rok, przechodzimy do głosowania uchwały, tak 
jak radni otrzymah na druku nr 14 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 rok. N a podstawie 
artykułów o samorządzie gminnym z późniejszymi zmianami, Rada Miejska w Węgorzynie 
uchwala, co następuje: § 1. Zatwierdza się sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2011 r. § 
2. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe Gminy za 2011 r. składające się z: 1) bilansu z 
wykonania budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 r., 2) łącznego bilansu obejmującego dane 
wynikające z bilansów jednostek budżetowych, 3) łącznego rachunku zysków i strat 
obejmującego dane wynikające z rachunków zysków i strat jednostek budżetowych, 4) łącznego 
zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z zestawień zmian w funduszu 
jednostek budżetowych. § 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. K t o jest za podjęciem 
uchwały? 

N a ogólną liczbę obecnych na sali obrad 15 radnych głosowało: 
Za-15 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XVII/170/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 rok 

(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - po rozpatrzeniu Sprawozdania z wykonania budżetu 
przechodzimy do bloku udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. W 
punkcie 1 przedstawienie wniosku Komisj i Rewizyjnej o udzieleniu absolutorium Burmistrzowi 
Węgorzyna otrzymah radni to jest na druku nr 15, proszę Przewodniczącego Komisj i 

Strona 47 z 58 



P a n M a r c i n Szostakiewicz P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j w W ę g o r z y n i e - Komisja 
Rewizyjna Rady Miejskiej w Węgorzynie po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy 
Węgorzyno za 2011 rok, Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Węgorzyno za 2011 rok 
wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, Informacji o stanie mienia 
Gminy Węgorzyno, postanawia, co następuje: pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy 
Węgorzyno za 2011 r., zwraca się do Rady Miejskiej w Węgorzynie z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Węgorzyna z tytułu wykonania budżetu za 2011 r. 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dziękuje Przewodniczącemu za odczytanie w formie 
skrótowej, proszę o pytania czy jakieś uwagi są?. Odczytam opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 13 czerwca 2012 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisj i 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Węgorzyna z tytułu wykonania budżetu gminy za 2011 rok. N a podstawie paragrafów o 
Regionalnych Izbach Obrachunkowych. Skład Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 
skład: Przewodnicząca Urszula G ł o d —van de Sanden, członek Anna Suprynowicz, członek 
Mieczysław Kus uchwala, co następuje: §1 pozytywnie opiniuje przedłożony wniosek Komisj i 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Węgorzynie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Węgorzyna z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2011 rok. §2 O d treści niniejszej uchwały 
Radzie Miejskiej w Węgorzynie służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w szczecinie w terminie 14 dni od daty otrzymania uchwały i dalej jest uzasadnienie i podpis 
Przewodniczącej Składu Orzekającego. Czy radni chciehby coś dopowiedzieć przed podjęciem 
uchwały?. Przechodzimy do podjęcia uchwały na druku nr 17 Uchwała Rady Miejsldej w 
Węgorzynie z 28 czerwca 2012 roku w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 
2011. N a podstawie artykułów o samorządzie grriinnym i wszelkie te ustawy Rada Miejska w 
Węgorzynie uchwala, co następuje § 1. Po zapoznaniu się z: 1) sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy za 2011 r., 2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2011 r., 3) opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 4) informacją o stanie 
mienia Gminy, 5)opinia Komisj i Rewizyjnej, ó)opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
wniosku Komisj i Rewizyjnej, wniosek Komisj i brzmiał o udzieleniu Burmistrzowi Węgorzyna 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2011. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Czy są pytania do projektu uchwały nie widzę przystępujemy do głosowania, kto jest za 
podjęciem uchwały w brzmieniu jak na druku nr 17 w sprawie absolutorium z wykonania budżetu 
gminy za rok 2011, kto jest za? 

P a n Radny Sadurek — to znaczy udziela absolutorium tak? 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — wniosek komisji Rewizyjnej był o udzielenie absolutorium i 
taki wniosek głosujemy 

P a n Radny Sadurek - ale głosujemy projekt uchwały 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — odczytałem, że udziela 

P a n Rady Sadurek - projekt, który mamy przed sobą udziela / nie udziela 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — mówiłem, że udziela wniosek był to, dlatego głosujemy 

projekt uchwały o udzielenie absolutorium. W związku z tym, kto jest za wnioskiem o udzieleniu 
absolutorium Burmistrzowi Węgorzyna, kto jest za? 
N a ogólną l iczbę obecnych na sali obrad 15 radnych g ł o s o w a ł o : 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
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W s t r z y m a ł o się — 2 

U c h w a ł a Nr XVII/171/2012 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 28 czerwca 2012 roku 

w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2011 
(uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejskiej - stwierdzam, że absolutorium Pani Burmistrz otrzymała za 
13 głosami, dziękuje Pani Burmistrz, dziękuje radnym, dziękuje za dyskusję w temacie, bo mimo, 
że absolutorium nie jest jednomyślne to myślę, że za swoją dotychczasową Pani Burmistrz pracę 
dlatego Pani otrzymała to absolutorium a uwagi radnych proszę przyjąć bo takie prawo maja 
radni nie może być wszystko takie słodkie 

"Ptzewodfl iczący-Rady • M i e j s k i e j " ^ 
radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, proszę Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz - radny Gwóźdź 
1. ulica Runowską Zarząd Dróg Powiatowych udziehł nam informacji, bo już o to 

występowahśmy, że usunie te nierówności nawierzchni do 30 czerwca, 
2. jeśh chodzi o studzienki poprawia je Wodociągi Zachodniopomorskie Goleniów 
3. Prędkości jeszcze nie mamy fotoradaru, ale tablice stoją nie będziemy ich wymontowywać 

i niebawem należy się spodziewać, że jednak ten fotoradar będzie bynajmniej, jeśh nie 
fotoradar ze strażnikiem rrhejskim to będzie wzmożona pohcja, bo dzisiaj nawet 
rozmawiałam z Komendantem 

Pani Burmistrz — radna Sławska 
1. sprostowanie w gazecie chcę powiedzieć, że oświadczenia majątkowe zarówno Państwa 

radnych ja jak i pracowników urzędu i moje są zamieszczane, opublikowane na bip-ie i z 
tego miejsca gazety lub inne osoby chcące pewne rzeczy sprawdzić lub dalej powiehć 
same biorą i to, że wkradł się jakiś błąd to nie jest naszą winą, ale ja jednocześnie 
odpowiadam dla radnej Górniak, bo o to też występowała 

2. jeśh chodzi o złożenie wniosku do L I D E R - a do L G D nabór jest do 6 lipca tylko, jeśh 
Pani radna będąca jednocześnie sołtysem Sołectwa Runowo Pomorskie ma może 
przygotowany jakiś projekt to chętnie skorzystamy, ponieważ jest bardzo krótki czas 
dofinansowanie jest w 80% te 20 % to wkład własny, jako urząd opracowujemy kilka 
projektów, które w tym naborze złożymy nie wiem czy sołectwo ma przygotowane jakieś 
materiały do tego 

Pani Radna Sławska — jeszcze nie to trzeba wspólnie opracować, bo wie Pani, bo samemu to 
raczej 

Pani Burmistrz — tak tylko 6 hpiec to jest w następnym tygodniu 

Pani Radna Pietrusz — ale jest pracownik z urzędu i C i sołtysi czy tam ktoś jakieś wspomaganie 
jest 

Pani Burmistrz — są różne spotkania są różne, ktoś więcej ktoś mniej jakieś inicjatywy jakieś 
pomysły i wtedy jest dopracowywanie, ale nie tuż przed końcem naboru gdybyśmy byli na 
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początku naboru lub przed ogłoszeniem naboru byłaby większa szansa dzisiaj się dowiaduje, że 
do 6 lipca mam opracować projekt kolejny, bo mówię my na bieżąco przygotowujemy i my tez 
będziemy składać, jako urząd sam z siebie inicjator lub inne osoby gimnazjum bardzo tutaj 
pięknie się w ten pomysł wpisuje i przygotowało 3 projekty, jako urząd kolejne, więc mówię w 
ostatnim momencie ktoś zawnioskuje 

P a n i Radna Pietrusz — a ktoś z sołtysów Pani Burmistrz ma złożony taki wniosek, z naszych 
sołectw? 

P a n i M a r t a Banasik Sekretarz G m i n y — nie zgłaszali się sołtysi, ale stowarzyszenia się 
zgłaszają, ale składają te wnioski samodzielnie i jest ta pomoc Pana do złożenia, ale składają 
wtedy samodzielnie i mowie te stowarzyszenia małe takie lokalne 

P a n i Radna Pietrusz — te sołectwa całe 

P a n i M a r t a Banasik Sekretarz G m i n y — tutaj sołectwa nie tylko stowarzyszenia zwykłe te takie 

stowarzyszenia np. w jakim Basia składała wniosek i inne jeszcze 

P a n i Burmistrz — Radny Cierpisz 
1. woda na Kowalach w tej chwili czekamy na kosztorys, ponieważ w tym temacie już z 

wodociągami już się spotkaliśmy rozważamy dwie kwestie: pociągnięcia sieci lub 
uzdatnienia tego ujęcia, co jest tam jest bardzo duże przekroczenie żelaza, filtry muszą 
być naprawdę nie wiem jak to nazwać dużej ilości czy dużego przeffltrowywania i te 
koszty wstępnie mieliśmy szacunkowe 126 tys. jeśh chodzi o same filtry, dlatego my 
czekamy teraz na kosztorysy czy nie wiele więcej było by pociągnięcie sieci tam w grę 
wchodzi 2 kilometr)' tam mniej więcej 

Pani Burmistrz - Radny N o w a c k i 
1. oczywiście zwrócę się do pohcji z tym tematem „palenia gum" 

Pani Burmistrz - radna Pietrusz 

1. oświetlenie ulic już zgłosiliśmy do energetyki, bo ja sama wczoraj widziałam 

P a n i Radna Pietrusz — dwie noce po kolei 

Pani Burmistrz — nikt nam nic nie zgłaszał 

P a n i Radna Pietrusz - ja nie zgłaszałam, bo myślałam, że to jakaś awaria 

P a n i Burmistrz — ale dzisiejszej nocy byłam w terenie i zgłosiliśmy 

Pani Burmistrz — sołtys Stępkowski 

1. dopiero będzie ocena dróg gminnych w tym zakresie i dopiero będą pewne wnioski i 
zlecenia naprawy 

Pani Burmistrz - sołtys Wierzchowska 
1. żółta woda Wodociągi Zachodniopomorskie Goleniów już się zajęły tą sprawą był tam 

Pan Pietruszewski na chwilę obecną nie znam jeszcze wniosku, co tam się dzieje, dlaczego 
i co należy zrobić 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — dziękuje Pani Burmistrz 
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Pani Radna Pietrusz — Pani Burmistrz a na temat tych informacji 

P a n i Burmistrz - a to Pani zgłosiła, że po wakacjach 

Pani Radna Pietrusz — tak, że po 

Pani Burmistrz - to ja dla Pani przygotuję taką informację było mówione, że ma być po 
wakacjach to po wakacjach 

Pani Radna Pietrusz - tak tylko czy Pani przyjmuje to wyzwanie 

Pani Burmistrz — tak oczywiście 

Przewodniczący Rady Miejskiej — ja spróbuję częściowo udziehć informacji na temat tej diety 
pobieranej przez zastępcę w tej chwili nie będę się posiłkował, bo nie mam dokumentów przed 
sobą, ale ta sprawa zosiala zaopiniowana przez mecenasa, bo były wątpliwości jak może pobierać 
wynagrodzenie Pan radny pobiera dietę zastępcy, ale za sesję nie ma wynagrodzenia pobiera dietę 
tylko za prowadzenie komisji taka jest wykładnia prawna Pani Sekretarz pewnie znajdzie się tam 
gdzieś w biurze jest ja przygotuję to na piśmie. N a poprzedniej sesji były dwa pisma, które 
czytałem jedno pismo handlowców, którzy tam zwrócili się o te ściąganie opłat ten temat 
przekazałem dla Pani Burmistrz do wydziału finansowego i wiem, że Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz - jest odpowiedź 

Przewodniczący Rady Miejskiej — miała udziehć odpowiedzi handlowcom i Pan Tadeusz 
Safaryn ja czytałem pismo zwracał się do rady o podjecie działań o wznowienie granic to tak 
mówię ogólnie nie czytam czytałem, bo czytałem na poprzedniej sesji ta sprawa jest nie powiem 
mocno zawiła bardzo zawiła, bo jak doprowadziłem do spotkania Pani Burmistrz Pani Sekretarz, 
Pani Podinspektor ds. nieruchomości, p. Ociepy i Mazuro żeby spróbować tą sprawą się zająć jest 
naprawdę gruba teczka 

Pan Tadeusz Safaryn - 1 1 lat, ale kto tego narobił Pani Kuźrnińska nie i tylko pan też niech nie 
bierze tego na siebie ani Pani Burmistrz ja tutaj to wszystko powiem 

Przewodniczący Rady Miejskiej - ja nie skończyłem ja Panu udzielę głosu, Pan otrzymał 
odpowiedz krótką praktycznie sprowadza się w konkluzji do tego jeszcze dopowiem wyroki są 
prawomocne różne czy one są prawdziwe czy nie i Pan próbował się odwoływać do sądu 
apelacyjnego, prokuratora generalnego. Naprawdę ta sprawa jest zawiła wspólnie w tej chwili 
spróbujemy jakoś tą sprawę mieszkańcowi pomóc. W związku z powyższym to, co ja odczytam, 
bo my tam stwierdzihśmy, co faktycznie jest w tym piśmie ma jak tam z tymi punktami jest, ale 
my stwierdzamy i proponujemy, że zadane jest, aby Pan, jako właściciel zlecił geodecie zbadanie 
historii ewentualnych czynności dotyczących okazania bądź wznowienia granic w okresie od 
zakupu nieruchomości do chwili obecnej dokonania aktualizacji powierzchni swoich 
nieruchomości w celu sprawdzenia czy powierzchnia nie uległa zmianie od czasu zakupu do 
chwili obecnej bądź to jest temat najważniejszy złożenia w swoim hnieniu wniosku do Pani 
Burmistrz o wszczęcie postępowania o rozgraniczenie nieruchomości, złożenie wniosku do Pani 
Burmistrz o wszczęcie postępowama o rozgraniczenie nieruchomości sprowadza się do tego, że 
urząd czy Pani Burmistrz może to wszcząć tylko na koszt Pana 

Pan Tadeusz Safaryn - a dlaczego na mój koszt? 
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P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Pan jest osobą prywatną 

P a n Tadeusz Safaryn - ale Pan mi tego nie uzasadni Panie Przewodniczący ani Pani Burmistrz 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — dobrze, ale taką odpowiedz pan otrzymał 

P a n Tadeusz Safaryn - ale miało być zgodnie z ustawą i co zrobili ale Państwo Adamus ... i 
samorządem rządzą od 11 lat absolutnie 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — wyroków sądowych, prawomocnych i ja w tej chwili nie 
mogłem inaczej Panu odpowiedzieć tylko podaję ścieżkę jak Pan może dalej postąpić, bo radni 

P a n Tadeusz Safaryn — przedstawić dla radnych i dalej pójść dalej to, co mówi ustawa proste, 
bardzo łatwe, miał wznowić a nie przedstawić proszę Państwa, ale to ja mam inne na to 
dokumenty było zgłoszone pani Burmistrz nawet się ucieszyła Panie Tadeuszu będziemy mieli 
spokój od 5 lat Pani Burmistrz, jako radna tu miasta dużo mi pomogła chcieliśmy to wszystko 
wykryć, kogo żeśmy wybrali pierwszą Panią Karpowicz, co zrobiła sprzedała nas i naszą własność 
zaczęła sprzedawać dla Państwa Adamus, ja mam na to dowody 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Panie Tadeuszu 

P a n Tadeusz Safaryn — tak proszę Pana ja mam na to dowody 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - wyroki sądowe są potwierdzone przy sądzie składane 
zeznania pod przysięgą sąd podejmował wyroki i my w tej chwili nie możemy w to kwestionować 
wyroki są 

P a n Tadeusz Safaryn — to ja zaraz Panu powiem, jaki ten był wyrok jest tutaj Pan mecenas 
dobrze, że u nas też jakiś struż prawa się znalazł niech Pan teraz słucha każdy jeden z nas może 
dostać wyrok oczywiście jest granica stąd i człowiek musi cierpieć, bo to są biznesmeni 
przyjechali p o m ó c nam, a co zrobili, bo jakby Pani była burmistrzem tego by nie było jak ja tylko 
przyszedłem, 16 co powinna zrobić ja nic nie wie a właściwością jest gmina ona nic nie wie 
gospodarzem jest Pan Adamus a to było odwrotnie ja byłem na drodze prawnej i na dzień 
dzisiejszy jestem na drodze sprawnej miał sąd wyznaczyć biegłego sądowego, dlaczego nikt nie 
wyznaczył, bo był przestępcą przyjechał 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — radni nie mają wpływu na wyroki sądu 

P a n Tadeusz Safaryn — ale ja mam wpływ i ten wyrok jest tylko do kasacji to jest przestępstwo 
to jest proste niech się Pan mecenas wypowie się przecież zna prawo 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — Panie Safaryn myślę, że to pismo, co jest 

P a n Tadeusz Safaryn — to i tak będzie, bo od tego się zaczęło 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — to proszę wszcząć ten wniosek jest jakaś procedura złożenia 
wniosku, bo do tego wniosku trzeba będzie dołączyć pewne dokumenty 

P a n Tadeusz Safaryn — proszę Pana w dokumencie nikt nie zrobił nie ma takiego mądrego 
tylko w terenie tak oczywiście w dokumentach jest porządku tylko w terenie jest nie w porządku 
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P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — wszczęcie postępowania o rozgraniczenie nieruchomości to 
jest odpowiedz na interpelacje bieżące dzisiejsze i z poprzedniej sesji czy są może jeszcze 
dopytania do tych interpelacji może nie pełne proszę dopytać, bo jak nie będzie to przejdziemy 
do punktu następnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Zamykam punkt odpowiedzi na zapytania i interpelacje 
radnych zadane na poprzednich sesjach. Przechodzimy do informacji Przewodniczącego o 
działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym część wspólnych działań to mieliśmy z Parną 
Burmistrz uczestniczyłem oczywiście w tych obchodach 10 — lecia nadania imienia Orła Białego 
dla Gimnazjum było część naszych radnych naszej rady byli C i radni na zdjęciach, po tych 
uroczystościach w gimnazjum odbyła się msza w kościele filialnym w Brzeźnicy ten kościół na te 
spotkania jest odnawialny jest pod opieką młodzieży z naszego gimnazjum. W zawodach 
samorządowców również uczestniczyłem z częścią radnych, sołtysów, burmistrz i pracownikami 
urzędu tu Pan z Nowogardu startowahśmy w konkurencjach nie przeciw sobie tylko, kto lepszy, 

• -kto-dalej- rzuci,- kto lepiej • szczebli, trafi. Było lo można p ©wiedzieć- integraeyj ne koledzy z kobza 
jakoś tam nie dorównali z naszego powiatu udało się nam to III miejsce może nie udało, ale 
wywalczyliśmy to III miejsce poseł Kopeć zawsze zdziwiony, że Węgorzyno jest, bo nie bywało. 
Uczestniczyliśmy z Panią Burmistrz w Walnym Związku G m i n Dorzecza Regi w Płotach świeży 
temat i dzisiaj na zakończeniu roku szkolnego w Gimnazjum również uczestniczyłem a jutro 
pewnie będę w Szkole Podstawowej. A w tych działaniach informacji działaniach 
międzysesyjnych oprócz tej pracy biurowej podpisywanie pism i tych różnych skarg czy odwołań 
jeden z mieszkańców przypomina się cały czas o budynek na Kopernika o wymianę ściany o 
odwodnienie o remont radni już tym tematem się zajmowali pewnie do tematu wrócimy Pani 
Burmistrz tą sprawę przekazałem i te inne sprawy 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna — mojej Pan nie przekazał 

Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna - mojej Pannie przekazał a już 3 miesiące trwa 

Pan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna — taki radny przyjechał do mnie zobaczyć to 
podwórko Pan Wójt, ale przez 3 miesiące . . . miałem 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej — to temat aglomeracja, inwestycja to Pani Burmistrz tym się 
zajmuje 

Pan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna - mieli zakończyć do końca lipca a teraz robie na swój 
koszt własny wjazd, ale bo raz mnie Pan Popiołek wyrolował z tym wszystkim, że muszę na 
własny koszt wjazd zrobić, bo położyh taki cement, że woda go wymyła 

P a n i Burmistrz - to było zgłaszane, ja osobiście zgłaszałam 

Pan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna — to oni się wyprowadzą i powiedzą dziękuje 

Przewodniczący Rady Miejskiej - nie Pani Burmistrz jak widzimy to nie tak szybko ich 
wypuści 
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P a n i Radna Pietrusz - ja mam pytanie do tego Pani burmistrz czy ktoś z urzędu taki 
nadzorujący to wszystko, co się dzieje między mieszkańcem a tą całą inwestycją, kto z urzędu, do 
kogo ja mogę, po co ja mam głowę zawracać 

Pani Burmistrz — Pan Jan Kosiński Kierownik Wydziału Infrastruktury w tej chwili przejął 
obowiązki inżyniera kontraktu, bo nie mieliśmy żadnego wsparcia ani pilnowania z jego strony i 
Pan Jan za każdym razem już tak mamy jak gdyby wypracowaną zasadę, że poprawiając za 
każdym razem przed zakopaniem wzywają kierownik robi fotograficzną dokumentację zagląda 

Pani Radna Pietrusz - dobrze niech ludzie mają kontakt niech wiedzą, z kim się mają 
kontaktować, po co do maja pukać do Pani do Pani sekretarz wydzwaniać 

P a n i M a r t a Banasik Sekretarz G m i n y - ale dzwonią do Pana Kosińskiego te wszystkie uwagi 
na piśmie są przekazane i przekazane do wykonawcy 

P a n i R a d n a Pietrusz — tak powinno być od początku 

P a n Jan M i k u l s k i mieszkaniec W ę g o r z y n a - mówiłem, że postawili studzienkę i woda będzie 
płynęła pod górkę 

Pani M a r t a Banasik Sekretarz G m i n y - będą poprawiać oni jeszcze poprawiają 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j - przy urzędzie asfalt cieli, bo to zrobili niezgodnie z 
dokumentacją i przed urzędem dopiero, co skończyli wczoraj, dzisiaj rano 

P a n M i k u l s k i mieszkaniec W ę g o r z y n a - p o b ó r 10 kubików a od tego będę miał 3 to jak to 
będzie, bo te linie nie będą ujęte jak ja mam płacić ja mam płacić za ścieki, które nie będą 
pobierane ode mnie, pobór wody mam taki sam i za ścieki muszę zapłacić a ja na ścieki oddam 
tylko połowę tego nie jak niemiec zrobił ja nie mogę przerabiać 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — myślę, że ta sprawa 

P a n i Marta Banasik Sekretarz G m i n y — Panie Przewodniczący jeszcze raz przekażemy do 
Pana Kierownika żeby informację na temat Pana posesji przygotował na piśmie zrobi nam 
rozeznanie, jaki jest stan 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — ja myślę, że Pan by wolał żeby to solidnie wykonać a pismo 
na końcu to musi urząd dopilnować burmistrz, bo to nie jest rola przewodniczącego. Z 
informacji przewodniczącego z działalności w okresie międzysesyjnym to jest wszystko 
przechodzimy do punktu wohie wnioski i komunikaty, proszę Pani Burmistrz 

P a n i Burmistrz — w związku z tym, że dzisiaj taki ciężki dzień mamy ciężki, sesję też chciałabym 
na koniec przedstawić. W szkołach różne się rzeczy dzieją dobre koniec roku się zbhża były testy 
kompetencji Gmina Węgorzyno ze swoimi szkołami pięknie wypadła przekraczając średnie, 
powiatowe i okręgu, więc powinniśmy być dumni, ale żeby jeszcze bardziej na wesoło być dumm 
i pochwahć nasze dzieci naszych uczniów chciałabym przeczytać trzy krótkie wierszyki, które są 
wynikiem ogłoszonego konkursu przez Panie nauczycielki w Runowie Pomorskim na opisanie 
swojej ojczyzny miejsca, w którym się mieszka, pierwszy wiersz 
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„Wszystko i nic" 
„Moja wieś śliczna jest park w niej jest i cisza też. W remizie razu pewnego zakłócił tą ciszę 
wybuch pieca elektrycznego ależ to była draka dla pewnego strażaka, samochód już jest jak nowy 
a remiza nadal potrzebuje odbudowy, ale nie na remizie wiersz ten się kończy mamy również 
kościół zabytkowy, który niedługo będzie jak nowy, ale remiza nadal potrzebuje odbudowy. 
Mamy również plac zabaw kolorowy, boisko, które nie jest za blisko, ale gdzieś w oddali na 
którym chłopcy chyba jeszcze nie grali lecz fajki wypalali." 
Krótkie wierszyki napisali Agata Gębala klasa V a Szkoły Podstawowej w Runowie Pomorskim 
pewnie każdy wie, co opisała Runowo 

„Moja kraina Sielsko „ 
„Sielsko nasze jest wspaniałe wcale nie jest takie małe wioska trzy kolonie ma a na jednej 
mieszkam ja. Jest jezioro bardzo piękne tylko trochę zarośnięte dojechać na nie jest trudno, ale za 
to nie jest nudno. We wsi sklepem spożywczy mamy często do niego zaglądamy w nim 
sympatyczna Pani obwieszona koralami. Boisko sportowe na zawody zawsze gotowe dzieci i 
młodzież współzawodniczą swoją kondycję ciągle ćwiczą." 
Autorem jestWikter-PedgórsM-kłasaW' a i jeszcze• jedne 

„Mała g m i n a " 
„Nasza mała gmina to piękna kraina w pięknej ojczyźnie niewielkiej jest mnóstwo cudowności 
wszelkiej są dwie Szkoły Podstawowe i Ghnnazjum całldem nowe jest plac zabaw w każdej wsi i 
jezioro uwierz mi. Dbamy tu o środowisko i do morza mamy blisko zapraszamy wszystkich 
serdecznie, bo w naszej gminie jest bezpiecznie." 
Autorem Magdalena Rzepka klasa V b. Mam 10 takich nagrodzonych wierszy te tezy bardzo mi 
przypadły do gustu umieszczę je na stronie internetowej i będą wykorzystane w celach 
promocyjnych gminy a nagrody dzieci dostały, dostaną 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna - ta płytę Pani Burmistrz, co Pani pożyczyłem 
przesłuchała Pani? 

Pani Burmistrz - jeszcze nie 

Pan Jan Mikulski mieszkaniec Węgorzyna - to trzeba było ją przesłuchać po prostu 
tysiąckrotnie to, co Pani teraz przeczytała jest lepsze na płycie 

Pani Burmistrz — ja wiem, ale tutaj jest z utworami muzycznymi Pana Wielgusa natomiast 
chciałam przytoczyć w związku z tym, że jest zakończenie roku szkolnego, że dzieci nasze małe 
dzieci z V klasy również potrafią tak pięknie opisywać to, co widza tu gdzie są cieszę się z tego, co 
mają, ale to na pewno przesłucham tylko w wolniejszej chwili 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuje Pani Burmistrz w wolnych wnioskach i 
komunikatach proszę radny Drozdowski 

Pan Józef Drozdowski Radny Rady Powiatu Łobeskiego - ja się nie spodziewałem, że Pani 
Burmistrz to zacytuje za ten konkurs „Moja Mała Ojczyzna" zostały wywieszone prace w 
Runowie w szkole i takie jedno zdanie bardzo mi utkwiło ja sobie zapisałem jest tutaj Pan Sołtys 
z Lesięcina to uczennica klasy I V napisała myślę, że to dotyczy innych miejscowości. „Mieszkam 
w Lesięcinie w węgorzyńskiej gminie lekarstwem na smutne dni jest moja wieś jestem tutaj 
szczęśhwa . . . " oczywiście jest to mały fragment i się nie rymuje ta uczennica napisała mam 
nadzieje, że to są jej szczere wyzwania 
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P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j — radni, proszę mieszkaniec komunikaty najpierw pani radna 

P a n i R a d n a G ó r n i a k - jak już recytujemy na takie rzeczy to powiem Państwu, że byliśmy na 
wyjeździe na Ukrainie w Kuropatnikach i byłam także we Lwowie na cmentarzu Łyczakowskim i 
tylko taka jedna treść z polskiego pomnika niech sobie tylko przypomnę „tu spoczywa obywatel i 
radny miasta Lwowa". W ten sposób sobie uświadomiłam jak wielką odpowiedzialność, kiedy na 
nekrologach pisało się tu spoczywa obywatel i radny miasta Lwowa szkoda, że nie zrobiłam 
zdjęcia powiem Wam, że uf... Następna rzecz tam jest taki plik zdjęcia na sesje znajdzie Pani 
króciutko, te zdjęcia na sesję na pewno Pani znajdzie tam takie coś może Pani przewijać ja będę 
mówiła proszę Państwa to są zdjęcia z cmentarza z Kuropatnik gdzie pochowani są nasi 
przodkowie, czyh którzy, dlaczego proszę Państwa chciałam Państwu niech Pani przewija, 
dlaczego chcę Państwu tutaj to pokazać, dlatego że po pierwsze to właśnie to, nad czym dzisiaj 
dyskutowahśmy nad tym Studium uwarunkowań już mówiłam, że nie ma tego pomnika w Sielsku 
a te prochy proszę Państwa zostały z tego cmentarza przywiezione my tego cmentarza nie 
przywieziemy nie ma możhwości czegoś takiego zobaczcie proszę Państwa, co tam jest tam jest 
to jest kościół w Kuropatnikach na to, chociaż w projekcie ujęty byl ten wyjazd, chociaż wyjazd 
myśmy uzasadniah, że wyjeżdżamy po to żeby zbierać wspommenia mieszkańców Kuropatnik 
polaków, którzy też tam pozostali. Proszę Państwa do Sielska przyjechała ludność polsko — 
ukraińska np. mąż był polakiem a żona była ukrainką to ona siłą rzeczy przyjeżdżała zdajecie 
sobie Państwo sprawę to jest właśnie arcybiskup Lwowski Mokrzyski, który biorąc pod uwagę jak 
wielką sprawę uczyniliśmy uratowaliśmy kościół polski i dzięki temu, dlatego na Odpust Św. Jan 
Chrzciciela przyjechał żeby jak gdyby podkreślić to dzieło, które tutaj robiliśmy, bo oczywiście 
reprezentowałam tylko nie stowarzyszenie Kuropatnik, ale także, jako radna tam występowałam i 
jestem z tego dumna wspierał nas duchowy przywódca a wasz proboszcz, ale, do czego zmierzam 
proszę Państwa, do czego zmierzam do tego zmierzam, dlaczego odrzucili nam wyjazd ten 
zbieranie wspomnień w Kuropatnikach wiecie Państwo, dlaczego, dlatego że nie jest to 
kontynuowanie tradycji tutaj na tych ziemiach, dlaczego spójrzcie Państwo 60 strona naprawdę 
otwórzcie na tej stronie tutaj Studium uwarunkowań i kierunków, gdzie pisze się materiały 
niematerialne wartości kulturowe zerwanie tradycji lokalnej związane jest z pełną wymianą 
ludności po 1945 roku. W tym czasie nastąpiła zmian lub powrót do słowiańskich korzeni 
nazewnictwa topograficznego i osadniczego, sytuacja ta nie sprzyja kontynuacji wielowiekowych 
tradycji historycznych i Urząd Marszałkowski właśnie w ten sposób m i odpowiedział, że ja mam 
tutaj kontynuować wznawiać i wspierać tradycję, które były na dawnych ziemiach, czyh 
niemieckie tradycje i ja bym prosiła jak to zrobić pomóżcie żeby do tego studium wpisać 
wskazane jest budowanie tożsamości lokalnej w oparciu o dawne zwyczaje i tradycje ludności 
przesiedlonej na te tereny po drugiej wojnie światowej i wtedy, gdy będę pisała ten projekt czy 
jakikolwiek inny to nie odrzuca mi, jeżeh będzie to zapisane. Wznowienie tradycji święcenia pól 
proszę Państwa było możhwe tylko dlatego, że ksiądz Jastrzębski jeden raz te tradycje tutaj w 
Sielsku je kontynuował i ja miałam to napisane w jego wspomnieniach i dlatego się odwołałam, 
bo to święcenie też odrzucili i udokumentowałam, że to jest i mogłam to w projekcie zostawić a 
jeżeh chodzi o wznowienie tradycji świecenia pól to nie jest tylko aspekt religijny, duchowy to 
także jest integracja miejscowej ludności, która wypada wspaniale i budowanie tożsamości my, 
jako radni mamy szczególny obowiązek. Nikt nie ma takiego obowiązku jak my w Polsce jak my 
tu na terenach odzyskanych. M y musimy odbudować tożsamość lokalną tą historyczną na nas to 
spoczywa i może zakończę to puentą, że jak było na początku, że ktoś chwali się, że był 
obywatelem i radnym Miasta Lwowa żebyśmy my mogli po sobie postawić coś takiego, że był 
obywatelem i radnym Miasta i Gminy Węgorzyno, bo coś wielkiego zostawił dla potomków i 
budował tą tożsamość my musimy tą tożsamość lokalną budową, bo tutaj proszę Państwa mamy 
tylko wznawianie tradycji historycznych i zobaczcie, co zostało zrobione chociażby przez Urząd 
Marszałkowski, bo takie są wytyczne paragrafy na pół strony odrzucili my musimy poprzez swoje 
decyzje oczywiście jak pomożecie, bo ja nie wiem jak to zrobić jak zmienić to coś, ale Państwo na 
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pewno pomożecie i może wspólnie zaczniemy to robić, dziękuje bardzo. I jeszcze jedna rzecz 
uwaga proszę Państwa tydzień czasu na pisanie małych projektów teraz ten nabór ten wzór 
wniosku teraz jest naprawdę bardzo uproszczony nie wiem ile osób czy tylko tu Pan Bajowski jest 
tutaj zatrudniony, bo w 2011 roku były dwie osoby czy jest więcej osób zatrudnionych, bardzo 
uproszczony jest ten wzór tydzień czasu według mnie to jest ful, jeżeh ktoś z sołectwa ma jakiś 
pomysł to uważam, że moghbyśmy zwłaszcza, że ten projekt nie musi być dopięty na ostatni 
guzik a warto jest, o co bić 20% wkładu własnego w formie robocizny 80% unia zwraca warto, o 
co się bić uważam że każde sołectwo powinno taki projekt napisać, dziękuje bardzo, 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie jsk ie j - dziękuje ja jeszcze przedstawię te komunikaty i wnioski i 
zacznę od komunikatu Szkoła Podstawowa w Węgorzynie dyrektor oraz samorząd uczniowski 
zaprasza radnych rady miejskiej w Węgorzynie uroczysty apel zakończenia roku szkolnego jutro 
na godzinę 8: 15 w hali widowisko — sportowej. Starostwo Powiatowe w Łobzie zaprasza na 
spotkanie dotyczące aktualnej sytuacji w rolnictwie na 3 hpca 2012 roku na godzinę 12: 00 w sah 
konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Łobzie to pewnie jest temat tych strajków rolników w. 
Szczecinie są przestawione osoby zaproszone biuro przekazało sołtysom informacje, jaki tam jest 

-SGenaiiu-sz—Do-biura-rady-
Trybunału Konstytucyjnego w sprawie zbadania zgodności z ustawą konstytucyjną 
Rzeczypospolitej Polskiej wniosek złożony z inicjatywy posłów Polskiego Stronnictwa Ludowego 
18 czerwca 2012 roku sprawa dot. znoszenia sądów oraz ustalani ich siedziby i obszarów 
właściwości, kto tam ten wniosek składa tematy spóźnione. W komunikatach to też pewnie jakaś 
atrakcja na placu przed naszym kościołem parafialnym 30.06.2012 o godzinie 18: 00 wystąpi 
zespół Gospel z Wybrzeża Kości Słoniowej to też jest taka inna rzecz. I w komunikatach pewnie 
spotkamy się na dni węgorza 21-22 hpca z tych komunikatów moich to wszystko sesje planuje w 
sierpniu pod koniec sierpnia nie we wrześniu tylko radni my mamy na sesji tylko punktów 
mieliśmy 17 na ubiegłorocznej sesji mieliśmy ponad 30 i skończyliśmy o 2300 ja część materiałów 
nie wprowadziłem na sesje, jako nie niezbędne tamte mogły poczekać do sesji następnej, bo już 
one były gotowe, bo i tak było ich sporo na dzisiaj, sesja będzie gdzieś tak pod koniec sierpnia 
my jeszcze ustalimy z Panią Burmistrz i Sekretarz 

P a n i Radna Pietrusz - sierpnie to są jeszcze wakacje Panie Przewodniczący proponuję początek 
września 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Miejsk ie j - nie myślę, że chyba zrobimy na w ostatnim tygodniu 
sierpnia przed rozpoczęciem roku szkolnego 

P a n i Radna Pietrusz - a kiedy się rozpoczyna Pani dyrektor rok szkolny? 

Pani Elżbieta Gębka Dyrektor Gimnazjum — 3 września, ale my pracujemy już dużo wcześniej 
to tylko dzieci mają 3 września 

Przewodniczący Rady Miejskiej — ja już kończę te wolne wnioski i komunikaty proszę głos 
mieszkańcowi Panu Jóźwiakowskiemu 

Pan Jóźwiakowski — chciałem podziękować Pani Burmistrz i całej załodze urzędu za to, że 
pomogli nam wybudować tą naszą Biedronkę i teraz mam nadziej, że mieszkańcy będą 
zadowoleni, bo mogą zakupy robić po tańszych cenach i myślę, że co niektórzy też będą mieli 
problemy nie będą za bardzo zadowoleni nasza konkurencja tak krótko mówiąc, czyh sklepy 
lokalne, ale myślę, że wspólnie jakoś to przebrniemy i wszyscy utrzymamy się i chciałbym 
podziękować i te kwiatki dać całej załodze urzędu 
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P a n i Burmistrz — a to ta też powinnam Panu Andrzejowi wręczyć i całej firmie L U K A N D O R 
dziękuje bardzo i dziękuje, że wy przebrnęliście przez te proceduralne formalności i że w końcu 
mamy Biedronkę 

P r z e w o d n i c z ą c y Rady Mie j sk ie j — ja zawsze mówię, że tym wszystkim, którzy maja inicjatywę 
niech urzędnicy nie przeszkadzają to poradzą sobie i chyba żeście nie przeszkadzali i sobie 
poradzili. W związku z tym, że jesteśmy po tej części sesyjnej i wyczerpali porządek obrad 
zamykam X V I I sesje Rady Miejskiej w Węgorzynie życzę spokojnych i zdrowych wakacji, 
opalonych żebyśmy w sierpniu się tu spotkali w komplecie dowidzenia. 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 58 ponumerowanych stron oraz 13 
załączników. N a tym protokół zakończono i podpisano. 
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